

A B C D E F G H I

Tämä aineisto on julkaistu www.kultahippu.fi –sivustolla. Henkilötiedosto julkaistiin ensimmäisen kerran Kultahippusivustolla helmikuussa 2013

JÄLJET JÄIVÄT KIVELIÖÖN 2 (A-I) JJK

Ivalojoen Kultalan Kruunun Stationin virkamiehistä suurin osa oli 1870-luvulla ruotsinkielisiä. Siksi valtauspapereihin on valtaajien ja työväestön etunimet usein kirjoitettu ruotsinkieliseen muotoon, Aatamista tuli Adam, Aukustista August, Artturista Arthur, Eenokista Enok, Erkistä Erik, Hannusta Hans, Heikistä Henrik, Isakista Isak, Jaakosta Jakob, Juhanista Juhan, Kaarlosta Karl, Kustaasta Gustaf, Laurista Lars, Matiaksesta Matts, Mikosta Michel, Niilosta Nils, Olavista Olof, Paulista Pahl, Pekasta Pehr, Tuomaksesta Thomas.

Valtaukset olivat 1870-luvulla nimeltään tehdaspiirejä ja kaikki toiminta piti raportoida vuorimestarille tai hänen nimeämälle vastuuhenkilölle. Yleensä tehdaspiirin haltija ei itse käynyt paikalla, vaan luottomiehet hoitivat työt Ivalonjoella.

Kulta-alueilla oli aina välillä hyvin hiljaista, muutamia vanhoja kaivajia siellä täällä. Viranomaiset eivät tällöin tehneet tarkastuksia kovinkaan usein jokivarsiin. Usein meni kullankaivajilla useita vuosia kaivutöissä ennen kuin valtausta haettiin. Vuonna 1935 viranomaiset tiukensivat vapaata tutkimusta ja samalla valtaushakemukset tulivat pakollisiksi ja valvontaa tehostettiin.

Tukes:in myöntämissä kullanhuuhdontaluvissa on kullanhuuhdontatunnus (hakemusvuosi), valtauksen nimi, (& muut osakkaat), paikka, kaivutapa ja voimassaoloaika. Valtauspaikan sijaintimittaukset on tehty jokea, puroa tai ojaa pitkin, ei linnuntietä.

HENKILÖTIEDOSTON YHTEENVETO

Päiväys	1	2	3	yhteensä
31.12.2018	2485	1066	863	4414
31.12.2019	2529	1087	877	4493
31.12.2020	2592	1098	879	4569
31.12.2021	2631	1115	897	4643
31.12.2022	2705	1129	905	4739
31.12.2023	2735	1136	905	4776
31.12.2024	2799	1154	919	4872
31.12.2025	2835	1163	926	4924
23.7.2026	2858	1167	926	4951

1

Kullankaivajat, joilla on ollut tehdaspiiri, valtaus tai kaivospiiri ja nykyisin kullanhuuhdontalupa.

Tämä tieto ei kerro valtausten lukumäärää, valtauksella voi olla useita haltioita tai haltioiden nimi ei ole ollut valtauspapereissa. Henkilöllä on voinut olla useita kymmeniä valtauksia.

2

Kullankaivajat, jotka ovat voineet olla myös valtauksen haltioita tai ovat kaivaneet tutun valtauksella tai vuokralaisena jollain valtauksella. Tässä ryhmässä ovat mm. 1870-luvulla tehdaspiireissä olleet työmiehet Ivalojoella.

3

Tässä ryhmässä ovat Lapissa vaikuttaneita henkilöitä esim. järjestyksenvalvoja, geologia, eräoppaita ym. Henkilöt jotka eivät ole välttämättä kaivaneet kultaa mutta ovat voineet olla jollakin tavoin kullan kanssa tekemisissä (korujen tekijät, kullan ostajat, kultahistoriasta kirjoittaneet, kulta-alueen kartoittajat ja rakennusten kunnostajat, valtauksen rahoittajat). Tässä ovat myös tiedossa olevat suomalaiset ulkomailla asuvat kullankaivajat. Tähän ryhmään kirjasin kalliokultaa etsivien kaivosyhtiöiden työmiehet (Prospektor Oy, Ivalojoki Oy, Lapin Kulta Oy).

Henkilötiedoston viimeisen osan lopussa on henkilöiden puhuttelu- ja kutsumanimiä.

A

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

AAKKO TARJA

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2015:0009, "Kivikkokulta" (& Kivimäki Eero, Aakko Tarja) Jermi, rajoittuu vähän Tankajokeen, lapiokaivu, 2017–27. Muutos, konekaivu 2023–27.

AALTIO HANNU "Hanski" (lentokapteeni, Jyväskylä, Espoo)

* Loijakkokuru, Tankajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ilmakuoppa" Tankavaara (Tankajoki) 1984–91,

"Varakenttä" Tankavaara (Tankajoki) 1987–92,

"Ilmakuoppa II" Loijakkokuru, Tankavaara (Tankajoki) 1992–99,

"Ilmakuoppa" Loijakkokuru (Tankajoki) 2002–11,

"Gumppegurra" Loijakkokuru (Tankavaara) 2003–12,

"Floppiainen" Loijakkokuru (Tankavaara) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0032 "Ilmakuoppa" Loijakkokuru, lammen eteläpuolella, osittain kansallispuiston alueella (Tankavaara), 2012–12.7.2015, lapiokaivu.

HL2011:0033 "Floppiainen" Loijakkokuru, lammen eteläpuolella, osittain kansallispuiston alueella, "Ilmakuopan" vieressä (Tankavaara), 2012–12.7.2015, lapiokaivu.

HL2012:0074 "Kultavalli" Loijakkokuru, osa isommasta lammesta ja pikkulampi, (Iso-oja), Tankavaara, 2014–21.3.2017, lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27, (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko). Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2011:0032 Ilmakuoppa" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko), Loijakkokuru, Tankavaara, lammen eteläpuolinen oja, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2011:0033 "Floppiainen" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko), Loijakkokuru, Tankavaara, lammen eteläpuolella, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2018:0002 "Livohka" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko) Loijakkokuru, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 232

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12, 14, 123, 130, 135–136, 173, 174, 193

AALTO A. J. (kansakoulunopettaja, Utsjoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Akujoki 1" Outakoskenkylä Akujoki (Utsjoki) 1902

AALTO EETU

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0032 Ilmakuoppa" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko), Loijakkokuru, Tankavaara, lammen eteläpuolinen oja, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2011:0033 "Floppiainen" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko), Loijakkokuru, Tankavaara, lammen eteläpuolella, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2012:0074 "Kultavalli" Loijakkokuru, osa isommasta lammesta ja pikkulampi, (Iso-oja), Tankavaara, lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27, (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko). Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2018:0002 "Livohka" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko) Loijakkokuru, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Uusi nimi "Vallinkulta" (& Paatelainen Jarkko, Niemitalo Arto ja Aalto Eetu), konekaivu, 2024–34.

HL2025:0020 "Piiru" (& Paatelainen Jarkko, Niemitalo Arto, Aalto Eetu), Tolosjoki, lapiokaivu, 2026–30.

AALTO MIKKO (metsuri, Haapajärvi) s. 1945

* Hipputiedosto, (Tankavaara, Hevoskuru, Miessijoki, Kaarreoja ja Kivikkopuro), Palsioja ja Palopirtinoja

Mikko aloitti kullankaivamisen lapiolla 1970-luvun alkupuolella Palsiojalla. Kun Palsille tuli Korhosen matkailuhuhtomo, paikassa alkoi olla liian rauhatonta ja Mikko siirtyi Miessijoelle. Sinne oli matka liian pitkä ja lapiokaivaja ei päässyt riittävän syvälle, Mikko siirtyi Tankavaaraan. Mikko palasi Palsille vuonna 1993. Mikko toi traktorikaivurin Palsille vuonna 1994. Naapurikaivajat antoivat Mikon valtausalueelle nimeksi Palsin keisarikunta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinpuro 1" Palsioja 1981–86,

"Aallon kulta" Kaarreojan latvat Miessijoki 1988–92,

"liskon palo" Kivikkopuro Miessijoki 1991–93,

"Johanneksen joiku" Palsioja 1993–2002,

"Kultamiehen kyynel" (& livonen Eero) Halvarinniemi, Sotajoki 1998–2005,

"UPA" Härkäseljänöjan latvaosalla (Sotajoki) 2001–05,

"UPA 2" Zellberginoja (Palsioja) 2003–07,

"UPA 3" Palsioja (Raahen pirtin paikkeilla) 2003–2012,

"UPA 4" Palsioja 2003–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0062 "UPA 3" Palsioja, Raahen pirtin paikkeilla, pituus 960 m, konekaivu, 2015-. Jatkolupa 2018–28. Siirto 2025, siirron saaja Huuskonen Tapani.

HL2012:0061 "UPA 4" Palsioja, Roivaisenöjan suulta 750 m alavirtaan ja ylävirtaan 160 m, konekaivu, 2015-. Jatkolupa 2018–28. Siirto 2025, siirron saaja Kuha Jouni.

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 69

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 133; Ivalojoki: 122

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 35 kuva

AALTO SAMULI (Rovaniemi) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Setä-Samuli" Pikku-Kutustajanoja, Kutturantien pohjoispuolella tien vieressä (Sotajoki) 1997–2000.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0050 "Jemma" Vuijeminhaara, Kutturantien pohjoispuolella, Kellotapulivaaran kohdalla, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

AALTONEN (työmies)

* Ivalojoki (Ritakoski vuonna 1935) ja Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

AALTONEN EMIL (teollisuusneuvos)

– s. 29.8.1869 Sääksjärvi, k. 16.12.1949 Tampere

* Ivalojoki Oy

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 143

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 134, 135, 143

AALTONEN PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrin pankki" Kuivaoja, lampi (Tolosjoki) 2000–09

AARNIO-WIHURI ANTTI

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 80, 87

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 83, 99–100, 129, 140

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 3, 9, 9 kuva, 10, 11 kuva, 12–15, 22, 26, 28, 30, 34, 40, 44, 48, 66, 68, 69, 79, 80, 86, 91, 91 kuva, 92–96, 94 kuva, 95 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 24

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 44

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 61, 62 kuva, 65, 89, 96, 266, 276

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 66
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 189 kuva, 189

AARNIO-WIHURI MARJA

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 10, 15, 34

AARNIO-WIHURI RAKEL

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 10, 91, 92
Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 89, 96
Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 66, 68

AARTOVAARA GUSTAF A. (insinööri)

* (Suomalais-Amerikkalainen kaivosyhtiö ja Vuorikaivos Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 119, 124

ADLERBERG NIKOLAI (kenraalikuvernööri) s. 1819, k. 1892

* Suomen senaatti

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 183; Kultamuseo 10 vuotta: 31; Lapin kultamaat: 20, 108; Sankareita, veijareita ja huijareita: 19
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 20; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 24
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 11
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 98
Stigzelius Herman, Kultakuume: 29, 34, 35

ADOLFSSEN TIMO (Hamina)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinhaara" Palsioja 2005–10,

KaivRno 8024 "Palsinhaara" Zellberginojasuulta alavirtaan 200m, Palsioja 2011–15, konekaivu

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0011 "Kultarotko" (& Adolfsen Timo, Riiski Pentti) Zellberginojan suulta ylävirtaan päin, Palsiojan länsiranta, konekaivu, 2013– (hakemus).

AFANASJEFF JAAKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Käpälämäki" Ivalojoen 1987–89

AGRICOLA GEORG (saksalainen luonnontutkija) s. 1490, k. 1555

* Kultatietoa

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 5

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 46

Kultamuseo nro 18, Golden World: 20, 21, 25

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 124

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 9

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 183; Kultamaiden retkeilyopas: 72; Kultamuseo 10 vuotta: 29; Lapin kultamaat: 108

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 54; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 59

Stigzelius Herman, Kultakuume: 9

AHLBERG

* Ivalojoen (Kyläjoen)

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 27 kartta

AHLGREN KARL KUSTAA (merimies) s. 1845

* (California)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 3

AHLROTH KAJ

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0050 "Kultajäärät" (& Isojärvi Erkki, Ahlroth Kaj, Hietikko Sami, Kaunisto Juha) Tolosjoki, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36, Kaunisto Juha ei enää mukana, tilalle tullut Salminiemi Jesse.

AHLSTRÖM BERTIL (fil. tri., Kauttua)

* (Ivalojo Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

AHNGER CHARLES EMILE (Lapin kruununvouti)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

AHO HEIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huhmari" (& Haka-aho Jorma, Toropainen Kyösti, Valkama Jarmo) Palsioja, Elsaajasta alavirtaan 1993–2000.

AHO JORI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" (& Lepistö Jarmo, Aho Jori-Pekka, Kouhia Voitto, Harhala Paavo, Valli Marko, Lampi Risto) Vuijeminhaaran yläosalla, Kutturantieltä puroa pitkin noin kaksi kilometriä etelään, metsäautotien vieressä, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27, (& Aho Jori-Pekka, Harhala Paavo, Koskinen Antti, Kouhia Voitto, Lepistö Pirjo, Valli Marko).

Siirto, saaja: Ansamaa Markku, lupa-aika 2021–27.

AHO TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö K. ja T., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

AHOKAS

* Sotajoki (Pahaojan Kultala, Vuijeminhaaran suuosa) (vuonna 1884)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 66; Kultamaiden retkeilyopas: 37; Lapin kultamaat: 51; Sankareita, veijareita ja huijareita: 121

AHOKAS OLLI (Klaukkala) s. _1944

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaksvelikultaa" Kaksilauttasen alaosa (Tolosjoki) 2000–04

AHOLA ANTTI (Oulu)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0022 "Kultakylä" (& Ahola Olavi, Hangasmaa Reijo) Kuivaojan sivukuru ja pieni lampi (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17.

AHOLA HEIKKI (Henrik) Sigfridinpoika (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Harrijoen suulla, Sotajoki 1888–90,

"Ahopää 1" Ahopäältä alkava Tolosjokeen laskeva nimetön puro, suulta 2 km (Tolosjoki) 1891–92,

"Sotajoki 1" Rautaojan suulta 500 m ylävirtaan, Sotajoki 1892–94,

"Halvari 1" Sotajoen suulta 4,5 km, entinen M. Halvarin paikka, Sotajoki 1893–96,

"Sotajoki 2" lähellä "Sotajoki 1:stä", Sotajoki 1895–96

AHOLA J. (Pukkila)

* (Palsioja vuonna 1881, Anton Schneider'in valtauksella)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

AHOLA JORMA (Lahti) s. _1940

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuokonkulta" Uusihaaran sivupuro 1994–2001,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-,

"Jängänkulta" Moberginoja (Sotajoentien varrella) 2000–04.

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Backman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0007 "Juuso" Moberginoja, Matinkiviniemeen menevän tien molemmin puolin, konekaivu, 2020–30. Siirto 2025, siirron saaja Luukkonen Tero ja Salonen Jukka.

AHOLA KIRSI-MARJA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0033 "Kultatarina 1" (& Rossi Miina, Patakallio Jouni) Jääskeläisenojan suuosan alapuolella, Palsioja, konekaivu, 2018–28. Siirto 11.2024, siirron saaja Rossi Minna. Siirto 2025, siirron saajat Ahola Kirsi-Marja ja Laakso Sami.

HL2018:0024 "Kaikki peliin" (& Leppänen Antti, Ahola Kirsi), Lappalaisenojan latvalla, lapiokaivu, 2026–36.

AHOLA MARJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Marja Mansion" Sotajoen yläosa 2000–04

AHOLA OLAVI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0022 "Kultakyly" (& Ahola Antti, Hangasmaa Reijo) Kuivaojan sivukuru ja pieni lampi (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–15.

AHOLA SIMON (Pudasjärvi)

* Ivalojoki (Appisjokisuu 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

AHOMÄKI MIKKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2026:0001 "Motivaatiomonttu" (& Junnila Sami, Kärki Jarkko, Ahomäki Mikko, Ikonen Jouni), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2026–30.

AHONEN EIJA (Espoo)

* Pikku-Kutustajanoja, Kutustajan paviljonki ja (Vuijemi)

AHONEN HARRY (Salo) s. 1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahosen laita" Pohjoiskurun latvat (Jäkälä-äytsi) 2002–09

AHONEN KIMMO "Leevi"

* Ivalojoki (Lihrin muistomerkki)

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 7

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20, 48 kuva, 71, 94, 95

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 83, 94, 101

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 9 kuva, 29, 31 kuva, 49; Kultamuseo 10 vuotta: 11; Lapin kultamaat: 16 kuva; Ivalojoki: 35 kuva, 49 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 121; Kultahiekka ja tiimalasi: 42

AHONEN LAURI (Tikkakoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippu" Morgamoja (Lemmenjoki) 1983–90,

"Isomus" Lemmenjoki 1984–90, Lemmenjoki 1990–90,

"Saahpitasjohka" Morgamoja (1. kullon löytöpaikka) (Lemmenjoki) 1991–99,

"Marie-Claire" Morgamoja (1. kullon löytöpaikka) 2001–10,

"Lippari" Morgamojan alaosa 2011–15

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0035 "Lippari II" (& Ahonen Lauri, Manninen Ari, Jomppanen Oula), Morgamojan alaosalla, muistomerkistä ylä- ja alavirtaan, lapiokaivu, 2017–2027.

AHONEN LAURI kuolinpesä

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0035 "Lippari II" (& Ahonen Lauri, Manninen Ari, Jomppanen Oula), Morgamojan alaosalla, muistomerkistä ylä- ja alavirtaan, lapiokaivu, 2017–2027. Siirto 6.2024, saaja Jomppanen Esa Jouni.

AHONEN PIRJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hapset 1" (& Halinen Ari, Pulkkinen Annikki, Seppälä Juhani, Seppälä Veli Matti, Toivanen Veikko) Ivalojoiki 1988–97

AHONEN TAPIO (Espoo)

* Pikku-Kutustajanoja, Kutustajan paviljonki ja (Vuijemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vaakuna" (& Salmi Markku, Tolsa Heimo) Vuijemi (Sotajoki) 1988–94

AHONEN TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ramsay 2" Tolosjoki 1983–89

AHONIEMI SIMON (Sodankylä)

* Ivalojoiki (Appisjokisuu 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

AHOPELTO GUNNAR

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veteraano" (& Haapsaari Raimo, Palvala Nuutti, Vierimaa Risto) Harrijoki (Sotajoki) 1997–2002

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 40

AHTI EERO

* Sotajoki (Vuijeminhaaran suuosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahauta" (& Ahti Erkki, Ahti Jouko, Ahti Olli) Sotajoki 1980–87

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 39

AHTI ERKKI

* Sotajoki (Vuijeminhaara suuosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahauta" (& Ahti Eero, Ahti Jouko, Ahti Olli) Sotajoki 1980–87

AHTI JOUKO

* Sotajoki (Vuijeminhaaran suuosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahauta" (& Ahti Eero, Ahti Erkki, Ahti Olli) Sotajoki 1980–87

AHTI OLLI

* Sotajoki (Vuijeminhaaran suuosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahauta" (& Ahti Eero, Ahti Erkki, Ahti Jouko) Sotajoki 1980–87

AHVENJÄRVI FREDRIK (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53, 54

AHVENKOSKI JESSE

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0015 "Ilmarin Kaarrepankki" Kaarreoja, Miessijoki, Iapiokaivu, 2020–30. Siirto 2025, siirron saaja Ahvenkoski Jesse.

AHVENLAMPI MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Stuorrabuggi" (& Sotaniemi Pertti) Stuorrabuggi (Kietsimäjoki) 1987–91,

"Stuorrabuggi" (& Nylund Juhani) Stuorrabuggi (Kietsimäjoki) 1990–95

AHVONEN JORMA s. _1944

* (Jäkäläoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nappila" Miessijoki 1991–96 (kaivospiiri 1996-),

"Jeagiloaivi Kultasarvi" (& Ekström Marcus, Sandelin Erik, Rantanen Kai, Ruokonen Urpo, Mäläskä Risto, Räisänen Jari) Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 232

AIKIO ASLAK (Kaapin Aslak)

– s. 15.10.1890, k. 26.1.1972

* Hukkaaja ja Äivihjärvi

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 433, 436

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 153, 270, 271, 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 16, 18, 26, 28, 29, 30, 52, 115; Lemmenjoen kultasatu: 129, 131, 136–137 kuvat, 137

AIKIO ASLAK (nuorempi) s. 1903, k. 1971

Lapin legendat, Kaapin Jouni

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 270, 271, 272–273 kuvat; Lemmenjoen kultasatu: 129, 136–137 kuvat, 137

AIKIO ELSA-SISKO

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

AIKIO GABRIEL ANNANPOIKA (Annan Kaapi) s. 1834, k. 1903

* Ivalojoen (Appisjoki)

Gabriel muutti kultaryntäyksen alussa Utsjoelta Ivalojoelle Appisjoen suulle. Talosta myytiin 1870 -luvulla maitoa ym. ruokatarvikkeita kullankaivajille. Kevättulvan tuomat jäät patoutuivat jokisuuhun ja veivät rakennuksen eteisen. Kaapi muutti 1900-luvun alkupuolella Hammasjärvelle ja kutturalaiset ostivat pirtin, aitan ja navetan. Ne purettiin ja siirrettiin Kutturaan. Jäljelle jääneet rakennukset ovat tuhottu lopullisesti 1950-luvun alussa.

Huhun mukaan Kaapin Annan kultakätkö on jonkin matkaa Kultalan polusta, kahden toisistaan metrin päässä olevien kivien välissä kuparipannussa. A. Paadar oli 1900-luvun alussa apulaisena Annan Kaapilla. Hän kertoi apulaiselleen kuolinvuoteella kultakätkön paikan.

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 38, 39

Lapin legendat, Kaapin Jouni

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 24

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 32, 32 kuva, 44

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 210

Luhta Vesa, Inarin Lapin luonto- ja lintukohdeopas: 114

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 111; Kultamaiden retkeilyopas: 69; Sankareita, veijareita ja huijareita: 171; Ivalojoen: 11, 20, 75, 76, 76 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo: Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 50

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 90 kuva

AIKIO JOHAN (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

AIKIO JOUNI (Kaapin Jouni, Kaapin Aikion poika)

– s. 9.3.1875, k. 22.6.1956

* Riitala, Sotkajärvi ja Vaijoki

Aikio Niilo, Liekkejä pakoon: 70, 71, 112

Forsberg Pepe, Sorsa Mikko, Kansallispuistot tutuiksi, Pohjois-Suomi: 138

Inarilainen 1996, Vuosi Sata: 38

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14, 15

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 41, 88 kuva, 103, 282

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 24, 75, 76

Kariniemi Annikki, Uuno Hannula – mies pohjoisesta: 100, 140, 141, 142

Kemppinen Kullervo, Eräretkeily: 466

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 80, 101, 102; Pohjoiset erämaat: 116

Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 40

Lapin legendat, Kaapin Jouni

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 30

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 14, 17

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 35

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241, 436

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 130, 156, 158

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 428

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 50, 151, 152, 153, 185, 214, 218, 219, 223, 224, 270, 272,

272–273 kuvat, 273, 274; Lapin kultaa: 16, 24, 30, 32, 71, 102, 105, 106, 107; Lemmenjoen kultasatu:

49, 54, 58, 59, 110, 127, 128–129 kuvat, 130, 131, 132, 133, 136–137 kuvat, 137, 160–161 kuvat

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 44, 105, 115, 167, 199 kuva; Kultamaiden retkeilyopas: 28,

42, 71, 100, 101; Kultamuseo 10 vuotta: 26; Lapin kultamaat: 67, 71, 88, 115; Lemmenjoen kultamaat: 6,

21, 24; Sankareita, veijareita ja huijareita: 57, 167, 176, 228; Ivalojoiki: 11, 76

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 8

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 56; Povipullon kultaa: 17

Stigzelius Herman, Kultakuume: 90, 194, 197, 199, 201

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 101

AIKIO JOUNI (poromies, Inari) "Pikku-Jouni", "Poika-Jouni", "Jounin Jouni"

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jomppasen kurun suu" Jomppasenkuru, Morgamoja (Lemmenjoki) 1950

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 130

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 196

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 97

AIKIO JOUNI

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta: 64

AIKIO KAAPI (Gabriel Annanpoika Aikio, Annan Kaapi)

ks. Aikio Gabriel

* Hammasjärvi, Hukkaoja, Ivalojoiki (Appisjokisuu), Kaapin Annan talo ja Riitala

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16

Kojo O. Raimo, Pohjoiset erämaat: 141

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 52, 104

Luukkola Pekka, Kultajoki: 32

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 32–33 kuvat 50, 110, 131, 132, 133

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoiki 1981: 5

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 30, 44; Kultamaiden retkeilyopas: 28; Lapin kultamaat: 33,

34 kartta, 39; Sankareita, veijareita ja huijareita: 56 kuva, 57

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: (6)

Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 71, 121
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 21–22
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 79, 109
Stigzelius Herman, Kultakuume: 88, 90
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 82, 89, 168
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 15, 16, 56, 58, 101

AIKIO KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kärpöntappo-oja" (& Savolainen Ari) Sotajoki 1983–88

AIKIO MARGIT s. 1884, k. 1970

Lapin legendat, Kaapin Jouni
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 272

AIKIO MATTI Pekanpoika "Posti-Matti" (Inari)

* Jäkälä-äytsi vuonna 1950

Matti kuljetti postia pohjois-Inarin ihmisille. Talvisin Matin kulkupelinä oli hevonen tai poro, kesäisin keskimoottorivene.

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 65
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14
Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 25, 26 kuva
Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 8, 10 kuva, 12, 16, 152, 162
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 212, 213 kuva, 214, 215, 216, 217, 218, 219, 220
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 170

AIKIO MARTTI MATIAS s. 31.10.1934 Repojoen, k. 18.1.2020 Ivalo

Martti asui Repojoella aina Lapin sotaan asti, saksalaiset polttivat rakennukset. Martti muutti Hammasjärvelle uuteen rakennukseen vuonna 1948.

AIKIO OLAVI (Utsjoki) s. 1944

Stigzelius Herman, Kultakuume: 234, 240, 243

AIKIO OULA (poromies, Vuotso)

* (Hopiaoja vuonna 1933) ja Tankajoki

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 100
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 139, 141
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166, 167
Stigzelius Herman, Kultakuume: 182, 190, 191, 191 kartta

AIKIO PAULI

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta: 65

AIKIO PAULUS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ravadas" (& Satokangas Lauri) Maddib Ravadas, alaosalla 2000–04

AIKIO SAMUEL

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 103

AIKIO UULA

* Ivalon Matti

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 76, 167

AIKIO UUNO (Sodankylä)

©JJK

* (Laanila)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 109

AIKIO YRJÖ JOHAN (kalastaja, Inari)

* Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulho" Miessijoki (Vaskojoki) 1949–53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 187, 189

AILUNKA HELENE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tähtivaara" Palsioja 1981–86

AIRAS KARI (geologi, maisteri)

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 44, 50

Stigzelius Herman, Kultakuume: 225, 227, 239

AITTA TIMO (sähköinsinööri, Utajärvi)

Timo asuu Australiassa ja etsi kultaa puskaista detektorilla.

AKMEELI ANTEREEUS (Lapin noita, elänyt 1700-luvun alussa)

* Akmeelinkumpu

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 175

Teeriaho Yrjö, Muuttuva Sompio: 81, 216, 221

AKUJÄRVI

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 11

AKUJÄRVI ANTTI J. (itsellinen, Inari) s. 1879, k. 1950-luvulla

* Ivalojoiki (Kultalan alue)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 6 km ylävirtaan päin, Sotajoki 1893–95,

"Sotajoki" T. Törmäsen kohdalla, Sotajoki 1894–94,

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 8,2 km ylävirtaan päin, Sotajoki 1894–99,

"Sotajoki 1" Sotajoki 1898–99,

"Sotajoki 1" Witikanpankki, Sotajoki 1905,

"Sotajoki 2" Halvarinniemi, Sotajoki) 1906

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125

AKUJÄRVI FREDRIK "Reeti" (kullankaivaja, Inari) s. 1878 (tai 1876), k. 1951

* Ivalojoiki (Alakoski, Kultalan alue, Kultalan Kruunun Stationi) ja Lapin Kultra Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 1" (& Kyrö P. E.) Grönholmankoski, Ivalojoiki 1904,

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1906,

"Palsioja 1" Palsioja 1916–17,

"Laanilanpuro 1" Laanioja, Laanilasta 300 m etelään (Tolosjoki) 1921

Mäkipuro Viljo, Kultra-Lappia ja kullankaivajia: 90, 110, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 144–145 kuvat, 179, 180

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 35, 137

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 50, 56

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 117

AKUJÄRVI M. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki1" Sotajoki 1899–1900

ALA-ARO (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

ALAJUNKKARA JUHAN (talokas, Rovaniemi)

* (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

ALAKESTI JUKKA

* Palsioja

Jukka tuli Jääskeläisenojan suulle kaivamaan vuonna 1977 ja kunnosti Matkahuollon kammin.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Alaska" Palsioja 1977–82

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 57

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella: 63

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 25, 118, 121

ALAKOPSA SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatase" (& Nikkari Tauno) Uusihaara, Härkäselkä (Tolosjoki) 1989–92

ALAKULJU AILA (Turku)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sello" Härkäselänojan yläosa (Sotajoki) 1993–98,

"Sellotar" Tolosjoen keskiosa 1999–2004

ALANDER JAAKKO KALERVO (lennonjohtaja evp.)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jaskan potero" Vuijemi (Sotajoki) 1986–91,

"Porin Pankki" Loijakkakuru (Tankavaara) 2000–04,

"Lauttaojan Pörssi" Lauttaoja (Tankavaara) 2005–09

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 84, 99

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 40

ALANDER KAIJA

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 84, 99

ALANEN AINI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0043 "Korundipajukko" Puskuojan keskiosalla, Puskuoja ja läntinen sivuoja, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17.

Kullanhuuhdontaluvan siirto: haltijat Parkkonen Jukka ja Portti Martti ja siirron saajat ovat Kuikka Ari ja Alanen Aini 2016–21. Jatkolupa 2018–28.

Kullanhuuhdontaluvan siirto, siirron saaja: Tuomaala Hannu, 2022–28.

ALANKO REINO (Kangosjärvi) s. _1934

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Utopia" Vuijemi (Sotajoki) 1983–88,

"Sudenkuoppa" (& Mähönen Matti) Tankavaara (Tankajoki) 1989–93,

"Sudenpesä" (& Mähönen Matti) Loijakkakuru (Tankavaara) 1994–2000

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 38, 54

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Sankareita, veijareita ja huijareita: 163, 164

ALANNE SEVERI (kemisti-insinööri)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 14

Stigzelius Herman, Kultakuume: 111

ALA-PAPPILA JUHA (Sastamala)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0102 "Kultakello" (& Ala-Pappila Juha, Kopolainen Risto) Kellotapulinojan yläosalla, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28.

HL2021:0044 "Goldrush 2" Vuijeminhaaran valuma-alueella, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2022–26. Siirto 2025, saaja Ala-Pappila Juha.

HL2021:0045 "Goldrush 3" Vuijeminhaaran valuma-alueella, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2022–26. Siirto 2025, saaja Ala-Pappila Juha.

ALAPERÄ HENRIK (talollinen, Alatornio)

* (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

ALARANTA VILHO JEREMIAS (nimismies, Inari) s. 1886

Partanen Seppo J., Kullan luonnon kutsu: 24; Lapin kultamaat: 30

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 36, 37

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125, 167

ALARIESTO

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

ALARIESTO ANDREAS ARTTUR (kansantaiteilija)

– s. 11.12.1900 Sodankylä, Riesto, k. 29.11.1989 Sodankylä

* (Vuotson maja)

Andreas meni nuorukaisena Petsamoon ja oli Liinahamarin hotellin talonmiehenä. Myöhemmin hän toimi toistakymmentä vuotta Vuotson matkailumajan talonmiehenä. Hän maalasi tauluja Lapin entisistä elämänmenosta.

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpystä koko maailman kultamuseoksi: 93

Partanen J. Seppo, Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 20–24, 119

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 22, 203, 239

Teeriaho Yrjö, Muuttuva Sompio: 11, 14, 36, 38, 58, 74–75, 86, 210, 224, 232

ALARIESTO OLLI Matinpoika (itsellinen)

* Moberginoja (1880 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginoja 1" Moberginoja (Sotajoki) 1888–90,

"Moberginoja 2" Moberginoja (Sotajoki) 1888–93

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 19

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 78

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 63; Sankareita, veijareita ja huijareita: 118; Ivalojoiki: 114

Stigzelius Herman, Kultakuume: 83

ALARIESTO PEKKA (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

ALARUIKKA MIRJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0031 "Teru" Moberginoja, Sotajoelta 800 m, konekaivu, 2020–30. Siirto 2025, saajat Alaruikka Mirja, Kaartinen Raimo.

ALATALO JAAKKO (Ylijärvi) s. 1931

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaäytsi" Harrijoki 1991–95,
"Kultajuonto" Harrijoen sivupuro (Tolosjoki) 1996–2000

ALATALO JOHAN (merimies, Salo)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisälmenot 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

ALATALO KIRSIMARJA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 7, 21, 58, 133, 136, 137

ALA-VENETMÄKI ILKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuositulta" Kaksilauttanen ja sivupuro 2003–07,

"Vuositulta 2" Kahdentoistakattilanoja (Härkäselkä, Uusihaara) 2003–13

ALBRECHT GUSTAV FRIEDRICH (saksa. vuori-insinööri)

– s. 1808, k. 1862

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 14, 15, 16, 17, 22

ALELA PENTTI ASSERI (Ivalo) s. 28.10.1927, k. 23.12.2019

* (Makasiinikuru), Moberginoja ja Palsioja

Pentti aloitti konehommat traktorikaivurilla Palsiojalla vuonna 1976.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pankkipirtin Kuivakuru" Kuivakuru (Tolosjoki) 1980–86,

"Vuorikanslia" Ivalojoen 1981–85,

"Kulta-Hangas" Tolosjoki 1984–91,

"Kultakuru" Sotajoki 1989–96

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 57

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 73

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 4, 4 kuva

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 163

ALESTALO ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saanan kulta" Sotajoen yläosa 1999–2003.

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20. Jatkolupa 2020–30, (& Hämäläinen Tuomo, Alestalo Esa, Hämäläinen Henri, Katainen Jorma, Laine Timo, Varamäki Tapio).

ALFTHAN ANTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Appisjängän Kulta" Appisjoki (Ivalojoen) 1988–90,

"Porttiojan Bonanza" Porttikoski, Ivalojoen 1994–97

von ALFTHAN GEORG (Oulun läänin kuvernööri) s. 1828, k. 1896

* Ivalojoen (Alakoski, Kultalan Kruunun Stationi)

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 12

Hustich Ilmari, Tuhottu ja tulevaisuuden Lappi: 167

Kultamuseon julkaisu no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 68

Kultamuseon julkaisu nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 33

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 47, 51, 53, 218, 225, 253–255, 253 kuva, 257; Tunturien yli Jäämerelle: 302, 366, 367, 371, 382, 399; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 116, 117, 117 kuva, 121, 122, 123, 130, 276
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 18
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 13, (16), 18, (23); Kultamuseo 10 vuotta: 31; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 31, 32, 63, 75, 80, 112, 167; Ivalojoiki: 33, 81, 83, 86
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 50; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 55
 Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 11, 21, 22, 26
 Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 11
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 58, 99, 100
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 22, 32 kuva, 32, 33, 35, 36, 39, 40, 42, 43, 47, 48, 49, 55
 Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 20; Vanhojen karttojen Lappi: 34, 56; Itäkairan Prinsessa: 276
 Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 36 kuva, 37

ALHONEN AARNE "Arska" (kultaseppä, Hollolla) s. _1946 Punkalaidun

* Hipputiedosto ja Puskuoja

Aarne aloitti kultahommat Morgamojalla Antti Jomppasen valtauksella kesällä 1974. Aarne asui Niilo Raumalan Puskuojan kämpässä vuodesta 1977 lähtien ja kaivoi Nipan vanhoja ränninperiä 1980-luvulla. Paikasta löytyi useampia isomuksia. Aarne valmistaa koruja Lemmenjoen hipuista ja korukivistä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lapin Tähti" Puskuoja (Lemmenjoki) 1979–86, 1989–93 (kaivospiiri 1991-),

"Antin pankki" Lemmenjoki 1992–97,

"Kultasafiiri" Puskuoja (Tivolin paikkeilla) 1989–93 kaivospiiri 1993-. Kaivosoikeus siirtyi Jukka Vitikalle vuonna 2008. Viranomaisten sähläyksen vuoksi takautuva päätös siirrosta tehtiin vasta vuonna 2012.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0060 "Kultasafiiri" Puskuoja, Tivolin paikkeilla, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 2025, siirron saaja Lapin Kullankaivajain Liitto ry.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 75

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 104, 133, 140, 173, 175, 177, 189, 190

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 302, 322, 326, 328, 330

Kinnunen Kari ja Johanson Bo, Raportti korukäyttöön vuosina 1981–90...: 2, 3, 8, 15

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 90

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 96–97 kuvat, 100, 127, 129, 130, 131, 134–136, 161–163, 171, 172, 178

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 14, 113

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 51

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 132, 149, 161

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 2

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2, 93; Uusi kullankaivajan käsikirja: 5, 6, 13, 23, 108

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 138, 152 kuva, 153, 154, 177 kuva, 192; Saariselkä: 61;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 209, 214–217, 215 kuva, 216, 217, 240, 244

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 9, 10, 13, 15, 169, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 13, 18

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 103, 104

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 121–125, 122 kuva

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 66

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: kansia, 50, 53, 74

Vartiainen Risto, Lapin korukivet: 17 kuva, 72

Virkkunen Marjatta, Partanen Seppo J., Rask Markku, Suomen kivet: 50 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 14, 15 kuva, 17, 18, 20, 26, 27, 96, 179, 180

ALHONEN ANTTI (Sirkka-Liisan ja Aarnen poika) s. 1985

Antti oli mukana vanhempiensa kanssa Puskuojaalla.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 124, 125, 125 kuva

ALHONEN SIRKKA-LIISA (psykologi, Hollola) os. Hänninen, s. 30.10.1942, k. 2019

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultasafiiri" Lemmenjoki 1980–81

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mälaskän tarina: kuvat 96–97, 127, 132
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 169
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 121–125, 122 kuva
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 15 kuva

ALHONEN SIRPA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0051 "Eldorado III" Linja-auto-oja, Haminanvaaran eteläpuolella, (Sotajoki). Jatkolupa, lapiokaivu, 2018–22. Huuhdontaluvan siirto Sirpa Alhoselle 2018. Aikaisemmin haltija Polarmurska Oy (Immonen Jukka).

ALLEN MARTTI (Keitele) s. 1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& von Wuthenau Kasper, Launonen Matti, Virtanen Kari, Peronius Antti, Roth Timo, Kähärä Matti, Mauno Seppo, Roth Viljo) (kaivospiiri 1993-)

ALLONEN TOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhkaja" (& Iisakkila Lauri) Laanioja (Tolosjoki) 1988–93,
"Huuhkaja" (& Iisakkila Lauri) Laanioja 1996–2001

ALMONKARI T. (rakennusmestari, Sodankylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Loijakka" (Hiltunen K. A., Almonkari T., Postila A.) Loijakkokuru (Iso-oja, Tankajoki) 1949–50,
"Kuusikko" (Hiltunen K. A., Almonkari T., Postila A.) Hopiaoja (Tankajoki) 1949–1950

ANDERSEN C. M. (norjalainen kullankaivaja)

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 127, 128

ANDRESEN JOH. H. (norjalainen johtaja)

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 129

ANGELL K. E. (järjestysmies)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 19

ANGELL SAMUEL (Angeli)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 27

ANNALA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Morgamojan harkko" (& Pitkänen Esko, Vuori Ari) Morgamoja (Lemmenjoki) 1984–94

ANNANPERÄ GUSTAF (talonpoika, Kalajoki)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

ANNANOLLI JUSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0023 "Golleba'iki", (& Kämäräinen Pekka, Annanolli Jussi, Moilanen Marko, Mannila Jari, Kuru Pirkka-Pekka), Lismajoen yläosalla, Roivainen, Sodankylä, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2022–26.

ANNEBERG KONRAD (talollisen poika, Sodankylä)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski) ja Sotajoki (Anneberginoja, Löfgreninpankki, Vuijeminhaaran suuosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomot 1-3" Vuijeminsuulta alavirtaan, Sotajoki 1881 (3 kpl),

"Sotajoki 4-6" Väliojan alapuolella Sotajokisuulta 7,5 km 1882 (3 kpl),

"Ivalojoen 1-2" Björklundinoja (Ivalojoen) 1889–90 (2 kpl),

"Ivalojoen 3" Björklundinkoski, Ivalojoen 1889–90

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 60

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 38, 39; Ivalojoen erämainen kultajoki: 16

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta, 63; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta, 117; Ivalojoen: 59 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 71

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78 kartta

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 134

ANNELL OLOF ADOLF (talollinen, Alatornio) (sukunimenä oli aikaisemmin Anttila)

* Ivalojoen (Anellinkorvat) ja kullanetsintälupa 1870 – luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 13" (puolikas huuhtomo) (& Anell Olof, Jussila Isak, Perantee K. F., Wallala Johan)

Anellinkorvat Kultalasta 4,5 km ylävirtaan, Ivalojoen 1870

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34, 36

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 31

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 53

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoen 1981–83: 45

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 12, 14, 53, 54; Ivalojoen: 42, 73, 77 kartta

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 46, 59

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 115, 162

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 132

ANSAMAA MARKKU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" Vuijeminhaaran yläosalla, Kutturantieltä puroa pitkin noin kaksi kilometriä etelään, metsäautotien vieressä, lapiokaivu, 2012–16. Siirron saaja: Ansamaa Markku, lupa-aika 2021–27, aikaisempi haltija: Aho Jori-Pekka ym.

HL2011:0020 "Suolakulta 2", Suolaoja, Tolosenhaara, Härkäselän kaakkoisreunalla, konekaivu, 2015–20. Jatkolupa 2023–29. Siirto 2025, saaja Ansamaa Markku, aikaisempi haltija Huuki Julle.

ANSELIUS (konstaapeli)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23; Lapin kultamaat: 29; Sankareita, veijareita ja huijareita: 63; Ivalojoen: 59

ANTELL GUSTAF (metsänhoitaja, Oulu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Inari 1-30" Luton lähteet (Luttojoen) 1919 (30 kpl),

"Inari 31-38" Paloselkä (Luttojoen) 1919 (8 kpl),

"Inari 39-48" Pikku-Hangasoja (Tolosjoen) 1919 (10 kpl),

"Inari 49-50" Luttojoen lähteillä 1919

ANTERO ANTTI (insinööri, Nokia)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

ANTTI ISAK (talollinen, Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

ANTIKAINEN HEIKKI (Rovaniemi) s. _1949

* (Kuivakuru, Tolosjoki)

Heikki on kaivanut vuodesta 2000 lähtien Kuivakurussa. Heikki ottaa vieraita valtaukselle ja antaa opastusta kullankaivuussa. Heikki kiinnitti syksyllä 2011 Jaakko Mäkisen mökkiin muistolaatan.

ANTIKAINEN MARIA (Oulu) s. _1953

* (Kuivakuru, Tolosjoki)

ANTTILA

Anttila on kaivanut Laaniojalla 1930-luvulla.

ANTTILA ADOLF (kauppias)

* Kaarreoja ja Kittilä

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

ANTTILA DANIEL (Haapajärvi)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla) ja (Luttojoen latvan länsihaara)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 148, 253

ANTTILA DAVID Daniel (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttojoki 1" Luton lähteiltä 700 m, Luttojoki 1896–97

ANTTILA HENRIK (Liminka)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

ANTTILA JOHAN (talollinen)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

ANTTILA JUKKA (Sulkava, Heinola) s. _1945

* Vuijeminhaara

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 70

ANTTILA MICHEL (irtolainen, Liminka)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107 (sama nimi kaksi kertaa)

ANTTILA VILLE "Kulta-Ville"

* (Lato-oja)

Ville aloitti kultahommat vuonna 1978 ja Lato-ojalla on ollut vuodesta 1994 lähtien. Ville veistelee vapaa-aikoina puukolla lampunvarjostimia.

ANTTILA VÄINÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin Silmä" (& Takalo Paavo) Miessijoki (Vaskojoki) 1987–89

APPELGREN ARTO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0054 "Golden Eye" (& Enberg Birgit, Appelgren Arto, Berg Henrik, Kallio Pertti, Kopra Eeva, Pölkki Ilpo, Tiesmaa Leena, Toivola Juha), Rönkönojan yläosalla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–19.

ARGILLANDER ERKKI TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kortekultamo" Reisjärvi (Sievi)1998–99,

Kangaskylä (Reisjärvi) 1997–2002

ARHAMAA TERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultajoki" Sotajoki 1988–93

ARHO RAIJA (Espoo)

* Vuijeminhaara, Kellotapuli

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Biellukolle" (& Nummela Pentti) Vuijeminhaara 1984,

"Biellukolle 2" (& Nummela Pentti) Vuijemi (Sotajoki) 1984–89,

"Harriitti 2" (& Nummela Pentti) Kellotapulinoja (Sotajoki) 1986–92

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 28, 42

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 80, 82

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 18, 34, 58, 67, 100, 114, 120, 121, 138, 142

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 50, 51

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164; Ivalojoki: 100

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 27, 49, 54, 56, 98; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 100, 105, 156, 178

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 71 kuva, (138 kuva)

ARMFELT ("Alaskan kreivi")

* (Luttojoen Kultra Oy v. 1935)

ARMFELT ALEXANDER (ministerivaltiosihteeri) s. 1794, k. 1876

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 20; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 24

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 98

ARMFELT MAURITZ WLADIMIR (kreivi) s. 1826

* Ivalojoki (Kolmoskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 31; Sankareita, veijareita ja huijareita: 84, 112

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29

Stigzelius Herman, Kultakuume: 29, 39, 44

ARNKIL HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaranta" Ivalojoki 1986–92

AROMAA LAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pikku-Annan Kultra" Palsioja 1981–82

AROLA MARKKU TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Minimani" (& Halvari Jukka Pekka, Hiltunen Leena, Jokimäki Antti ja Leena, Kovalo Jouko, Pirttikoski Olavi) Lato-oja, Tullinkuru (Tolosjoki) 1998–2005

ARPPE ADOLF EDVARD (yli-intendentti) s. 1818, k. 1894
Stigzelius Herman, Kultakuume: 76

ARRELA L. A.

* Siikajärvi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Urakka" Siikajärvi (Vaskojoki) 1951–53

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 87

ARRELA MARKKU (Inari) s. _1947

* Hipputiedosto

Markku oli työvuorossa Puskuojalla Kari Merenluodon kaivospiirillä kun isomus 119,1 g löytyi kesällä 2016.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pötkylä" Jäkälä-äytsin sivupuro (Ravadasjoki) 2007–11

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 270 kuva, 291, 292, 293, 295, 296, 323, 324, 325

ARVELIN MARKKU

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 231

ARVOLA HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Anun kultala" (& Arvola Maunu) Kakslauttanen (Tolosjoki) 1991–96

ARVOLA HENRIK (merimies, Tornio)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

ARVOLA MAUNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Anun kultala" (& Arvola Hannu) Kakslauttanen (Tolosjoki) 1991–96

ARVOLA S.

* Sotajoki (Kolmenmontunpankki)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 43

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 59 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

ARSIOLA TAUNO s. _1932

ASCHAN JOH.

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

ASCHAN OSSIAN ADOLF (kemiantutkija, professori)

– s. 16.5.1860 Helsinki, k. 25.2.1939 Helsinki

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

ASPEGREN SAMUEL (kauppias, Tornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski) ja kullanetsintälupa

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 3" (puolikas huuhtomo) (& Aspegren S., Niskander Petter) Ala Saariportikoski Kultalasta 1,3 km alavirtaan, Ivalojoiki 1870–75,

"Huuhtomo 3" (& Niskander Anna) Edvard Björkmannin entinen Huuhtomo 3, Ivalojoiki 1879

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34, 56

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 35

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 238

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 33

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 54, 76, 86; Ivalojoiki: 43, 88, 89, 94 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 26; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 30

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 37, 41, 43, 46, 49, 51, 53, 55, 59, 66

ASPELIN ARTHUR (majuri)

* Kietsimäjoki ja Stuorrabogg

Arthur tutki Hangasojan rantoja vuonna 1910. Arthurilla oli kaverina Kietsimäjoella Erkki Logren.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Skietsinjoki 1" Stuurabuggi, järven rannalla (Kietsimäjoki) 1913,

"Vanhaselkä 1-2" (& Gumse Kaarlo) Vanhaselkä Luttohaara (Lutto) 1914–16 (2 kpl),

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1916–18,

"Vanhajänkä 1-2" (& Gumse Kaarlo) Vanhaselkä (Luttojoki) 1919 (2 kpl)

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 57

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 386, 386 kuva, 387–399

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 124, 125, 126

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 175; Lapin kultamaat: 30, 103; Sankareita, veijareita ja huijareita: 233

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 37; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 41

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 114

ASTHON (englantilainen kullankaivaja) k. 1920

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 128

ASUNTA MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kummituskuru" (& Laine Timo, Mäkinen Arja, Nivala Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekkinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003

ATROKOSKI JUSSI

HL2019:0011 "TIKVA" (& Turunen Hannu, Atrokoski Jussi, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri) Tolosjoki, Tolosjoen sillasta 1,3 km alavirtaan, lapiokaivu, 2020–24.

Jatkolupa (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai) Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

ATSINKI LARS (räätäli, itsellinen, Sodankylä)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

AULANKO HEIKKI VEIKKO k. 15.1.2004 Järvenpää

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 125

AUMANEN EERO (Jyväskylä) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"AU-maset" Alimmainen Suoltijoen sivupuro (Salla) 2001–08

AURANEN PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Riitan ränni" Jääskeläisenoja ja Palsioja 1991–99

AURÉN JOSEF (maanmittari, Rovaniemi, alkuperäinen nimi Juuso Eronen)

– s. 8.6.1839 Kärsämäki, k. 19.10.1903

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi) ja Lihrin retkikunta

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 11, 24

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 68

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 56

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 27, 399; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 123

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 4

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 76, 78, 80, 81, 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 17, 58, 62, 106, 111; Ivalojoiki: 33, 109

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 18, 19; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21, 23

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 27, 39, 46, 243, 244

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 20; Kartan kanssa kairassa: 143–144; Vanhojen karttojen Lappi: 34, 35, 37, 39, 41, 43, 45, 46, 49, 56, 66, 67, 68, 76, 80; Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 133, 135

Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria I: 257; Inarin rajahistoria II: 372

AURÉN PETTER WILHELM (maanmittari, Rovaniemi, alkuperäinen nimi Pekka Ville Eronen)

–s. 4.9.1826 Nilsiä, k. 24.5.1896 Oulu

* Ivalojoiki (Korhosenkoski, Kultalan Kruunun Stationi, Väänäsenoja) ja kullanetsintälupa

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 29" Kultalasta 750 m ylävirtaan, Ivalojoiki 1872,

"Huuhtomo 12" Kultalasta 8 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1873–75

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 66 kartta, 68

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 42

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 26

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 32

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 50, 56, 125, 253, 277; Tunturien yli Jäämerelle: 27, 366; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 117, 118, 119, 120, 121, 122, 123

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14, 58; Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: etulehden kartta, 2, 36, 58, 62, 72, 95 kartta, 110 kartta, 128; Ivalojoiki: 8, 24 kartta, 33, 42, 75, 77 kartta, 78 kartta, 80, 94 kartta, 95 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 19, 22, 49 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21, 26

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 96, 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 23, 37, 39, 40, 44, 46, 47, 48, 51, 53, 61

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 20–22, 24–25, 28–29, 39, 55, 57, 243; Kartan kanssa kairassa: 91, 143–146, 150–152, 154–155, 159; Vanhojen karttojen Lappi: 34–39, 56, 66, 68, 76, 141, 142; Muuttuva Sompio: 20, 147

AUTIO JUSSI (lennonjohtaja)

* Loijakkokuru

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12

AUTIO SIMO-PEKKA (Nokia) s. _1955

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Bonanza" Kellotapulinoja, (Vuijeminhaara), 2001–05,

"Bonanza II" Hangasoja (Tolosjoki) 2002–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0040 "Bonanza II" Hangasoja, Valkiankallionoja ja Kerkelänojan kohdalla, sähkölinjan länsipuolella (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–15, jatkolupa 2017–27.

AUTIONIEMI OLLI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitsemäs taivas" (& Hautamäki Harri ja Marianne, Pesu Rauno, Stadi Tuire, Teräs Eira, Vehviläinen Heikki) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

B

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

BACKBERG KLAUS (taiteilija, Helsinki) s. 1933, k. 30.11.2015

* Kultakuru

Peltonen Milla, Erakot: 81, 83–108, 103 kuva

BACKMAN EMMY EVA (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

BACKMAN JOHAN

* (Klondyke Kanada, v. 1898)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 71; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 77

BACKMAN CAROLA k. 2019

* (Moberginoja)

BACKMAN GÖRAN (Helsinki)

* Hipputiedosto ja Moberginoja

Göran ja Torsten Dahlström kävivät ensimmäisen kerran kultamailla syksyllä 1978. Göran haki valtausta Moberginojan kämpän kohdalle, mukana olivat Torsten ja Christer Pettersson.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Bape One" Moberginojan kämpän kohdalla 1981–86,

"Bape 2" Moberginojan latvauoma 1987–1994,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-.

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Backman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

<> KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0016 "Backman mining" (& Backman Göran, Backman Mikael) Moberginojan latvalla, konekaivu, 2020–30.

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 77, 102, 105

Virkkunen Marjatta, Partanen Seppo J., Rask Markku, Suomen kivet: 51

BACKMAN MARKETTA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Caro Juuväs" Miessijoki 1991–96 (kaivospiiri 1996-)

BACKMAN MIKAEL

<> KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0016 "Backman mining" (& Backman Göran, Backman Mikael) Moberginojan latvalla, konekaivu, 2020–30.

BALK ARI E. (Iisalmi)

Ari on kaivanut Romukurussa.

Ari kehitti lähtypannun, joka osoittautui ylivoimaiseksi vaskauskilpailuissa.

BALTON SAMUEL (norjalainen kullankaivaja)

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 137

BARGUM L. (johtaja)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

BAUMGARTEN ALEKSANDER (tittelineuvos, Pietari)

* Kullanetsintälupa (1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

BECERRA VALERICIO LEPPE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Millamapu" Harrijoki (Sotajoki) 1987–93

BENARDIGI NIKOLAI (kollegianeuvos, Pietari)

* Kullanetsintälupa (1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

BENGILÄ PEHR PETTER (kirvesmies, Raahe) (onko sama henkilö kuin Penttilä?)

* Ivalojoki (Penttilänkoski, Ruikanmutka, Saarikorva), Kullanetsintälupa ja Sotajoki 1870-luvulla

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 4" (puolikas huuhtomo) (& Snellman Robert, Candelin John, Åkerman J., Lindgren J., Bentilä Petter) Kultalasta 4,8 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoki 1870

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 31

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 12, 51, 52, 114; Ivalojoki: 41, 72

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

BERG HENRIK

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0054 "Golden Eye" (& Enberg Birgit, Appelgren Arto, Berg Henrik, Kallio Pertti, Kopra Eeva, Pölkki Ilpo, Tiesmaa Leena, Toivola Juha), Rönkönojan yläosalla, (Tolosjoki), 2016–19, lapiokaivu.

BERG OLE WILIAM (norjalainen kullankaivaja) k. 1943

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 129, 133

BERG TIMO (Kärsämäki) s. 1933, k. 2009 Ivalojoen Kultalan läheisyydessä

Timo oli retkeilemässä Ivalojoen ja Pahaojan Kultalan välisellä alueella heinäkuun alkupuolella 2009. Timon etsintöjä suoritettiin heinäkuun puolivälin jälkeen lentokoneella ja maastossa oli myös etsijöitä. Metsästäjät löysivät Timon rinkan Ainikkalammen maastosta noin 2,5 km Pahaojalta lokakuussa 2011. Timon jäänteet löydettiin Ivalojoen Kultalan lähialueelta loppukesällä 2015.

BERGDAHL BJARNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Timanttioja" (& Salmela Lauri, Örnberg Tor-Erik) Timanttioja ja Ivalojoki 1997–2004

BERGHELL

*(Prospektor Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 37 kuva

BERGGREN (insinööri)

* Lemmenjoki

Stigzelius Herman, Kultakuume: 199

BERGGREN J. (nimismies, Inari)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 121

BERGMAN ERIK (kauppias, Tornio)

* Kullanetsintälupa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

BERGSTROM PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Raaka-Kossu" Pahaojan keskiosa (Sotajoki) 1990–98

BILLING MIKA (Mustasaari, Punttila) s. 1968

* (Pikku-Kutustajanoja)

BJÖRKBOM PETER (Borlänge, Ruotsi)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0018 "SGF Goldcamp 2" Kellotapulien suosalta Vuojeminhaaraa 840 m ylävirtaan, imuri- ja lapiokaivulupa, 2013–17. Jatkolupa 2018–28.

HL2012:0013 "Rusty Nail" Sotajoki, Ivalojoelta 2,4 km. Valtauksen pituus 1,6 km, imuri- ja lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2022–32.

BJÖRKLUND ALF

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sirkan Kaivos" Erkkilä (Kittilä) 1989–89

BJÖRKLUND FRANS JOSEF (metallurgian opiskelija)

–s. 3.7.1829, k. 14.4.1873 Oulu (* Björklund Ville)

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Björklundinkoski, Björklundinoja, Björklundinsuvanto, Ritakosken alaosa, Surmaköngäs)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 8" (puolikas huuhtomo) (& Melander M., Björklund F.) Björklundinojansuu Kultalasta 3 km alavirtaan, Ivalojoen 1870,

"Huuhtomo 26" (puolikas huuhtomo) (& Govenius Karl, Björklund Frans) Ritakoski, Ivalojoen 1871

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 83

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 58

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 30, 35, 36

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 58; Ivalojoen erämainen kultajoki: 16

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 46, 53, 128, 129

Partanen Seppo J., Kullin ja luonnon kutsu: 11, 14, 40, 46, 47; Kultamaiden retkeilyopas: 22, 29; Lapin kultamaat: 20, 22, 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 13, 14, 33, 35, 44, 84, 85, 90–93, 106, 108, 129; Ivalojoen: 41, 44, 61, 71, 92, 94 kartta, 96, 101

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 12, 22, (15, 169 tekstissä väärin, pitää olla Karl Bäcklund; 25 tekstissä Björkman, nimi väärin); Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 11, 26, 29

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kiviä: 23, 27

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 18

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 10–49, 81, 118; Lemmenjoen kultamuistot: 79

Stigzelius Herman, Kultakuume: 37, 46, 51, 53, 54, 55, 56, 57, 73

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 162

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 133; Uhkia & isommuksia: 186

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

BJÖRKLUND HENRIK

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0022 "Crono Gold" (& Björklund Henrik, Björklund Mervi, Lassila Harald) Kerkelän- ja Valkian-kallioja, 2024–28, lapiokaivu.

BJÖRKLUND KAARLO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Björklundinkoski 1" Björklundinkoski, Ivalojoen 1890–93,

"Björklundinoja 1" Björklundinvesioja (Ivalojoen) 1890–93

BJÖRKLUND MERVI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0022 "Crono Gold" (& Björklund Henrik, Björklund Mervi, Lassila Harald) Kerkelän- ja Valkian-kallioja, 2024–28, lapiokaivu.

BJÖRKLUND OTTO (apteekkari, Mustasaari)

* Ivalojoen (Björklundinkoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 8" Kultalasta 3-4 km alavirtaan Björklundinkoski, Ivalojoen 1876–78

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 93

Stigzelius Herman, Kultakuume: 54, 57, 59, 63, 64, 65

BJÖRKLUND VILLE (* Björklund Frans, sama henkilö)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 28, 29, 30, 31, 32

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 45, 46, 47, 48, 49, 83; Povipullon kultaa: 7

BJÖRKMAN ARTO

* (Kaarreoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 4887 "Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki.

Kaivosoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat: Kohtamäki Antti, Björkman Arto, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla, Oräjävi Ilmari ja Ylennysmäki Jouni.

Uudet haltijat: Kohtamäki Antti, Isola Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kurinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla ja Oräjävi Ilmari.

BJÖRKMAN EDVARD "Kulta-Björkman" (merimies, Raahe)

–s. 30.7.1832, k. 7.1.1911 Raahe

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Alakoski, Kolmoskoski, Kultalan alue, Ritakoski, Saunakoski) ja Palsioja

Edward oli kaivanut kultaa kuusi vuotta Australiassa tai Uudessa Seelannissa 1860-luvulla. Hän palasi Suomeen vuonna 1868.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsioja 1-3" Ivalojoelta 1,3 km, Palsioja 1882 (3 kpl)

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 12

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kojo Raimo, Pohjoiset erämaat: (138)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 90

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18, 19

Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 42

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 22, 33, 34

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 142

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 72; Ivalojoen erämainen kultajoki: 2

Mineralia 3/2024: 4-15 (uutta tietoa)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 15, 32–33 kuvat, 33; Lapin kultaa: 46 (kirjassa käytetty virheellisesti Björklund-nimeä)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 8, 10, 17, 47, 61 kartta, 71, 164, 183; Kultamaiden retkeilyopas: 31, 72, 88; Lapin kultamaat: 19, 22, 23 kartta, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Sankareita, veijareita ja huijareita: 19, 65, 69, 74, 75, 76, 80, 81, 82, 115 kartta, 130, 131; Ivalojoki: 18, 60, 77 kartta, 81, 83, 86, 88, 110, 113

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21, 22, 29, 31 kartta, 56, (169 tekstissä väärä nimi Karl Björklund); Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 24, 25, 28, 35 kartta, 36, 63

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivistä: 11, 12

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 7, 10, 24, 35; Kultahiekka ja tiimalasi: 9; Povipullon kultaa: 7; Lemmenjoen kultamuistot: 7, 8

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 98

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 34 kuva, 34, 40, 41, 47, 49, 51, 52, 67, 68, 72, 73, 83

BJÖRKMAN TAISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hikihippu" (& Kovero Kalervo, Kytölehto Raimo, Ylennysmäki Jorma) Vaijoki (Lemmenjoki) 1997–2000

BJÖRKMAN TERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Björkman-Turpeinen" Jäkälpää (Lemmenjoki) 1990–96

BJÖRMAN ULRIK J. (talollinen, Kemijärvi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasoja 1–10" (& Edvard Björkman) Hangasoja 1902 (10 kpl),

"Hangasoja 11–15" (& Edvard Björkman) Hangasoja 1903 (5 kpl)

BLANCKETT H.

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

BLINK (merimies, Helsinki)

* Sotajoki (Papinhamina ja Haminankoski)

Blink ja Reino Lehtinen patosivat Haminankosken ja kaivoivat joen pohjaa vuonna 1935.

BLOMQVIST ARTO "Turkulainen", s. 29.3.1948, k. 4.10.2009

Arto kaivoi kultaa Kullankaivajain Liiton ja tuttujen valtauksilla. Kokeili myös tervan polttamista Lato-ojalla Kutturantien pohjoispuolella.

BLOMQVIST HANS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Björklundinkuru" Björklundinoja (Ivalojoki) 1985–86,

"Appissuvanto" Appisjoki ja Ivalojoki 1986–91

BLOMQVIST MATTS LEANDER (talollinen, Kokkola)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

BLOMQVIST OLAVI (Tampere)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkamukka" Kekkosenoja (Vuijeminhaara) 2002–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0050 "Hukkamukka" Kekkosenoja ja Vuijeminhaara, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–27.

BLOMQVIST TERHO

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 72 kuva

BLOMSTER MARKETTA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kotsamon porukan kulta" Kaita-Kotsamo Tulppaoja (Sodankylä) 1993–98

BOMAN-POKKINEN RITVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus Loisto-Kulta" Kyläjoki (Ivalojoki) 1993–2000

BONO LAURA FRANCISCA ELVIRA "Moppe" (myöhemmin Ruokokoski, Halleen, Sormunen), s. 6.5.1893 Ruotsi Malmö, k. 1973 Rovaniemi tai k. 1974 Nellimö

* Ivalojoki (Grönholmankoski, Mopen kämppä, Ritakosken Kultala)

Bono oli 1920-luvulla Ritakoskella Luttojoen Kulta Oy:n emäntänä.

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 12

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 82

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 39

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 185

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 227, 230 kuva, 230

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 19

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 74, 113, 115, 116, 117, 118, 119, 144–145 kuvat

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoki 1981–83: 63

Paasilinna, Petsamo, historian muistoja: 179 kuva (Ruokokoski nimellä), 182, 365 kuva

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 53, 54; Kultamaiden retkeilyopas: 32, 33; Lapin kultamaat: 43, 44; Ivalojoki: 107, 108

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 214, 215

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 34 kuva, 35–40

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 130, (131)

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

BORENIUS HEIKKI WILHELM (varatuomari) s. 21.12.1884 Helsinki

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 151

BORG DAVID HANSSON (elänyt 1600-luvulla)

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98

BORGENSTRÖM EERO (Hyvinkää) s. _1946

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"E-kulta" Kaksilauttanen (Tolosjoki) 1991–99,

"E-kulta" Tolosjoen keskiosa 1999–2006,

"E-Kulta" Valkiankallioja (Hangasoja) 2005–12,

"E-Kulta" Tolosjoki 2011–15

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0022 "E-kulta" Tolosjoki, Pikku Hangasselän itäreunalla, lapiokaivu, 2017–20.

BORGENSTRÖM MARJA-LEENA (Hyvinkää) s. _1945

BORGSTRÖM LEONARD JOHAN (mineralogi, professori) s. 1876, k. 1954

* Kalliokulta

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 77; Saariselkä: 49; Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 136

Stigzelius Herman, Kultakuume: 87, 88, 141

BOUCHT AUGUST GOTTHARD (nimismies) s. 1817, k. 1875

Stigzelius Herman, Kultakuume: 61

BOUCHT JOHAN GUSTAF (nimismies) s. 1810

* Kultatietoa

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 7

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kultamuseo nro 18, Golden World: 13

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 11; Lapin kultaa: 43

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 10, 183; Kultamaiden retkeilyopas: 72; Kultamuseo 10 vuotta: 29; Lapin kultamaat: 19, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Saariselkä: 46; Sankareita, veijareita ja huijareita: 17

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 7

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13, 61

Turkka Seppo, Kanto Hannu: Pohojalaasten kultakirja: 53

BRANDER GUNNAR (geologi) s. 1903, k. 1940

* Sotajoen-Ivalojoen Tutkimusyhdistys

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 106 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 131 kuva, 132 kuva

BREHMER WALFRID (vuori-intendentti) s. 1818, k. 1885

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 34

BREITENSTEIN R. (Tampere)

* (Lapin Kulta Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 155

BREMER CARL OTTO (masuunimestari) s. 1776, k. 1828

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13, 14

Turkka Seppo, Kanto Hannu, Pohojalaasten kultakirja: 53

BROBERG C. J. (insinööri, Pohjan pitäjä)

* Ivalojoki (Louhiojasuu, Luttojoki, Nulkkamukka, Sotajoenkoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 16" (puolikas huuhtomo) Nulkkamukka Louhiojan suulla Kultalasta 15 km alavirtaan, Ivalojoki 1870,

"Huuhtomo 32" Palsiojansuu Kultalasta 11 km alavirtaan, Ivalojoki 1873–75

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 98

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 40

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 60

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 94, 99, 104, 110, 111, 114; Ivalojoki: 93, 110

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

Stigzelius Herman, Kultakuume: 44, 46, 50

BROFELDT ANDERS (fil. maisteri)

* Kalliokulta ja Prospektor Oy

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 77; Saariselkä: 49; Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 136

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 60, 204, 205

Stigzelius Herman, Kultakuume: 87, 88, 98, 103, 106

BROM (konsuli)

* (Norja)

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 129

BRUNEL HENRIK (talollinen, työnjohtaja Kokkolasta)

* Ivalojoen (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 24

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

BRUUN MAIRE

* (Karuoja, Moberginoja)

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 104, 105, 127, 134, 135, 141

BRUUN TH. (varatuomari, Helsinki)

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saariselkä upa" (& Holman L., Bruun Th.) Ivalojoen, Saariselän alue 1937,

"Sodankylä upa" (& Holman L., Bruun Th.) Tankajoki-Vuotso 1937

BRYNOLF (* KUKKALA)

BRÄNHOLM ISRAEL (metsänvartija, Kuusamo)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92

BRÄYSY TYTTI (Oulu, graafinen suunnittelija, korutaitelija) s. 1973 Oulu

Tytti kaivaa Karukorvenkurussa Timo Keinäsen "Karukaivos" kaivospiirissä Jäkäläpään itäpuolella. Lemmenjoen kultamaille Tytti tuli ensimmäisen kerran vuonna 2010.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 77

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 57 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 111 kuva, 147, 148 kuva

BURMAN PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaapa" Tullinkuru (Lato-oja) 2000–04

BÄCK PER-ERIC

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Beck's Goldmine" Rautaoja ja Sotajoki 1996–2000

BÄCKLUND KARL (kruununvouti, Muonionniska)

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Rovaniemenkoski, Sotajoenkoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 2-5" Sotajoki 1889–90 (4 kpl),

"Björklundinkoski 1" Björklundinkoski, Ivalojoen 1890–18,

"Björklundinoja 1" Björklundinoja (Ivalojoen) 1890–93

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 60

Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 16

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 103; Ivalojoen: 98

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15 (tekstissä väärä nimi Karl Björklund);

Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19

Stigzelius Herman, Kultakuume: 83

BÄCKMAN ÅKE (viilaaja, Hyvinkää)

* Hipputiedosto ja Kivikkopuro

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultamaa" (& Bäckman Åke, Kolehmainen Veikko) Kivikkopuro (Miessijoki) 1952

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

BÄCKSTRÖM CARL (kruununvouti)

* Ivalojoki (Merimieskoski 1870-luvulla)

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

BÄCKSTRÖM J. W. (kultaseppä, Tornio)

* Ivalojoki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs) ja Kullanetsintälupa 1870-luvulla

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 6" (puolikas huuhtomo) (& Heickel Peter, Heickel Peter nuorempi, Portin W., Wacklin Z., Bäckström J. W.) Kultalasta 6,5 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoki 1870

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 27

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45; Ivalojoki: 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36

BÄKMAN KARL (satulaseppä, Oulu)

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

BÄRLUND KARL JOHAN (maanmittausinsinööri)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 12

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 123

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 62

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

BÖÖK VÄINÖ "Hippu" tai "Satakieli" s. 1878 paikkeilla

* (Sotajoki)

Väinö kaivoi Sotajoella vuonna 1938. Kaivaminen ei ollut Väinölle pääasia, rakensi pehmustetun tuolin ja kaivoi siitä pitkävartisella lapiolla ränniin maata. Usein nukkui tuolissa.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 103

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 113, 114, 115, 116, 117

Paasilinna, Petsamo, historian muistoja: 449

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 154; Kultahiekka ja tiimalasi: 45, 46, 52; Povipullon kultaa: (111–112), Vuosi Sata: 104

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 28

C

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

CANDELIN JOHAN (merimies)

* Kullanetsintälupa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36

CANDELIN JOHN F. (kauppias, Raahe)

* Ivalojoiki (Penttilänköski, Saarikorva 1870-luvulla), Kullanetsintälupa ja Lemmenjoki

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 4" (puolikas huuhtomo) (& Snellman Robert, Candelin John, Åkerman J., Lindgren J., Benttilä Petter) Kultalasta 4,8 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoiki 1870

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237, 241

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 10; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 51, 53

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

CANDELIN LEON (varakonsuli, Oulu)

*Ivalojoiki (Alakoski) ja Kullanetsintälupa 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 77

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 36, 61

CARLSSON VERONICA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0022 "Lutakko" (& Koponen Matti, Carlsson Veronica, Hågström Kai, Koponen Eero, Koponen Marko, Koponen Mika, Koponen Raija) Rönkönoja, sähkölinjasta itään, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17.

CARLSTEN IRJA MARIA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0017 "Suuri Tyyneys" (& Johansson Dan, Larsson Carl, Carlsten Irja), Sotajoki, lähellä Kutturantietä ja tien eteläpuolella, lapiokaivu, 2026-30.

CASTREN ERIK (rovasti)

* Kullanetsintälupa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

CASTREN FREDRIK (pastori, Alatornio)

* Kullanetsintälupa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

CASTREN J. K.

* Ivalojoiki (Kyläjokisuu 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 14" (& Dahlbäck Frans, Putkonen Joachim, Wenäläinen Gustaf, Kotilainen J. H., Dahlbäck Fredrik, Dahlbäck G. W., Castren J. K.), Timanttiköngäs, Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1870.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 37

CEDERLÖF MIRJA (Risto Telilän kaveri, Sastamala) s. _1941

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 82 kuva, 138 kuva, 139 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 38 kuva, 148 kuva

CHRISTENSEN ANDRE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0013 "Harmonia" Vuijeminhaara, Kellotapulinojan suulta 300–900 m, konelupa, 2020–24.
Jatkolupa 2024–34.

COLLAN OLAVI OSSAR (puutarhaneuvos) s. 1887, k. 1954

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

CYGNAEUS J. (maisteri)

* Prospektor Oy

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa....: 15

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 95

D

A B C D E F G H I

DAHLBERG LARS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Carthago Gold Camp" Ramsanoja (Tolosjoki) 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Palomäki Pertti, Dahlberg Lars, Ollila Urpo, Suominen Kari) Ramsanojan alaosa, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–16.

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Ollila Urpo, Dahlberg Lars, Patala Kari, Voutilainen Erkki, Ylitähti Tuomo), Ramsanojan alaosa, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu 2017–27.

DAHLBÄCK FRANS EMIL (konttoristi)

* Ivalojoen (Kyläjoen) 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 14" (& Dahlbäck Frans, Putkonen Joachim, Wenäläinen Gustaf, Kotilainen J. H., Dahlbäck Fredrik, Dahlbäck G. W., Castren J. K.), Timanttikongas, Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoen 1870.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 37

DAHLBÄCK FREDRIK

* Ivalojoen (Kyläjoen) 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 14" (& Dahlbäck Frans, Putkonen Joachim, Wenäläinen Gustaf, Kotilainen J. H., Dahlbäck Fredrik, Dahlbäck G. W., Castren J. K.), Timanttikongas, Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoen 1870.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 37

DAHLBÄCK G. W. (konttoristi)

* Ivalojoen (Kyläjoen) 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 14" (& Dahlbäck Frans, Putkonen Joachim, Wenäläinen Gustaf, Kotilainen J. H., Dahlbäck Fredrik, Dahlbäck G. W., Castren J. K.), Timanttikongas, Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoen 1870.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 37

DAHL TALLEF (norjalainen vuori-insinööri)

-s. 10.4.1825 Kragerö, Norja, k. 1893

* Inarijoen, Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi), kultatietoa, Mokkarensjarvi, Norja ja Äimijoki

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 24, 28

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 7

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 66

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 330

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 3, 76

Laine Eevert, Neljänneksen vuosisata maamme kaivostointia...: 6, 9

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 56

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 125, 126, 127, 134, 146

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 29; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 115

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 12; Lapin kultaa: 45

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 112

Partanen Seppo J., Kulta ja luonnon kutsu: 10, 175, 183; Kultamaiden retkeilyopas: 72, 81; Kultamuseo 10 vuotta: 30; Lapin kultamaat: 19, 104, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Sankareita, veijareita ja huijareita: 6, 17, 19, 63, 80, 233; Ivalojoen: 109

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 17, 19, 20; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 7, 8, 55
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 91
Stigzelius Herman, Kultakuume: 9, 10, 11, 24, 25, 25 kuva, 26, 27, 47, 48, 76, 93, 241, 243
Stigzelius Herman, Ervamaa Pentti, Lapin kivennäisvarat: 33
Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 67
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 188

DAHLSTRÖM C. M. (kauppias, Turku)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 138
Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

DAHLSTRÖM THOMAS (Torstenin veli)

* Hipputiedosto ja Moberginojan latvauoma

DAHLSTRÖM TORSTEN

* Moberginojan kämpän kohta ja latvauoma

Torsten ja Göran Backman kävivät ensimmäisen kerran kultamailla syksyllä 1978. Göran haki valtausta vuonna 1981 Moberginojan kämpän kohdalle, mukana olivat Torsten ja Christer Pettersson.

DAHLSTRÖM WALTER (insinööri, Tampere)

* Lapin Kulta Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110
Stigzelius Herman, Kultakuume: 155, 161

DELERHOLM PETER (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

DONNER ARTHUR (Tampere)

* Lapin Kulta Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110
Stigzelius Herman, Kultakuume: 147, 155, 158

DOYLE (geologian professori)

* Selection Trust Ltd

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 79

DRUFHAGEL HERMAN (Johanin alaikäinen poika, Karunki) k. 30.5.1872 Surmaköngäs

* Ivalojoki (Björklundinkoski, Surmaköngäs)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92; Ivalojoki: 71
Stigzelius Herman, Kultakuume: 56

DRUFHAGEL JOHAN PETTER (itsellinen, Karunki) k. 30.5.1872 Surmaköngäs

* Ivalojoki (Björklundinkoski, Surmaköngäs)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92; Ivalojoki: 71
Stigzelius Herman, Kultakuume: 56

DUNDER JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Täkykulta" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1987–93,

"Maraston kulta" (& Vesala Matti) Kellotapulinojan latvat 1993–2000

E

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

EBERHARD RODIG

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"ER3" Rönkönoja (Hangasoja) 2007–09

EEROLA SEPPO (Kittilä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
KaivNro 9051 "Kuortisoja" Kuortisoja, Jarvijoki, Kittilä, lupaa haettu 2011.
Lupaa ei myönnetty koska valtaus sijaitsi Hukkakeron räjäytysalueen suoja-alueella.

EINO EERO

* (Morgamoja)
Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 71 kuva
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 13 kuva

Einola Juha

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2011:0022 "Kultakylä" Kuivaojan sivuhaara, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2025–35.

EIRA ERKKI

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 8

EIRA JUHAN SAMMEL (irtolainen, Muonio)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

EIRA JUSSI "Ivalon Juntti"

* Ivalon Matti
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 160

EIRA MATTI (lähtöisin Enontekiön Peltovuomasta) s. 1844

* Eira ja Ivalon Matti
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 123

EIRA NILS PETTER (irtolainen, Muonio)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

EIRAMO JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultalampi" Kopsusjoki (Luiro) 1977–81

EK ANNA-KAISA (FM)

Aloitti Tankavaaran Kultamuseon johtajana maaliskuussa 2024

EKBERG FREDRIK EDVARD (leipurimestari, Helsinki)

–s. 1825, k. 10.4.1891
* Hipputiedosto, Ivalojoiki (Kultalan alue, Sotajoensuu)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Huuhtomo A" entisen huuhtomon 2 kohdalla (Tallgren), Sotajoensuu, Ivalojoiki 1880,
"Huuhtomot B ja C" Sotajoensuu, Ivalojoiki 1880 (2 kpl),
"Huuhtomot D ja E" Ritakoski, Ivalojoiki 1880 (2 kpl)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64
Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18
Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 8
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 37
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 56; Ivalojoen erämainen kultajoki: 15, 17
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 24, 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 13, 69, 101–102, 114, 115 kartta; Ivalojoen: 81, 98
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 27, 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 31, 32, 35 kartta
Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 70, 73, 83

EKHOLM TUULA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"L-Tee" Lampivaara (Pelkosenniemi) 1990–92

EKLUND ANDERS (Porvoo)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pölykulta" Lauttaojan yläosalla (Tankavaara) 2009–12
Valtauksen siirto Martti Kovaselle 2012

EKLUND TOR

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pirun kolo" (& Hammar Raimo) Köysihaara (Vuijemi) 1986–91

EKLÖF OSKAR (kruununnimismies, Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

EKMAN KARL AUGUST s. 1817, k. 1902 (apteekkari, Suomenlinna)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi, Sotajoenkoski 1870 – luvulla), Muinaislöydöt
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 37
Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 131
Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 25; Sankareita, veijareita ja huijareita: 44, 63, 101–102, 104; Ivalojoen: 98
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 27; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 31
Stigzelius Herman, Kultakuume: 47

EKMAN KAARLO ADAM "Kalle" (asentaja, Kemi)

* Puskuoja ja Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Yrjö" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Puskuja (Lemmenjoki) 1950–52,
"Napu" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Puskuoja (Lemmenjoki) 1950–53,
"Eki" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Kotaoja, Morgamoja (Lemmenjoki) 1950,
"Erik" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Latvakuru, Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1950–53

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 209
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

EKMAN VEIKKO (Jyväskylä) s. _1945

<>KULLANHUHDONTALUPA:
HL2012:0048 "Kessu" (& Nivala Reijo, Ekman Veikko, Hämäläinen Tuomo, Kaartinen Risto, Kinnunen Ari, Pekkala Lauri, Pihlman Mikko, Tammelin Kyösti) Nenosenojasulta 760 m Palsiojaa ylävirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16.

EKORRE JAAKKO

* Ivalojoen (Kultalan alue) vuoden 1920 paikkeilla

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 37, 38
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 50
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125

EKSTRÖM J. E. (metsänhoitaja, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuivakuru 1" Kuivakuru Hangasoja (Tolosjoki) 1902-

EKSTRÖM MARCUS (lentokonemekaanikko, Parkano, Kauhava) s. _1941 Raahe

* Jäkäläoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jäkäläsusi" Miessijoki 1991–96 (kaivospiiri 1996-),

KaivNro 5207/1a "Jeagiloaivi Kultasarvi" (& Sandelin Erik, Rantanen Kai, Ruokonen Urpo, Ahvonen Jorma, Mäläskä Risto, Räisänen Jari) Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-.

Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019 (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika).

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 232

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 41

ELE JARKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kiviaapa" Kivihaara, Vaulonojanaapa, Sodankylä 2004–09

ELFVING KARL GUSTAV (kruununvouti) s. 1799, k. 1861

* Kultatietoa

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 7

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 11

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 10; Lapin kultamaat: 19; Sankareita, veijareita ja huijareita: 17

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13, 16

ELG STAFFAN (mäkitupalainen, Rovaniemi)

* (Sotajoki 1870 – luvulla)

ELLONEN JOUKO (Hämeenlinna) s. 1953

* (Hangasoja)

ELO SAKARI (Järvenpää)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Zellbergin unelma" Kuivaojan sivupuro (Tolosjoki) 2003–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0088 "Zellbergin Unelma" Kuivaojan sivuoja, Ramsanpalon pohjoispuolella (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

ELOMAA ASKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kotkan kuru" Kotkankuru, Tankavaara, (Tankajoki) 1995–97

ELORANTA ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"EsaFriivaht" Kaunispäänoja (Tolosjoki) 2002–07

ENBERG BIRGIT

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Golden Eye" Rönkönoja (Tolosjoki) 2010–14

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0054 "Golden Eye" (& Enberg Birgit, Appelgren Arto, Berg Henrik, Kallio Pertti, Kopra Eeva, Pölkki Ilpo, Tiesmaa Leena, Toivola Juha), Rönkönojan yläosalla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–19.

ENBERG RAGNAR (konttoristi, Huopalahti)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulasjoki 1-33" Kulasjoki Lutto 1936 (33 kpl),

"Suomujoki 1-74" Suomujoki Lutto 1936 (74 kpl),

"Luttojoki 3-134" Lutto Kaunispäältä valtakunnan rajalle 1936 (132 kpl),

"Kulasjoki 35-56" Kulasjoki Lutto 1936 (22 kpl),

"Muoravaarakkajoki 1-17" Muoravaarakkajoki Lutto 1936 (17 kpl)

ENBLOM JOHAN K. (kauppias, Inari)

* Iisalmenoja, Ivalojoiki (Ritakoski) ja Lemmenjoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 1" Ritakoski, Ivalojoiki 1899-1900,

"Ivalo 1-2" Ritakoski, Ivalojoiki 1900 (2 kpl),

"Mustapankki 1" Kultalasta 12 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1902,

"Ivalojoiki 1" entinen Anellin huuhtomo, Ivalojoiki 1902,

"Iisalmenoja 1" (Ivalojoiki) 1902,

"Sotajoki 1-2" Sotajoki 1902 (2 kpl),

"Sotajoki 3-8" Sotajoki 1902 (6 kpl),

"Lutto 1-4" Lutan lähteet, Luttojoki 1902 (4 kpl),

"Lemmenjoki 1" Lemmenjoki 1902,

"Haukijuppuranoja 1-2" (& Kangasniemi Frans) Puskuoja (Lemmenjoki) 1903 (2 kpl),

"Lemmenjoki 1" (& Kangasniemi Frans) Pataojan suulla, Lemmenjoki 1903

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 6

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 67

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 29

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 38, 70, 72, 73

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 174

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 45, 46

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 60

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 106

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 107; Sankareita, veijareita ja huijareita: 168, 169; Ivalojoiki: 102

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 6

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 85

Stigzelius Herman, Kultakuume: 195

ENBÄCK LEEA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0015 "Ramsan rölliit" Ramsanpalo, Ramsanojan latvalla, Kutturantien pohjoispuolella (Tolosjoki), konekaivu, 2017-21. Jatkolupa 2021-31.

ENCKELL CARL JOHAN (insinööri) s. 7.6.1876 Pietari, k. 26.3.1959

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

ENLUND ANDERS (Porvoo) s. _1963

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Lauttaoja (Tankavaara) 2009-13

ENONTEKIÖ JOUNI "Piri-Jouni" (Inari, kaivontekijä) s. 29.5.1903, k. 25.12.1967

* Miessijoki

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 32

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 47, 53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 168

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 198, 270; Lemmenjoen kultasatu: 74

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 50, 69; Kultaa ja kohtaloita: 123; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22, 23; Povipullon kultaa: 69, 207; Lemmenjoen kultamuistot: 21; Vuosi Sata: 111

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 170, 171

ENONTEKIÖ VILLE "Piri-Ville" (Inari) (sukunimi ennen Hetta)

* (Lemmenjoki)

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 47, 52, 53

ENQVIST M. R. (Tampere)

* Lapin Kulta Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 155

ENSIO PEKKA (Oulu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Goldfever" Tankajoki 1993–95

ERIKSSON MATTIAS

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggwood" (& Holstad Alex, Eriksson Matias, Nylen Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarasta 500 m (Sotajoki), lapiokaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

ERKKILÄ ARTO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0066 "Lamgorghinin kulta" (& Erkkilä Jorma, Arto ja Kari, Tammela Mauri, Vuorenmaa Kaija) Kahdentoistakattilanojan latvalla, Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16.

ERKKILÄ GRETA (piika, Raahe)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92; Ivalojoki: 61

Stigzelius Herman, Kultakuume: 55

ERKKILÄ HANNU (talollinen, Rovaniemi)

* Sotajoki (Erkkilänniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1-3" Sotajoki 1902 (3 kpl)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

ERKKILÄ JAKOB (merimies, Raahe)

* Ivalojoki (Alakoski, Kolmoskosken alaosa Saunakoski 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

Stigzelius Herman, Kultakuume: 49

ERKKILÄ JORMA (Nivala)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lamborghinin Kulta" Kahdentoistakattilanoja, Härkäselkä 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0066 "Lamgorghinin kulta" (& Erkkilä Jorma, Arto ja Kari, Tammela Mauri, Vuorenmaa Kaija) Kahdentoistakattilanojan latvalla, Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16.

ERKKILÄ KARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0066 "Lamgorghinin kulta" (& Erkkilä Jorma, Arto ja Kari, Tammela Mauri, Vuorenmaa Kaija)

Kahdentoistakattilanojan latvalla, Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16.

ERKKILÄ PEKKA (talollinen, Rovaniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1-2" Timanttiojansuu, Ivalojoki 1902 (2 kpl)

ERKKILÄ TUOMAS

* Ivalojoki (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

©JJK

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

ERONEN (Juuso ja Pekka, vaihtoivat nimensä, * Auren Josef ja Petter)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 19

ERONEN ANTTI (Kerimäki) s. 1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Ahkio" Sompiohaara Lokan ja nelostien välillä Ahkiovaaran länsipuolella (Sodankylä) 2011–15

ERVAMAA PENTTI (geologi)

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 83

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 19

Stigzelius Herman, Kultakuume: 216, 217

ERVAST JAKOB (merimiesten esimies, konstaapeli=muonamestari, kullankaivaja, Oulu)

–s. 3.4.1826, k. 2.6.1886 Piippola

* Hipputiedosto, Ivalojoki (Alakoski, Appisjokisuu, Björklundinkoski, Porttikoski, Saariporttikoski ja Saarnaköngäs), kullanetsintälupa, Luttojoki, Repojoki,

Jakob oli kaivanut kultaa Kaliforniassa 1850-luvun lopulla 4-5 vuotta, vuoteen 1862 asti. Mukana olivat Lepistö ja Grönholm.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 28" Kuitalaasta heti alavirtaan, osittain huuhtomoa nro 9, Ivalojoki 1872,

"Huuhtomo 37" Kuitalaasta 500 m ylävirtaan, Ivalojoki 1873–75,

"Huuhtomo 13" (& Juusola Johan) Kuitalaasta 4,5 km ylävirtaan, Ivalojoki 1876–78

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 12

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 66

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 330

Kojo Raimo, Pohjoiset erämaat: (138)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 26, 60

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 76

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpystä koko maailman kultamuseoksi: 110, 111

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 8

Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 42

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 30, 32, 33, 34

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 236, 237

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 101

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 142

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 378, 380; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 116

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 2, 11

Mineralia 3/2024: 4-15 (uutta tietoa)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 15, 17, 32–33 kuvat, 33; Lapin kultaa: 46

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 7, 8, 10, 11, 13, 15, 16, 16 kuva, 17, 18, 47, 61 kartta, 164, 183; Kultamaiden retkeilyopas: 31, 72; Kultamuseo 10 vuotta: 31; Lapin kultamaat: 17, 19, 20, 21, 22, 23, 27 kartta, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Saariselkä: 47; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 14, 19, 27, 28, 33, 34, 42, 43–44, 56, 59, 60, 65, 73, 74, 75, 76, 77, 79, 80, 81, 82, 83, 84, 90, 93, 112, 114, 129, 135, 225; Ivalojoki: 60, 68 kartta, 70, 75, 77 kartta, 81, 83, 84, 86, 88, 89, 91, 92, 110, 128

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21, 22, 24, 25, 26, 31 kartta, 56; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 24, 25, 26, 28, 29, 30, 35 kartta, 63

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 11, 12, 27

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 7, 10; Kultahiekka ja tiimalasi: 9; Povipullon kultaa: 7; Lemmenjoen kultamuistot: 7, 8

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 98

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 4

Stigzelius Herman, Kultakuume: 17, 30 kuva, 31, 32, 33, 34, 36, 37, 40, 41, 42, 43, 47, 49, 50, 51, 52, 53, 55, 56, 57, 58, 59, 61, 62, 63, 64, 68, 70, 73
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 37, 186
Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

ERVASTI ALPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Härkälä" (& Rauha Matti, Salmela Sakari) Kahdentoistakattilanoja, Härkäselän itäpuolella, Kutturantien eteläpuolella 1993–2001.

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2015:0004 "Kaksitoista kattilaa", Härkäselkä, LKL:n varastoalueen itäreunassa, lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2021–31.

ERÄMETSÄ OLAVI (geologi, professori) (vuoteen 1936 sukunimi oli Enwald)

–s. 10.10.1906 Lahti, k. 1974

* timantti

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 194

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 176, 227, 284

ESKELINEN VELI

Veli asuu Australiassa ja aloitti siellä kullanetsinnän detektorilla 1970-luvun alkupuolella.

ESKOLA ARTTURI (maanviljelijä, Honkilahti)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

ESKOLA BENJAMIN (merimies, Raahe)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 31" (& Leppäluoto Anders, Juola Emmanuel, Wiitanen Mats, Eskola Benjamin) Palsiojansuu Kultalasta 11 km alavirtaan, Ivalojoki 1872

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 129

ESKOLA ESAIAS (merimies)

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870-luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 19" (puolikas huuhtomo) Kultalasta 9,5 km ylävirtaan Timanttiköngäs, Ivalojoki 1870

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 26

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 40; Ivalojoki: 68 kartta, 70

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51

ESKOLA MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Turhanpäiväinen" Kuusipäänoja (Palsioja) 1995–2001

ESKOLA MATTS (merimies, Raahe)

* Ivalojoki (Merimieskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 97

ESKOLA NESTOR (johtaja, Vaasa)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

ESKOLA PAULI (Raatala) s. 1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lapin Neitsyt" Palsioja 1990–95

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0018 "Savotta", Jäkälä-oja, (Palmrootin oja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30 (entisen kaivospiirin alueella). Luvan siirto 10.2020, luvan saaja Eskola Pauli. Aikaisemmat haltijat: Laanilan savotta Oy ja Rissanen Harri.

ESKOLA PENTTI EELIS (geologi, professori)

—s. 8.1.1883 Honkilahti, k. 6.12.1964

* Ivalojoen Oy ja Sotajoen-Ivalojoen Tutkimusyhdistys

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 67

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 7-8, 13, 14

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 70

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 86

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 13

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 7

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 72

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 51

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 55; Kultakuumeen kuvat: 83; Kultamaiden retkeilyopas: 74;

Kultamuseo 10 vuotta: 38; Lapin kultamaat: 45, 124; Sankareita, veijareita ja huijareita: 143; Ivalojoen: 106 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 39; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 44

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 40, 41

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): (132)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 130, 131 kuva, 133, 134, 135, 137, 141, 143, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 153

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 48

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 18, 20

ESKONSIPO PEKKA (talonpoika, Oulunsalo) (1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14; Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 35

ESKURI PETTER (ent. sotilas, Oulu)

* Ivalojoen (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

von ESSEN G. (johtaja, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lemmenjoki upa" Lemmenjoki, Leammijärveltä Äihvijärvelle 1934,

"Vaskojoki upa" Vaskojoki, Postijokisuulta Pailovaaralle 1934

ESTAMA (liikennöitsijä, Oulu)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 33

ETHOLEN REINO (räätälimestari) s. 1898

* Hipputiedosto, Kuivakuru, Sotajoki (Moberginajasuu ja Hoikanniemi) ja Vuijeminhaara

Reino aloitti kullankaivun vuonna 1932 ja oli Kellotapulinojalla vuonna 1938. Reino kaivoi Sotajoella Pahaojan kultalan läheisyydessä vuosina 1946–47.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruotsalaispankki" Ruotsalaispankki, Sotajoki 1952–52

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 110

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 113, 114, 199, 208

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 50

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 162

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 68

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 97
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 23–25
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 52; Povipullon kultaa: 163

ETUALA MIKKO

Mikko on Kultamuseon päärakennuksen suunnittelija.

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 13
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 32
Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 77
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 185

ETUALA UUNO SAMULI (liikemies, matkustajakodin omistaja)

– s. 19.2.1898, k. 19.7.1953 Inari

* Puskuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuningas" Puskuoja (Lemmenjoki) 1949–53,

"Freeti" Morgamoja (Lemmenjoki) 1949

Inari-seuran vuosikirja I 1995: 20, 23

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 304

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 23

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 260

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 42

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 67, 70, 82

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 200

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 145

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: (131); Kultakuumeen kuvat: 83; Kultamaiden retkeilyopas: (55); Lapin kultamaat: (82); Sankareita, veijareita ja huijareita: (192), 208, 209

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 58, 59; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22, 29; Povipullon kultaa: 56, 207; Lemmenjoen kultamuistot: 19, 30, 32; Vuosi Sata: 111

Stigzelius Herman, Kultakuume: 218, 220

ETZELL ARVO A. (vahtimestari, Helsinki)

* Kaarrejoja ja Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rikkaus" Miessijoki 1949–52,

"Mutakuoppa" Kaarrejoja (Miessijoki) 1949–53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 4

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 117, 194; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22; Lemmenjoen kultamuistot: 19

EVESTI JUHA s. _1959 Vääksy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toteemi" Nälkäselän länsipuolella, kaksi lampea (Tolosjoki) 2000–04

F

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

FABRICIUS JARL OLOF (lääketieteen opiskelija, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja 1" (& Fabricius Åke, Fabricius Jarl, Kilpinen Juho) Louhioja, ojan suulta 1 km (Ivalojoiki) 1921

FABRICIUS ÅKE (lääketieteen opiskelija, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja 1" (& Fabricius Åke, Fabricius Jarl, Kilpinen Juho) Louhioja, ojan suulta 1 km (Ivalojoiki) 1921

FAGERSTRÖM KRISTER

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pankki" (& Karkola Timo) Ivalojoiki 1989–92

FALCK JUHANI (Sarajärvi) s. _1952

FALI PEKKA (Oulu) s. 1967

* Hipputiedosto, (Moberginoja, Elsaoja)

Pekka oli renkinä vuonna 1982, 1984 ja 1985 Luhdan valtauksella ja Talvion vuosina 1983 ja 1984. Juhani Salosen renkinä Pekka oli vuosina 1989–94 Moberginojalla. Myöhemmin hän oli apumiehenä Zellberginojalla.

FALLENIUS OLLI (majuri evp., Helsinki) s. 21.12.1922, k. 20.9.2021 Helsinki

Olli tutustui Kalervo Kauhasen valtaukseseen Loijakkokurussa Tankavaarassa vuonna 1981. Tästä alkoi Ollin kultaura.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nelislantto" Tankavaara (Tankajoki) 1982–87,

"Nelislantto 2" Jermikangas (Tankajoki), Sodankylä 1995–2000,

"Nelislantto II" Tankajoki 1995–2001,

"Nelislantto III" Siikaselän eteläpuolella (Tankajoki) 1997–2004,

"Nelislantto IV" Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki, Sodankylä) 2002–09

FAVORIN K. W. (varatuomari)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 65

Stigzelius Herman, Kultakuume: 52, 59

FELLMAN GUSTAF ESAIAS (Oulun läänin kuvernööri) s. 1843, k. 1916

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 136

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 32; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 37

Stigzelius Herman, Kultakuume: 88, 90

FELLMAN GUSTAV (Rovaniemi)

* Lapin Mineraali Oy

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 77; Saariselkä: 49

Stigzelius Herman, Kultakuume: 184

FETISOV = FETISOFF

FETISOV PETTER WIKTOROVITSCH (kunniaporvari, Pietari)

* Kitinen ja kullanetsintälupa 1870-luvulla

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 75; Lapin kultamaat: 20; Saariselkä: 49; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 134

FETISOV XENIA PETROVNA

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

FIESSINGER THOMAS

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0031 "Kaarrepankki II", Kultaoja, Kultaojaniemen kohdalla, (Tolosenhaara), lapiokaivu, 2018–22.

HL2017:0012 "Prospektorin uni" Zellberginojan alaosalla, lapiokaivu, 2018–22. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat Kostainen Sirpa ja Hämäläinen Sari.

HL2020:0064 "Avokonttori" Sotajoki, Kutturantien sillasta ylävirtaan päin, lapiokaivu, 2022–26. Lopetus 2025.

FILPPULA ERNST (rakennusmestari)

* Prospektor Oy

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: kansi kuva

FILPPULA ELINA (Vaasa) s. _1960 Vaasa

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

FILPPULA KAUKO (Vaasa) s. _1954 Evijärvi

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

Filppulan pariskunta aloitti kullankaivuun tutustumalla Pikku-Kutustajanojaan lokakuussa 2000. Tästä alkoi innostus kullan kaivamista kohtaan ja kultavaltuksella tuleekin vietettyä kesän- ja syksyn lomat.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku-Kutustajanoja, Kutustajanharjut (Sotajoki) 2001–08,

"Kultatasku-Goldpocket" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla (Sotajoki) 2005–12

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" (& 7) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16, (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku), jatkolupa 2017–27. KullanhuhdONTALUVAN siirto 27.2.2020.

FILPPULA MATTI (Frantsila)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

FILPUS HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mellakka" Harrijoki (Sotajoki) 1992–97

FINNI MATTI (työmies, Inari) s. 27.7.1895, k. 19.9.1951 Inari

* Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vasapalo" Miessijoki (Vaskojoki) 1949–52 (kaivospiiri 1952-)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15, 26, 27, 44, 89

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 143, 190, 192; Lemmenjoen kultasatu: 34, 65, 68
Partanen Seppo J., Kullan luonnon kutsu: 125, 181; Kultakuumeen kuvat: 85; Kultamaiden retkeilyopas: 63; Lapin kultamaat: 78; Lemmenjoen kultamaat: 14; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189, 238
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 117, 194; Kultaa ja kohtaloita: kansikuva ja sama kuva sivuilla 96–97, 168–170; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22; Povipullon kultaa: 7, 57, 207; Lemmenjoen kultamuis-
tot: 57, 126; Vuosi Sata: 111
Stigzelius Herman, Kultakuume: 204

FINNILÄ SULEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippuajat" Sotajoki 1988–93,

"Kultavirrat" Nälkäöjan latvalla (Sotajoki) 2007–11

FINSJÖ GUSTAF JOHANSON (syytinkiläisen poika, Korttesjärvi)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

FIRCKS CURT (vuori-insinööri, Latvian Kuurinmaa)

* On the Occurance of Gold in Finnish Lapland, Prospektor Oy ja Wille

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 6

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 83; Kultamuseo 10 vuotta: 35, 37; Lapin kultamaat: 31 kuva, 124; Sankareita, veijareita ja huijareita: 70; Ivalojoen: 90

Stigzelius Herman, Kultakuume: 118, 121, 216, 218, 238

Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria I: 214

FIRCKS K.

* (Prospektor Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 104

FLINCK AATOS (ent. veturinkuljettaja, Helsinki, kullankaivaja)

– s. 2.2.1916 Helsinki, k. 13.7.1989

* Kotaoja ja Morgamoja

Aatos tuli Lemmenjoelle vuonna 1963. Hän saapui valtauksella aikaisin keväällä ja lähti pois myöhään syksyllä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kota" (& Huolman Arvi) Kotaoja (Morgamoja) 1969–74,

"Kota 2" Morgamoja (Lemmenjoki) 1973–75,

"Kota-kulta" Kotaoja Morgamoja (Lemmenjoki) 1975–83,

"Hippu" Morgamoja (Lemmenjoki) 1978–83,

"Isomus" Morgammaras (Lemmenjoki) 1983–91

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 81, 287

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 100

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 49

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 51

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 7

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 55 kuva, 68, 84, 118, 168

Liimatainen Sari, Pienestä kultaahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 81

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1984: 103, 105

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 123, 124, 124 kuva; Kultamaiden retkeilyopas: kansikuva, 52, 55; Lapin kultamaat: 71, 76, 77 kuva, 127; Lemmenjoen kultamaat: 3; Sankareita, veijareita ja huijareita: etukansi kuva, 185

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 48, 83, 86; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 39

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 18, 22

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 78; Kultahiekka ja tiimalasi: 37, 38 kuva; Lemmenjoen kultamuistot: 91, 105 kuva; Vuosi Sata: 99, 100 kuva, 111 kuva
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

FLINCK LIISI s. 22.4.1918, k. 30.1.2016 Helsinki

* (Kotaoja)

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 22
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

Liisi aloitti kullankaivun 1970-luvun alussa.

FLOOD EYVIND (norjalainen vuori-insinööri)

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 129

FORSANDER MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mäyräkoira" Tolosjoki, Kuivaojan suulla 2003–07

af FORSELLES GEORGE "Alaskan kreivi"

* (Boliden Yhtiö)

Olin K-G, Alaska, Guldrushen (del 2): 85, 86, 142, 168, 169 kuva
Stigzelius Herman, Kultakuume: 168 kuva, 169

FORSBERG (kokki)

* (Prospektor Oy)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 240 kuva
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 33 kuva, 184 kuva

FORSIUS SIGFRID ARONUS (ruotsalainen kirkkoherra) (elänyt 1600-luvulla)

* Geologiset kartat ja kirjat

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 175

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98

FORSMAN HANNU

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Karlsson Lars-Åke, Christensen Andre, Josefsson Bernt-Åke, Halvorsen Ingvald, Wählberg Lars, Johansson Gunnar, Andersson Per, Henningsson Tornbjörn, Carlsson Robert, Karlson Tomas), Kaarreojan alaosaalla, (Miessijoki), lapiokaivu, 2018–28. Aikaisempi haltija oli Veikko Savolainen 2014–17.

FORSS MATTI (Lohja) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaojan Mukka 2" (& Holmisto Paavo, Ylä-Lapin kivikulta Oy) Kultaoja (Tolosjoki) 1993–2002,

"Matin monttu" Auskotti (Eskottijoki) 1995–2002,

"Rönkön Neloset" Rönkönoja, Tolosjoki 2002–06

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2014:0008 "Loijakankulta" Loijakkokuru, Tankavaara, Sodankylä, konekaivu, 2014–17. Kullanhuuhdantaluvan siirto Ensio Kaustiselle ja Hannu Hannukselalle 2016.

FORSSELL HUGO (lääkäri)

* Prospektor Oy

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 240 kuva, 241 kuva

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 363 kuva

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 66 kuva; Saariselkä: 24 kuva, 26

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 33 kuva, 105 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 100 kuva, 101 kuva, 111

FORSSKÅL JAKOB (elänyt 1700-luvulla)

* Geologiset kartat ja julkaisut

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98

FORSSTRÖM ARTTU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0027 "Barrel Gold" Tolosjoki (& Forsström Arttu, Laurell Timo), lapiokaivu, 2025-29.

FORSSTRÖM PETTER TEODOR (vuorineuvos) s. 7.11.1877 Särkisalo, k. 1967

* Prospektor Oy (2.)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 172

FORSTRÖM KAARLO (metsänhoitaja)

* Kaarreoja ja Kittilä v. 1903

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

FRANKENHÄUSER FREDRIK KRISTIAN (fil. kand.)

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 19

FRANSSI ARI (opistoupseeri, Ivalo) s. 1965 Rovaniemi

* Ivalojoki (Korhosenkoski) ja Köysivaara

Ari oli melontaretkellä Ivalojoella vuonna 1994 ja kokeili vaskausta Korhosenkosken kohdalla. Paikasta löytyi kultahippuja. Ari ja Hannu Hiltunen hakivat valtausta ko. paikkaan.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultala JR" (& Hiltunen Hannu) Korhosenkoski, Ivalojoki 1995–97,

"Petronella" (& Hiltunen Hannu, Nielsen Ilkka) Kyläjoen sivupuro, Kutturantien lähellä 1997–2005

FRANSSI EEMELI (sairaanhoitaja) s.1993

* (Sotajoki)

FRANT EEVA RIITTA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Roope Ankka" Uusihaara (Tolosjoki) 2000–09,

"Toivonkipinä" Laanioja (Tolosjoki) 2004–09,

"Hipun koti" Uusihaara 2007–15

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0032 "Hipun Koti" Uusihaara, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–27.

FREDRIKSON ERKKI

Erkki oli töissä 1950-luvulla Pauli Ruokasen valtauksella Miessijoella.

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 90, 91

FRIIKKO JOHAN (* FRIMODIG JOHAN)

– poliisiraportissa käytetty Friikko nimeä, mutta valtauksen henkilöluettelossa Frimodig

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 71; Sankareita, veijareita ja huijareita: 92

FRIIS PEHR (Raahe)

* Ivalojoki (Penttilänskoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

FRIIS URHO s. _1924

Urho kaivoi Hevoskurulla vuonna 1996.

FRIMAN ESA (Palokka) s. _1950

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lystilä" Härkäselkä 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0058 "Lystilä" (& Friman Esa, Friman Mirja, Sivula Mauri, Sivula Heljä) Härkäselän päällä, lammen ja lähteen kohdalla, lapiokaivu, 2012–14.

FRIMAN JOHAN AUGUST (itsellinen, Tyrnävä)

* Lemmenjoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lemmenjoki 1" Lemmenjoen varrella, 1902

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 70

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 107; Sankareita, veijareita ja huijareita: 168

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 6

Stigzelius Herman, Kultakuume: 195

FRIMAN MIRJA (Palokka) s. _1953

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0058 "Lystilä" (& Friman Esa, Friman Mirja, Sivula Mauri, Sivula Heljä) Härkäselän päällä, lammen ja lähteen kohdalla, lapiokaivu, 2012–14.

FRIMODIG JOHAN ERIK (itsellinen, Alatornio) k. 30.5.1872 Surmaköngäs

– poliisiraportissa käytetty Friikko nimeä

* Ivalojoki (Björklundinkoski, Surmaköngäs)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92

Stigzelius Herman, Kultakuume: 56

FRISK ISAK (irtolainen, Kuusamo)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

FROSTERUS B. (geologi, professori)

* timantti

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 20 kuva

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

FROSTERUS J. K. (aliupseeri evp., työnjohtaja, Oulu)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

FURUHJELM EDVARD (läänin kuvernööri) s. 1845, k. 1921

Stigzelius Herman, Kultakuume: 98, 111, 119

FURUHJELM ENOCH HJALMAR (vuori-insinööri) s. 1823, k. 18.12.1886

* Kultatietoa

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 7

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 125

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 31

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 79

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 8

Stigzelius Herman, Kultakuume: 20 kuva, 21, 22, 25, 27, 66, 69, 76

FÄRM RAINE ANTERO (Peipohja) "Intiaani"

* (Härkäselkä)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0004 "Teirai2" Lato-oja, itäisen hiekkamontun kohdalla (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28. Luvan siirto 2018, uudet haltijat Sorri Kari ja Järveläinen Juhani.

G

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

GALLOIS CORNELIE MARIE ELISABETH "Lily tai Petronella kaksi" s. 1929 Haag

* Jäkälä-äytsi ja Puskuoja

Nykyinen nimi Reingard Schreiber, asuu Saksassa Wolfsburgissa.

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 37, 38

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 94

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 70

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 164, 165

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 115, 242, 243, 244, 245, 246, 247, 248, 272–273 kuvat;

Lemmenjoen kultasatu: 112–113 kuvat, 120, 121, 122, 123, 124, 125, 126

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 99, 100; Lapin kultamaat: 21

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 117

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 168–169 kuvat, 185

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 65–68, 67 kuva, 124

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 30, 31, 32, 186; Povipullon kultaa: (28), (72), 109; Lemmenjoen kultamuistot: (27)

GARDBERG CARL GUSTAF (työnjohtaja)

* Kultatietoa

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 26

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 17; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21

Stigzelius Herman, Kultakuume: 17, 18, 19, 21, 22

GAURILOFF ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Raakku" Luttojoki 1993–96

GAURILOFF SIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kutustajan Kultala" (& Sääskilahti Raimo) Kutustajanoja (Sotajoki) 1981–84

GEITLIN GABRIEL (insinööri) s. 1880

* Prospektor Oy

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

GIJZEL NIELS

* Hipputiedosto

GOTHUS (* Magnus Olaus)

GOVENIUS KARL ADOLF (kauppias, Tornio, Raahe) s. 1831, k. 1894

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Alakoski, Anellinkorvat, Björklundinkoski, Kolmoskosken alaosa, Korhosenoja, Ritakosken alaosa, Saunakoski, Surmaköngäs) ja kullanetsintä-lupa

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 1" Kultala Kallioporttikoski, Ivalojoen 1870,

"Huuhtomo 26" (puolikas huuhtomo) (& Govenius Karl, Björklund Frans) Ritakoski, Ivalojoen 1871

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 34, 56, 58

Kultamuseon julkaisu nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18, 19

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 102
 Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 34, 35, 38
 Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238
 Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 277
 Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 58
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 17, 18, 47; Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 23, 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 15, 16, 34, 58, 65, 66, 72, 73, 74, 75, 76, 77, 80, 81, 82, 83, 86, 87, 91, 92, 93, 106, 108, 129; Ivalojoiki: 18, 53, 60, 71, 75, 77 kartta, 81, 83, 86, 87, 88, 89, 92, 94 kartta, 101
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 22, 24, 28, 29, 56; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 26, 27, 29, 36, 63
 Pitkänen Paavo, Kultaa ja kiviä: 27
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 7, 34, 36, 40, 41, 41 kuva, 42, 43, 44, 46, 49, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 61, 63, 64, 65, 66, 73
 Väinänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 38

GOVENIUS PAUL (konsuli) s. 1797, k. 1874

* (Ivalojoiki) ja kullanetsintälupa 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 66 kuva; Ivalojoiki: 87

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 55

GRANFELT KNUT (insinööri)

* Prospektor Oy ja Tolosjoki

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 240 kuva, 241 kuva

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 33 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 100 kuva, 103

GRANIT ARHTUR WILHELM (metsänhoitaja) s. 1871, k. 1956

* Prospektor Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lutto 1-30" Lutan lähteet (Luttojoiki) 1901- (30 kpl),

"Lutto 31-51" Asuntohaara, Vahtamapää (Luttojoiki, Lutan lähteet) 1901- (21 kpl)

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 15

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 78; Saariselkä: 53; Sankareita, veijareita ja huijareita: 139, 140

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 188

Stigzelius Herman, Kultakuume: 95

GRANIT K. (insinööri)

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 26

Stigzelius Herman, Kultakuume: 75, 77, 78, 79

GRANLUND OLAV

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolosjoen Kulkurit" (& Karrola Asko, Ojala Seppo, Rasehorn Markku, Vainionpää Mikko) Tolosjoki Pikku Hangasselkä 1997-2004

GRANQVIST BROR (Sipoo) s. _1940

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuusikulta" (& Granqvist Hedy-Maj) Lemmenjoki 1987-87,

"Sattumakulta" Palsioja 1989-95

GRANQVIST HEDY-MAJ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuusikulta" (& Granqvist Bror) Lemmenjoki 1987-87,

"Broidinoja" (& Grönholm Tapio) Lemmenjoki 1987-92,

"Hikinen" Kulaoja (Tolosjoki) 2002-07

GRANROT ANDERS HERMAN (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

GRATSCHEV ANTTI (Hämeenlinna) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ketun Kulta" Riekk-oja (Tolosjoki) 2010–14

GREULING WALTER (johtaja, Kulosaari)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 134

GREUS KARL (työmies)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

GRIPENBERG JOHAN AXEL (kenraalimajuri)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

GRÖHN SAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kullanmuru" Sotajoki 1991–92,

"Ivalo GoldCompany (IGC)" Harrijoen sivupuro (Sotajoki) 1997–99

GRÖNBERG EINAR (jääkärikapteeni)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 181

GRÖNBLOM BERNDT GUSTAF (vuorineuvos) s. 20.12.1885 Turku, k. 1970

* (Vuoksenniska Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 174

GRÖNHOLM FREDRIK (perämies, Loviisa) s. 12.9.1826 Pernaja, k. 1898

* Ivalojoki (Alakoski, Grönholmankoski, Sotajoenkoski), Lemmenjoki, Lihrin retkikunta, Tenojoki ja Vaskojoki

Fredrik toimi 8 vuotta kullankaivajana Kaliforniassa. Valittiin huuhtonnan asian tuntiaksi Lihrin retkikuntaan.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 17" Grönholmankoski, Grönholmantoja, Ivalojoki 1870–75,

"Sotajoki" Sotajoen suulta 1 km ylävirtaan, Ivalojoki 1870,

"Huuhtomo 17" Kultaasta 4-5 km alavirtaan Grönholmankoski, Ivalojoki 1876–78,

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 5

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 67

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 62

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 113

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 36, 37, 56

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Mineralia 3/2024: 4-15 (uutta tietoa)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 54

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 58; Kultamaiden retkeilyopas: 22, 76, 77, 79; Kultamuseo 10 vuotta: 31; Lapin kultamaat: 27 kartta, 40; Sankareita, veijareita ja huijareita: 13, 14, 17, 28, 79, 94–96, 97, 99, 110, 114, 168, 225; Ivalojoki: 44, 61, 93, 94 kartta, 95, 96

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 19, 21, 25, 26, 27, 44, 56; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21, 24, 28, 30, 31, 47, 63

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 79

Stigzelius Herman, Kultakuume: 27, 31, 46, 51, 53, 59, 63, 64, 243
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 133

GRÖNHOLM TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Broidinoja" (& Granqvist Hedy-Maj) Lemmenjoki 1987–92

GRÖNLUND H. T. L.

* Siikajärvi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuorso" Siikajärvi (Vaskojoki) 1951–53

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 87

GRÖNLUND I. A.

* Siikajärvi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kunteus" Siikajärvi (Vaskojoki) 1951–52

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 87

GRÖNLUND JOHAN "Jussi", "Prokuristi" (Naantali) s. 24.6.1932, k. 21.6.2015 Naantali

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Prokuristi" Hangasoja (Tolosjoki) 1997–2002,

"Prokuristi II" (& Mähönen Matti) Valkiankalliojoki (Hangasoja) 1999–2003

GRÖNLUND KAARINA s. 10.7.1937, k. 8.5.2004

Kaarina kaivoi kultaa miehensä Johanin kanssa Hangasojalla.

GUDKOFF PAUL DEMETRIEVITSCH

* Ivalojoen (Alakoski ja Nulkkamukka), Sotajoki 1870-luvulla

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 98 (Kudkov-nimellä)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 60

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 44

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 110

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 26

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 98

Stigzelius Herman, Kultakuume: 31, 32, 40, 42, 44, 46

GUDKOV PAVEL

* Ivalojoen (Alakoski, Louhiojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 8; Lapin kultamaat: 19; Sankareita, veijareita ja huijareita: 80

GUMERUS KALLE "Kumse-Kalle" s. 17.7.1864 Revonlahti, k. 24.9.1940 Ivalo

(* GUMSE)(puuseppä, itsellinen)

* Lemmenjoki, Luttojoki ja Vanhanjämsän selkä

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 67

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 38, 40

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 311, 312

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 174

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 89

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 42, 46

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 14, 46

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 106; Lemmenjoen kultasatu: 129

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 30; Sankareita, veijareita ja huijareita: 141

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 44; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 48
Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 6
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 85–86
Stigzelius Herman, Kultakuume: 177, 195, 197, 222

GUMSE KARL FREDRIK s. 17.7.1864 Revonlahti, k. 24.9.1940 Ivalo
(= GUMERUS KALLE, Kumerus, Kumse) (puuseppä, itsellinen, Revonlahti)

* Lemmenjoki, Luttojoki ja Vanhanjängänselkä

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1-4" Vanhaselkä (Luttojoki) 1902 (4 kpl),

"Lemmenjoki 1" Lemmenjoen varrella 1902,

"Kaunispää 1-13" Kaunispää (Tolosjoki) 1902 (13 kpl),

"Vanhajänkä 1-2" Vanhaselkä, Vanhajänkä, Luttojoki 1905 (2 kpl),

"Vanhaselkä 1-2" (& Aspelin Arthur, Gumse Kaarlo) Vanhaselkä Luttohaara (Lutto) 1914–16 (2 kpl),

"Vanhajänkä 1-2" (& Aspelin Arthur, Gumse Kaarlo) Vanhaselkä (Luttojoki) 1919 (2 kpl)

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 5, 6

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 29

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 70, 72, 73

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 107, 109, 155; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 168, 169–170

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 9

Stigzelius Herman, Kultakuume: 104, 125

GUMSE SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kipinä" Laanioja (Tolosjoki) 2010–14

GUNELL GUNNAR

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Canyon Camp" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1993–98

GUSTAFSSON VEIKKA

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 251

GUSTAFSSON WIKTOR AUGUST (merikapteeni, Turku)

– s. 1832, k. 12.6.1876 Surmaköngäs

* Ivalojoenkoski, Surmaköngäs)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 68

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 40; Lapin kultamaat: 38; Sankareita, veijareita ja huijareita: 44, 100, 101; Ivalojoenkoski: 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 65

GUTTORM-MAGGA (* MAGGA)

GYNTHER LIISA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahmatti" Lemmenjoki 1991–96

GYNTHER TUIJA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0018 "Kultarohmu" (& Ylitalo Timo, Gynther Tuija, Kaartinen Petri, Lakaniemi Jarmo) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, Tolosjoki, lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–23. Luvan siirto 12.2022, siirron saaja Niskanen Jari.

H

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

HAAGA

Haagan pariskunta kaivoi Puskuojalla 1980-luvulla ja siirtyivät myöhemmin Kaarreojaalle.

HAANPÄÄ KARI s. _1957

*Hipputiedosto, (Miessijoki, Pekka Turkan kaivospiiri)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0091 "Tertun kulta" (& Kareno Hannu, Yli-Mannila Markku) Lauttaoja, Tankavaara, nelostien länsipuolella, lapiokaivu, 2013–16. Kullanhuuhdontalupa on siirtynyt Ahti Lindstedtiltä vuonna 2013. Jatkolupa 2017–27. Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020: siirron saaja Kareno Hannu ja alueen nimi muuttui, uusi nimi "Mukkaperä". Siirto 11.2024, saaja Haanpää Kari.

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 141

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 19

HAAPAKANGAS TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitasaari" Vuijemi (Sotajoki) 1983–88

HAAPALA KEIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatunturi" Multatunturi (Palsioja) 1988–89

HAAPALA PAAVO (geologi) s. 1906

Stigzelius Herman, Kultakuume: 174

HAAPALAINEN EINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalaakso" Sotajoki 1979–79,

"Kultala 2" Sotajoki 1980–82

HAAPALAINEN URPO (Rovaniemi) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"EETI-KULTA II" Valkiankallionoja (Hangasoja) 1999–2009

HAAPALEHTO EINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ramsankulta" Ramsaynoja (Tolosjoki) 1992–97

HAAPAMÄKI ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Latovaarit" Lato-oja ja Tolosjoki 2002–09

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0049 "Vapari", Suolaoja, Härkäselän kaakkoispuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–21. Jatkolupa 2022–32.

HAAPANEN TUOMAS

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0008 "Kultaranta" (& Koivumäki Jari, Talka Teppo, Laine Tom, Rasilainen Reino, Koivumäki Jarno, Höykki Paavo, Suojanen Veli-Pekka, Haapanen Tuomas) Lauttaoja, heti sähkölinjan eteläpuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

HAAPSAARI RAIMO (Kauhava)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veteraano" (& Ahonpelto Gunnar, Palviala Nuutti, Vierimaa Risto) Harrijoki (Sotajoki) 1997–2002

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 40

HAARAHILTUNEN VESA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0050 "Ruosteenperä" (& Luokkanen Raili, Haarahiltunen Vesa) Ruosteojan keskiosa, (Sotajoki), lapiokaivu, 2022–26.

HAARAOJA MICHEL (Haapajärvi)

* Ivalojoiki (Sotajoenkoski 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

HAARLA MARKUS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Appiskehuma" Appisjoki (Ivalojoiki) 1982–87

HAARLA RAFAEL TOIVO (kauppaneuvos, Tampere) s. 1876, k. 1938

* Lapin Kultaa Oy

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 68

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 160, 161, 162; Lapin retkeilyopas: 111; Pohjoiset erämaat: 145

Lilja Erkki, Via Nordica, Kultaa- ja museoteiltä vapauden teille: 113, 284

Luukkola Pekka, Kultajoki: 44

Mäkipuro Viljo, Kultaa-Lappia ja kullankaivajia: 71, 95; Lapin kultaa: 184

Partanen Seppo J., Kullaa ja luonnon kutsu: 55, 66, 67, 185; Kultamaiden retkeilyopas: 74; Lapin kultamat: 51, (52), 53, 110; Sankareita, veijareita ja huijareita: 120, 121, 122, 144; Ivalojoiki: 113

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 39, 40; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 44, 45

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 42

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 10

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 155, 155 kuva, 157, 158, 159, 160, 161, 162, 163, 164, 165

von HAARTMAN LARS GABRIEL (vapaaherra)

– s. 23.9.1789 Turku, k. 16.12.1859 Merimasku

Stigzelius Herman, Kultakuume: 14

HAATAJA ERKKI (Kajaani)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0014 "Fatima" (& Haataja Erkki, Karppinen Urpo, Lampinen Kristiina) Lato-ojan alaosalla, lähellä Tolosjokea, Kotaharju, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa Haataja Erkki 2018–28.

HL2018:0010 "Kolmihaara" (& Haataja Erkki, Huovinen Tuula), Tolosjoki, Tolosjoen sillalta ylävirran suuntaan noin 400 m, lapiokaivu, 2019–23.

HL2021:0036 "Kotakuru" Lato-oja, Tolosjoki, Kotaharju, konekaivu, 2022–26. Lupa peruttu keväällä 2026, koska hakija ei ole maksanut maanomistajalle vaadittuja korvauksia.

HAATAJA SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaa-Paukku" (& Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Lähdesmäki Pekka, Maunu Esko, Niemi Kari, Nissilä Kari, Oikonen Taisto) Hangasojat (Tolosjoki) 1986–91

HAATAJA NIILLO (Vuolijoki) s. _1959

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0042 "Koijarikuru" (& Haataja Niilo, Huusko Rauno, Leinonen Keijo, Jokelainen Jari, Kivioja Santeri), Eskottijoenkuru, metsäautotien eteläpuolella, lapiokaivu, 2025–29.

HAAVISTO PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

©JJK

"Kakslauttasenjätkä 1" Kultaoja (Tolosjoki) 1995–99

HACKLIN AULIS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aumar" (& Rätty Martti) Palsioja 1999–2003,

"Onnenkauppa" Palsioja 2004–10

HAGGREN G. G. (suutari, Raahe)

* Ivalojoeki (Penttilänkoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 51

HAHL K. J. (maanmittari, Helsinki)

* Ivalojoeki (Sotajoenkoski), Sotajoki 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94, 99, 114, 132; Ivalojoeki: 93

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

HAIKONEN AARO (Majavesi) s. _1944

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapallero" (& Marttinen Arvo, Pesonen Jukka, Saaririnne Markku) Palsiojan sivupuro 1999–2006

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0071 "Saivare" (& Saaririnne Markku, Haikkonen Aaro, Summanen Ismo) Palsiojasta 350 m länteen, kartalla ei ole ojaa paikassa, lapiokaivu, 2013–16.

HAIKONEN JUKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0005 "Kivitasku" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2015–20. Jatkolupa 2021–31. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja Haikkonen Jukka

HAIMI PERTTI (lennonjohtaja, Rovaniemi)

* Kellotapulinoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kellotapuli" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1983–90,

"Eldorado" Kekkosenoja (Vuijeminjoki) 1992–98

HAKA-AHO JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huhmari" (& Aho Heimo, Toropainen Kyösti, Valkama Jarmo) Palsioja, Elsaajasta alavirtaan 1993–2000

HAKA-AHO RITVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"HiKuRu" Vuijeminsele, kaakkoisrinteessä, metsäautotien vieressä, korkeuskäyrän 320 metriä kohdalla, (lähin oja Kutustajanoja) 2000–07

HAKAHEIMO PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrekurun kulta" Kaarreoja (Kakslauttanen) 1996–2000

HAKALA JANNE (Vaajakoski)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0087 "3 kilos" (& Hakala Janne, Mattila Jussi) Katajaoja, Tolosjoelta 890 m, lapiokaivu, 2013–17.

HL2012:0087, jatkolupa "Louhos" (& Hakala Janne, Kokkonen Pekka, Mattila Jussi), Katajaojan keskivaiheilla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–21. Jatkolupa 2022–32, lisänä Mattila Ville.

HAKALA JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasselän pankki" Hangasoja (Tolosjoki) 1987–92

HAKALA JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Haave" Vuijemiselän länsiosa (Vuijeminhaara) 1993–2000

HAKALA KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hipun kulta" Pahaojan keskiosalla (Sotajoki) 1999–2003,

"Hipun kulta" Pahaojan keskiosalla 2005–13

HAKALA KARL (sepänkisälli, Tornio)

* Ivalojoen (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

HAKALA KAUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seppäkuru" (& Tapaninen Juho) Vihaisen Seppäsenoja (Tolosjoki) 1995–99

HAKALA SAMI (Haapamäki) s. 1960

* Hangasoja, Härkäselkä, Pikku-Kutustajanoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tyhjätasku" Pikku-Kutustajanoja (Sotajoki) 1998–2002,

"Kultaselkä" Härkäselkä, Härkäoja 2003–13,

"Kultaselkä" Härkäselkä valtausoikeuden siirto Aarne Luimulalle 2013-

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0023 "RPS-Hangasoja" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka) Hangasoja, nelostien ja sähkölinjan välissä (Tolosjoki), konekaivu, 2017–20.

HL2012:0097 "Proku 3" Hangasoja, Kerkelänojasuulta ylävirtaan päin, sähkölinjan länsipuolella, lapiokaivu, 2013–17. Luvan aikaisempi haltija oli Kasti Reijo. Kullanhuhdontaluvan siirto 2016, siirron saajat: Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka ja Matti sekä Turunen Hannu. Jatkolupa 2018–28.

HL2020:0015 "RPS-Hangasoja HM" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Matti, Suikkanen Pekka, Turunen Hannu) Hangasoja ja Rönkönoja, sähkölinjan kohdalla, konekaivu, 2021–25.

HAKALA-TALVIO LIISA "Limppu" s. 13.9.1936 Viipuri, k. 30.8.2024

* Hipputiedosto, (Elsaoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Big Nugget" Palsioja 1979-87,

"Big Nugget 2" Palsioja 1982-87,

"Maailmanpankki" (& Lahti Pertti, Leinamo Kari, Talvio Pekka, Veijalainen Vesa, Vesterinen Pertti) Sotajoki 1990–97

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 112, 114, 115

HAKAMÄKI TIINA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Uusi Kulta" Uusihaara 1996–2001

HAKANEN ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Oofir 1" Tolosenhaara (Tolosjoki) 1998–2006

HAKANEN PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Salalokero" Vuijemi (Sotajoki) 1987–89

HAKANEN PETTERI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saapasnäähä" Tolosjoki 2008–12

HAKKARAINEN PERTTI

* Tolosjoki, Ramsanoja ja Puskuoja

Pertti oli osakkaana Niilo Raumalan valtauksella vuosina 1970–76 Puskuojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollerogge" (& Hakkarainen Pertti, Laapio Matti, Rantala Erkki, Skants Lauri) Ramsanoja (Tolosjoki) 1977–87

Lapin Kullankaivaja 4/2004: 26–27

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 181

HAKKARAINEN PIRKKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0063 "Palsihaara" (& Rahkola Hannu, Hakkarainen Pirkko) Zellberginojan suuosalla, Palsioja, lapiokaivu, 2014–17.

HAKKARAINEN TUURE

HAKOLA PEKKA (Vaasa)

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku-Kutustajanoja (Sotajoki) 2001–08

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" (& 7) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16, (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku), jatkolupa 2017–27. Kullanhuuhdontaluvan siirto 27.2.2020.

HAKOMÄKI JARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0025 "Multakulta" (& Hakomäki Jari, Helenius Timo, Lampela Rami, Mäki-Turja Jyrki) Pulk-kisenoja, Multatunturin luoteisreunalla, lapiokaivu, 2023–27.

HAKOVIRTA MINNA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pihlaja" Piispanoja, Laanila 1994–2000

HAKULA

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

HAKULINEN P.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Klondike 2" (& Itkonen P., Vahtera A.) Heikkilänoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1981–86

HALENIUS TIMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0025 "Multakulta" (& Hakomäki Jari, Helenius Timo, Lampela Rami, Mäki-Turja Jyrki) Pulk-kisenoja, Multatunturin luoteisreunalla, lapiokaivu, 2023–27.

HALINEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hapset 1" (& Ahonen Pirjo, Pulkkinen Annikki, Seppälä Juhani, Seppälä Veli Matti, Toivanen Veikko) Ivalojoiki 1988–97

HALL GEORG WILHELM ALEKSANTERI "Wille" (insinööri) s. 1877, k. 1938

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola, Lutto, Palsioja, Prospektor Oy ja Wille

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 64

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P., Ivalojoen kultalat: 13
Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 7
Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 20
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 7, 33
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 71, 72
Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 19
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 65, 79, 189, 190; Kultakuumeen kuvat: 64; Kultamaiden retkeilyopas: 74; Kultamuseo 10 vuotta: 38; Lapin kultamaat: 113, 114, 124; Saariselkä: 54, (64); Sankareita, veijareita ja huijareita: 120, 138; Ivalojoen: 103
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 38, 67; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19 kartta, 42, 74
Stigzelius Herman, Kultakuume: 98, 103, 111, 126, 127 kuva, 128, 137, 149, 150, 153, 217, 238

HALL V. Y. A

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241 kuva

HALLA-AHO ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sopukka Gold Team" (& Kupila Matti, Ojala Seppo, Suni Seppo, Tapola Anssi, Vuorela Jussi, Ylianttila Markku) Moberginoja (Sotajoki) 1988–90

HALLASUO MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pulinapuron kulta" (& Ruohoniemi Kalervo) Pulinapuro tai Rautaoja (Sotajoki) 1993–2001

HALLIN TOBIAS

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2024:0013 "Stupan" Vuijemin ja Kellotapuliojan risteys, lapiokaivu, 2925–29.

HALMINEN HEIKKI H. (kullankaivaja, Inari) "Halmis-Heikki"

– s. 7.8.1910, k. 12.3.1970

* Hipputiedosto, Kotaoja, Miessijoki, Morgamoja (Kotaojan suulta alavirtaan päin) ja Puskuoja

Heikki kaivoi Hummarkosken porukassa Morgamojalla vuonna 1951.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Haara" Morgamoja (Lemmenjoki) 1948–51,

"Haara" Morgamoja (Lemmenjoki) 1951–53

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 92

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15, 35 kuva

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 62

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 152–153 kuvat, 156

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 144–145 kuvat, 170, 171, 172, 195, 218, 240–241 kuvat, 254, 255, 258, 259, 260, 272–273 kuvat, 287, 288; Lapin kultaa: 64–65 kuvat, 70, 71; Lemmenjoen kultasatu: 28, 53, 54, 64–65 kuvat, 80–81 kuvat, 86, 87, 94, 128, 129, 159

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 115, 132, 135; Kultakuumeen kuvat: 85, 86; Kultamaiden retkeilyopas: 52, 65, 98; Lapin kultamaat: 71, 79 kartta, 82, 84, 127; Lemmenjoen kultamaat: 3, 12 kartta, 15, 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 176, 186, 192, 209

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 66; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 146–147

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 102, 130

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13, 201, 202

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41, 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22, 37, 54, 54 kuva; Povipullon kultaa: (73), 74 kuva, (95–96), 207; Lemmenjoen kultamuistot: 18, 96 kuva; Vuosi Sata: 111

Stigzelius Herman, Kultakuume: 227

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 91

HALONEN ABRAM (renki, Kemi)

* Ivalojoen (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

HALONEN DANIEL (lääninkonttoristi, Oulu)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

HALONEN EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Souvarit" (Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0021 "Tonni-Kulta" (& Kalenius Antti, Halonen Eero, Kolkka Niko, Landen Jari) Harrijoen pohjoisrannalla, sillan alapuolella, Sotajoentien vieressä, lapiokaivu, 2012–15. Lupa siirtyi Jari Jokelalle 2017.

HL2012:0008 "Kulta-Souvarit" ((& Hoikka Lasse, Halonen Eero, Käsälä Hannu) Roivaisenoja ja Palsioja, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–21 ja 2021–31.

HALONEN ERIK (renki, Sodankylä)

* Luttojoki 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

HALONEN H. H. H.

* Kemin Kulanetsintä Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

HALONEN MICKEL (itsellinen, Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

HALONEN PEHR (renki, Kemi)

* Ivalojoen (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

HALONEN RAIMO (teknikko, Kouvola) s. _1944

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ramsanpalo" Ramsaynoja (Tolosjoki) 1990–95

HALTIAVAARA KIRSTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kirstin Ränni 001" Tolosjoki ja Kuivakurunoja 2000–04

HALVARI

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 131

HALVARI HEIKKI (Rovaniemi)

* Sotajoki (Kolmenmontunpankki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1-2" Ivalojoelta 2 km, Sotajoki 1882 (2 kpl),

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 66

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 43

Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta; Ivalojoen: 59 kartta

Partanen Seppo J. J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 72

HALVARI HENRIK (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski, Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46, 89

HALVARI JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultahumut" Köysihaara (Vuijemi) 1992–93

HALVARI JUKKA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Minimani" (& Arola Markku, Hiltunen Leena, Jokimäki Antti ja Leena, Kovalo Jouko, Pirttikoski Olavi)
Lato-oja, Tullinkuru (Tolosjoki) 1998–2005

HALVARI MATTI (talollinen, Rovaniemi)

* Sotajoki (Kolmenmontunpankki, Halvarinniemi, nimetön oja idästä, Löfgreninpankki
1880 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 3 km, Sotajoki 1882

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 66, 68
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 9
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 43
Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita,
veijareita ja huijareita: 115 kartta, 115
Partanen Seppo J. J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty
painos 2014): 35 kartta
Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 70, 72
Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

HALVARI MATTS (renki, Oulu)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

HALVARI MIKKO (apumies)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)
Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 51
Stigzelius Herman, Kultakuume: 69, 74

HALVARI OLLI (Rovaniemi)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 63
Stigzelius Herman, Kultakuume: 69, 74

HALVARI OLOF (Rovaniemi)

* (Tenojoki 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 168

HALVARI PEHR (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

HALVORSEN (norjalainen kullanetsijä)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 155; Lemmenjoen kultasatu: 141

HAMBERG PETTER (konditori, Viipuri ja Jyväskylä)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla) ja Luttojoki
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 106, 135

HAMMAR HELENA

*Hipputiedosto, (Hangasoja)

HAMMAR RAIMO (Kalajoki, Ivalo) s. 1943 Kalajoki

* Hipputiedosto

Raimo on kaivanut Köysihaarassa 1985-, Palsiojalla 1990–92, Lemmenjoen alueella vuonna 1993, ja Hangasojalla 1994.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pirun kolo" (& Eklund Tor) Köysihaara (Vuijemi) 1986–91

HAMMAREN J. E. (insinööri)

* Prospektor Oy

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 15

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J. J., Opas Lapin kultamaille: 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 95

HANGASMAA REIJO (Nivala) s. _1950

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0022 "Kultakylä" (& Ahola Antti, Ahola Olavi) Kuivaojan sivukuru ja pieni lampi (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17.

HANHELA LASSE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Härkäkallio" Härkäselkä, kallioalue 2000–04

HANHIVAARA MARTTI (metsänhoitaja) s. 1929 Kittilä, k. 10.2015 Rovaniemi

Martti toimi puheenjohtajana Lapin Kultala säätiössä. Hän johti Ivalojoen Kultalan kunnostushanketta, jossa entisöitiin kultahistorian kohdetta. Lisäksi hän huolehti Sotajoen Pahaojan ja Moberginojan kämppien kunnostuksesta.

HANNU MARKKU

* Hipputiedosto

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0045 "Gold Ghost" (& Kujala Pekka, Hannu Markku) Kyläjoki, Kyläjokipalon ja Kummituskoivikon välillä, lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2024–23.

HL2018:0031 "KHR Tolonen" (& Kujala Pekka, Hannu Markku, Ruohoniemi Kalervo), Tolosjoen itärantaa, Iso-Hangasselän ja Vihaisen Seppäsen maan välillä, konekaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat: Hottinen Ari ja Lyytinen Markku.

HL2014:0039 "Heijan kulta" Jermikankaan kohdalla Tankajoen länsipuolella, rajoittuu vähän Keltaojaan, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–19.

Luvan siirto 10.2020 ja uusi nimi "KHR Mäkärä", siirron saajat: Kujala Pekka, Hannu Markku ja Ruohoniemi Kalervo, aikaisempi haltija Lipponen Pauli. Siirto 2022, siirron saaja Suursalmi Oy.

HL2022:0019 "KHR Köysivaara 1" (& Kujala Pekka, Hannu Markku, Ruohoniemi Kalervo) Köysihaaran yläosalla, konekaivu, 2023–27. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Heikkinen Juhani.

HL2022:0020 "KHR Köysivaara 2" (& Kujala Pekka, Hannu Markku, Ruohoniemi Kalervo) Köysihaaran yläosan sivupuro, konekaivu, 2023–2027. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Ritala Tero.

HL2024:0006 "KHR Köysivaara 3" (& Kujala Pekka, Hannu Markku, Ruohoniemi Kalervo) Köysihaaran latvaosalla, konekaivu, 2024–28.

HL2013:0042 "Ahkokulta" Sotajoki, Rautaojan suulta 120 m ylävirtaan päin, valtauksen pituus 360 m, konekaivu, 2016–20. Jatkolupa 2020–30. Siirto 2026, siirron saajat Kujala Pekka ja Hannu Markku. Aikaisempi haltija Koski Antti.

HANNUKAINEN PANU

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0024 "Moberginojan latva" Moberginoja, konekaivu, 2021–30. Aikaisempi haltija: Niemelä Raimo. Luvan siirto, saaja: Tapio Marko, 2021–30. Siirto, saajat Hannukainen Panu ja Liimatainen Tero 2024–30.

HANNUKSELA HANNU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0020 "Kullanhuuhdonta EHAMA" (& Kaustinen Ensio, Hannuksela Hannu, Hietala Mauri, Vesala Matti), Hangasoja ja Valkiankallionojan alaosa, konekaivu, 2016–20.

HL2014:0008 "Loijakankulta" Loijakkokuru, Tankavaara, Sodankylä, konekaivu, 2014–17. Kullanhuuhdontaluvan siirto Matti Forssilta Ensio Kaustiselle ja Hannu Hannukselalle 2016. Jatkolupa 2019–29.

HANNULA ESA

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 122

HANNULA UUNO (maaherra)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 52

HANNULA VEIKKO JOHANNES (asentaja Helsingistä)

* Härkäoja, Karukorvenoja ja Karuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moreeni" (& Karukorpi S.) Paadasoja = Karukurunoja (Ravadasjoki) 1951–52,

"Kuru" (& Karukorpi S.) Paadsasjoki (Ravadasjoki) 1951–54

Partanen Seppo J. J., Kultakuumeen kuvat: 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 197

HANSKI ARI

* (Ruihtuäytsi)

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 200

HANSKI HANNU (Mänttä) s. _1942

* Ruihtuäytsi

Hannu ja Kari Merenluoto ottivat käyttöön traktorikaivurin Ruihtun latvalla vuonna 1983.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruihtu 1" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1980–87,

"Miessin silmä" (& Hyvärinen Matti, Kukkonen Erkki) Miessijoki 1984–89

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 50, 59, 60, 121, 172, 225, 233, 243

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 110, 130, 141, 169

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 1, 13, 14

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 4, 5 kuva, 114 kuva

Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 134; Sankareita, veijareita ja huijareita: 200, 210

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 171

HANSKI ILKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruihtun Pankki" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1980–85

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 121

HANSON OSCAR J.

* Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö

HAPPONEN TIMO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0027 "Hippunen" (& Kälviäinen Paul, Happonen Timo, Kälviäinen Irma, Simola Jani, Tuuri Pertti) Lismajoki, Riestovaaran länsipuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2019–23.

HARALA AKI

HL2019:0042 "Murheenlaakso" Moberginon yläosalla, Sotajoentien molemmin puolin, konekaivu, 2020–30. Aikaisempi haltija Koskikukka Jussi. Siirto 2025, siirron saaja Harala Aki.

HARHALA PAAVO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" (& Lepistö Jarmo, Aho Jori-Pekka, Kouhia Voitto, Harhala Paavo, Valli Marko, Lampi Risto) Vuijeminhaaran yläosalla, Kutturantieltä puroa pitkin noin kaksi kilometriä etelään, metsäautotien vieressä, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27, (& Aho Jori-Pekka, Harhala Paavo, Koskinen Antti, Kouhia Voitto, Lepistö Pirjo, Valli Marko).

Siirto, saaja: Ansamaa Markku, lupa-aika 2021–27.

HARINEN PENTTI (työmies, Inari) "Haris-Pentti" s. 25.1.1922, k. 15.4.1982

* Hipputiedosto, Morgamoja ja Ruihtuäytsi (Lemmenjoelta noin 1 km)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hari" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1949–52,

"Ruihtu" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1949–51

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 29

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 46, 49, 51, 52

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 218, 220, 222, 240–241 kuvat, 256; Lapin kultaa: 78;

Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat, 55, 57, 58, 59

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 1

Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 148; Kultakuumeen kuvat: 85; Kultamaiden retkeilyopas: 58, 99, 100; Lapin kultamaat: 86, 88; Lemmenjoen kultamaat: 21; Sankareita, veijareita ja huijareita: 186, 208, 210, 211

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 297

Pyytilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 130, 135, 147, 148, 149, 150, 151, 181

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 19, 41; Kultaa ja kohtaloita: 62, 63, 138; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 56; Pöyppullon kultaa: 16, 17, 19–21, 20 kuva, 22–24, (46), (47), (52), (53), (113); Lemmenjoen kultamuistot: 18

HARJU AAPO (kauppias, Kittilä)

* Kittilä

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pitsilomankuru 1-4" (& Kokko Emil) Porkonen, Palolvi, Pitslomakuru, Tepsa (Kittilä) 1903 (4 kpl)

Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 177; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

HARJU AAPRAMI (maakauppias)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 3,5 km, Sotajoki 1891–92

HARJU MATTS (merimies, Inari)

* Ivalojoen (Alakoski, Saunakoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76

HARJU SUSANNA (rengin vaimo, Simo)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870- luvulla)

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

Stigzelius Herman, Kultakuume: 55

HARJULAHTI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Souvarit" (Halonen E., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

HARJUNPÄÄ SULO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sulon kulta" Härkäselkä, lammen ympäristö 1998–2004,

"Kangas-virta" Härkäselkä, Uusihaaran sivupuro 1999–2009

HARRI MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harri-Jokela" (& Jokela Toivo) Menesjärvi 1986–89

HARTIKAINEN HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Granuliitti" (& Leskinen Hannu) Ivalojoiki 1979–84

HARTIKAINEN J. A.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginoja 1" Moberginojan suulla, Sotajoki 1899–1901

HARTIKAINEN SULO (Kuopio) s. _1940

* Hipputiedosto, platina ja Uusihaara

Sulo on harrastanut kullankaivua 1980-luvulta lähtien ja löysi vuonna 1994 Uusihaaras-ta 3 grammaisen platinahipun.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolokunkulta" (& Pöntinen Esko, Suhonen Pekka) Palsioja 1985–91,

"Kolmen kulta" (& Hartikainen Veikko, Laine Timo, Pöntinen Esko, Suhonen Pekka) Uusihaara 1993–2000,

"Kultavaara" Uusihaara 2003–10

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" (& Pöntinen Esko, Hartikainen Sulo, Hartikainen Veikko, Laine Timo, Suhonen Pekka) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20, mukaan tullut Hämläinen Tuomo.

HARTIKAINEN TAAVETTI (työnjohtaja)

* Hartikainen, Prospektor Oy ja Tolosjoen silta

Partanen Seppo J. J., Saariselkä: 64; Sankareita, veijareita ja huijareita: 151

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

HARTIKAINEN TOMMI

HL2019:0007 "Deadwood 3" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

Siirto, saaja: Hartikainen Tommi, lupa-aika 2021–23. Muutos 2022, konekaivu. Nimen muutos "DeadWal-ley", jatkolupa 2023–33. Siirto, saaja Ruokonen Pekka 2025–34.

HARTIKAINEN VEIKKO (Tampere) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen kulta" (& Hartikainen Sulo, Laine Timo, Pöntinen Esko, Suhonen Pekka) Uusihaara 1993–2000

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" (& Pöntinen Esko, Hartikainen Sulo, Hartikainen Veikko, Laine Timo, Suhonen Pekka) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20, mukaan tullut Hämläinen Tuomo.

HARTOMA JUSSI KAARLE JOHANNES (geologi) s. 29.10.1939, k. 16.11.2023

Jussi oli monena kesänä Lapissa malminetsijänä. Hän oli myös pystyttämässä Haverin kultakaivoksen museota.

HAUHIO ERKKI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2018:0012 "Kastikkeen kultala", Taimenoja, Taimenvaaran ja Paljakaisenvaaran välillä, (Alajoki), lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2024–34. Kuolinpesä haki lopetuksen, lopetettu 2025.

HAUSEN HANS MAGNUS (professori) s. 12.8.1884 Helsinki, k. 1979

* Prospektor Oy (2.) ja timantti
Stigzelius Herman, Kultakuume: 172

HAUTAKANGAS KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakuume PL" (& Lillvis Pekka) Palsioja 1990–98,
"Torsti" Vuijemi (Sotajoki) 1990–98

HAUTALA JAAKO (työmies)

* Ivalojoenkoski (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

HAUTALA SAMUEL (Oulu)

* Ivalojoenkoski (Penttilänselkä, Saarikorva 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

HAUTAMÄKI HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitsemäs taivas" (& Autioniemi Olli, Hautamäki Marianne, Pesu Rauno, Stadi Tuire, Teräs Eira, Vehviläinen Heikki) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

HAUTAMÄKI MARIANNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitsemäs taivas" (& Autioniemi Olli, Hautamäki Harri, Pesu Rauno, Stadi Tuire, Teräs Eira, Vehviläinen Heikki) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

HAUTAMÄKI PENTTI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

HAUVENLAMPI THOMAS (itsellinen, lisalmi)

* Ivalojoenkoski (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

HAVERI (työmies)

* Prospektor Oy
Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

HEDBERG ALEKSANDER (vuori-insinööri, Vaasa)

* Boliden yhtiö, (Ivalojoenkoski Oy), Ivalojoenkoski (Ritakosken alaosa v. 1935), Kulasjoki, Lapin Kulta Oy, Moberginoja Oy, Muoravaarakkajoki ja Suomujoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttojoki upa" Luttojoki, koko joki Kaunispäältä valtakunnan rajalle 1934

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 314

Partanen Seppo J. J., Kullan ja luonnon kutsu: 82; Saariselkä: 59; Sankareita, veijareita ja huijareita: 145
Partanen Seppo J. J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 45

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 111, 129

Stigzelius Herman, Kultakuume: 148, 159, 161, 165, 167, 169

HEDBERG GUNNAR (Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Utsjoki upa" Tenojoelta Vougujärvelle 1935

HEDBERG SERGEI (taiteilija, A. Hedbergin velipuoli)

* Ivalojoenkoski (Ritakosken alaosa v. 1935)

HEDERSBERGEN ORYELIGA (Pietari)

*(Luttojoki)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

HEDMAN G. H. (rak. mest.)

Hedman osti kultaa kaivajilta.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 150

HEICKELL PETTER vanhempi (kauppias, Tornio)

* Kullanetsintälupa

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 6" (puolikas huuhtomo) (& Heickel Peter, Heickel Peter nuorempi, Portin W., Wacklin Z., Bäckström J. W.) Kultalasta 6,5 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoki 1870

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 28

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J. J., Opas Lapin kultamaille: 26, 31

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 27

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 44–45, 124

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 44

HEICKELL PETTER nuorempi (kauppias, Tornio) s. 1847

* Ivalojoki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla) ja Kullanetsintälupa

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 6" (puolikas huuhtomo) (& Heickel Peter, Heickel Peter nuorempi, Portin W., Wacklin Z., Bäckström J. W.) Kultalasta 6,5 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoki 1870

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 12

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 27

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 44–45; Ivalojoki: 68 kartta, 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 44, 46, 51

HEIKEL AKSEL (pankinjohtaja, Rovaniemi)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

HEIKKA HENRIK (irtolainen, Ylitornio)

* Ivalojoki (Saarnaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 44

HEIKKA MICHEL (talollinen, Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

HEIKKILÄ (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

HEIKKILÄ ANNIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaoja" (& Rauhala Hannu) Hangasoja (Tolosjoki) 1988–93

HEIKKILÄ ANTERO (Kemijärvi)

Antero lähti Kanadaan kultamaille 1950-luvun puolivälissä.

HEIKKILÄ EILA (Hattula) s. _1943

* Hipputiedosto

Eila aloitti kullankaivuun vuonna 2004.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eilan kulta 1" Elsaoja, Palsintien etelä- ja pohjoispuolella (Palsioja) 2010–13,

"Eilan Kulta 2" Elsaoja 2011–14

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0046 "Kultainen pukki", (& Mäkelä Harri, Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaoja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19.

HL2014:0047 "Kultainen pukki 2", (& Mäkelä Harri, Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaoja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 6, 56, 58, 100, 102, 125, 127, 135, 137

HEIKKILÄ F. (kultaseppä, Helsinki)

* (Heikkilänoja, Morgamoja, 1951)

HEIKKILÄ FREDRIK (poromies, Inari) s. Petsamo

* Heikkilänoja ja Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hoppu" Heikkilänoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1948–52

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 276

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 14

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 143, 221, 222; Lemmenjoen kultasatu: 55, 56, 57

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 185, 186

HEIKKILÄ HEIKKI (Parola) s. _1934

*(Elsaoja)

HEIKKILÄ HENRIK (Itsellinen, Oulainen)

* Luttojoki ja Palsioja 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

HEIKKILÄ HENRIK (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

HEIKKILÄ JAAKKO

<> KULLNHUHDONTALUPA:

HL2015:0007 "Kuukkelin Kulta" (& Jääskeläinen Jouko, Heikkilä Jaakko), puron latvat ovat Riekkopään etelärinteessä, Tolosjokeen idästä laskeva pieni puro, lapiokaivu, 2017–21.

HEIKKILÄ JARI-PEKKA

<> KULLNHUHDONTALUPA:

HL2015:0008 "Mosku" (& Lehtimäki Kari, Heikkilä Jari-Pekka, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino), Puolikko-ojan alaosa ja Sotajoki, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2021–31, (Heikkilä Jari-Pekka, Lehtimäki Raila, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino).

HEIKKILÄ OLAVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Heisu" Kakslauttanen 1996–2001,

"Kultalätäkkö" Ramsanpalo lampi (Tolosjoki) 2000–05

HEIKKILÄ PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lutikkamaa" (& Mattila Jorma) Laanioja (Tolosjoki) 1985–91

HEIKKILÄ SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangas-Kulta" (& Moisanen Mauno) Hangasoja (Tolosjoki) 1989–94

HEIKKILÄ VEIKKO AATAMI (Inari)

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 47

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 127 kuva, 191; Saariselkä: 126

HEIKKILÄ VILLE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0034 "Täyskäsi", Tolosjoen itärannalla, Hangasojasuun eteläpuolella 550 m, lapiokaivu. Jatkolupa 2019–29 (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Heikkilä Ville)

HEIKKILÄ YRJÖ (itsellinen Kittilä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 1" Appisjokisuulta 1 km ylävirtaan, Ivalojoki 1902,

"Ivalo 2" Appisjokisuulta 6 km ylävirtaan, Ivalojoki 1902

HEIKKINEN ANTTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0023 "Ujukka" (& Heikkinen Antti, Kurttila Jarno, Raesalmi Toni) Raisio-oja, Hopiaojanjängän länsipuolella, Sodankylä, konekaivu, 2023–27.

HL2012:0041 "Rove Vero" (& Laurukainen Veikko, Törnqvist Eija) Tankajoki, Jermikangas, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28. Muutospäätös 2020, konekaivu. Luvan siirto 11.2024, siirron saajat Raesalmi Toni, Heikkinen Antti.

HEIKKINEN EINO

Eino kaivoi Kopsuslammen (Tammukkalammen) ympäristössä kultaa 1930-luvun puolivälin paikkeilla. Luultavasti Eino rakensi myös kämpän paikalle.

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 54

HEIKKINEN HANNU (Salla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö K. ja T., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000,

"Kolmas koitos" Olusoja (Salla) 2005–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0090 "Kolmas koitos" Nuolusoja, Kattilaselän ja Saihovaaran välillä, Salla, lapiokaivu, 2013–16.

HEIKKINEN JOUKO (insinööri, Jyväskylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mobergin latva" Moberginoja (Sotajoki) 1989–94,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994–.

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Backman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0024 "Moberginojan latva" Moberginoja, konekaivu, 2020–30.

HEIKKINEN JUHANI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0019 "KHR Köysivaara 1" (& Kujala Pekka, Hannu Markku, Ruohoniemi Kalervo) Köysihaaran yläosalla, konekaivu, 2023–27. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Heikkinen Juhani.

HEIKKINEN KALLE s. 7.10.1936, k. 9.3.1996

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 53 kuva

HEIKKINEN MARKKU (Sotkamo) s. _1966

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lumous" Sotajoki (entinen "Kultarannikon" paikkeilla) 2010–14

HEIKKINEN MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toivonkipinä" Uusihaaran yläosa 1995–98

HEIKKINEN RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kullanmuru" (& Kurkinen Eero, Kyllönen Tero, Moilanen Antti, Pulkkinen Kari) Vuijemijoen suuosa, Sotajoki 1996–2000

HEIKKINEN SEIJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö K. ja T., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

HEIKKINEN SULO (Vuokatti) s. _1959

* Pikku-Kutustajanoja (Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kutustajan Kulta" Pikku-Kutustajanoja (Kutturantien vieressä eteläpuolella, Sotajoki) 2004–14,

"Kultakatti" Sotajoki 2011–15

HEIKKINEN VESA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0002 "Hippula" Kuusipäänojan yläosalla, (Kuusioja), (Palsioja), lapiokaivu, 2019–23.

HEIKKINEN YRJÖ (itsellinen, Nurmes)

* Harrioja (1890-luvulla), Ivalojoiki (Surmaköngäs, Yrjönoja 1910 – luvulla), Karvasuvan-to (Ivalojoiki) ja muinaislöydöt

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrijoki 1" Harrioja (Tolosjoki) 1890–91,

"Surmaköngäs 1" Surmaköngäs, Ivalojoiki 1907

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: (3), 27, 28, 29

Luhta Vesa, Ivalojoiki erämainen kultajoki: 12

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 85

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoiki 1981–83: 43

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 40; Kultamuseo 10 vuotta: 26, 27

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 30, 38; Sankareita, veijareita ja huijareita: 12, 52–53; Ivalojoiki: 70

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 46

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 115

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 102

HEIKOLA JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hempan kultamontut" Luttojoiki 1987–92

HEIKURAINEN JOHAN (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

HEIKURAINEN PETTER ABRAM (Alatornio)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

HEIMBURGER PEKKO (insinööri, Helsinki)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

HEIMONEN JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, Yli-Koski Matti) Tankavaara kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heimonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti. Lakkauttamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiot- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiot- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HEIMONEN SAMI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0040 "Sinirinta" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2021–25. Siirto 6.2024, saajat Heimonen Sami ja Koistinen Jukka.

HEINILEHTO JOUKO (Oulu) s.

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0035 "Suvikulta 1" Kummitusojan alaosa ja Kyläjoen länsi rantaa, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2019–29.

HEINILÄ KOSTI (Lapinjoki) s. _1945

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mersu/K.P." Ramsanojan yläosa (Tolosjoki) 1991–99

HEINIÖ SULO (insinööri)

* (Lapin Kulta Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 158, 160

HEINO AULIS (Hattula)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kivikuru" Härkäselän länsipuoli 1993–98

HEINO JUHANI tai JUSSI (Kurikka) s. _1969

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakännä" (& Töyrylä Rauno) Lemmenjoki 1986–91,

"Kultakurikka" Aaponoja, Kuttura (Ivalojoki) 1995–98

HEINO KARI (Lohja) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mäkipuro" Maddib Ravadas, sivupuro (Lemmenjoki) 2002–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0016 "Mäkipuro" (& Heino Kari, Hurttila Pasi, Pitkänen Harri) Oja laskee Mattit Ravadasiin, Rahpesoain etelärinteen puolella, lapiokaivu, 2013–16.

HEINO NIILO (maanmittausinsinööri)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 182

HEINO SEPPO (Palokka) s. _1941

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahammas" Ivalojoki 1992–93,

"Kulta-Sensio" Palsiojan sivupuro 1995–2002,

"KultaSensio" Palsiojan sivupuro 2004–12,

"Lohkohammas" Ivalojoki 1992–94

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0043 "Kultasensio" (& Heino Seppo, Nummelin Jussi, Rautiainen Matti) Palsiojan sivupuro, Pulkkisenojasta noin 1 km alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16.

HEINO TAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalon Helmi" (& Heino Tauno, Hokkanen Olli, Koski Lauri, Pentikäinen Harri) Ivalojoki 1981–85

HEINO TOIVO KUSTAA "Topi" (kullankaivaja) s. 4.6.1931 Janakkala, k. 5.4.2010 Ivalo
(syntymävuosi 1942 oli väärin ja se on korjattu 18.7.2024)

* Jäkälä-äytsi (Äytsin kulta, kaivospiiri)

Toivo aloitti käyttämään Jäkälä-äytsin Lampikurun haaralla pientä moottorilapiota vuonna 1982.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapajukko Heino" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1971–77,

"Lampikuru" Lampikuru, Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1976–81,

"Äytsin kaivos" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1981–89,

"Äytsin kaivos" Jäkäläpää (Ravadasjoki) 1989–96 kaivospiiri 1996-

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 57, 96, 130, 136, 181, 221

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 159

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 83

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 47

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 66, 161

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 35, 37

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 7

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 4

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 160, 171; Lapin kultamaat: 95, 96, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 222, 231, 241

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 14

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 22, 36, 66

Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 99

HEINO YRJÖ (Hauho) s. _1940

HEINONEN (työmies)

* Prospektor Oy

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 139

HEINONEN

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 56

HEINONEN ARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0015 "Jäniksen Vuosi" Pahaojan Kultalan ja Sotajoentien lopun välillä oleva kuru, (Sotajoki), konekaivu, 2022–26. Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.

HL2021:0016 "Ulvova Mylläri" Annabellanoja (Sotajoki), konekaivu, 2022–26. Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.

HEINONEN EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ebo" Kyläjoen alaosa (Ivalojoen) 2003–07

HEINONEN EEVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Pirkko, Kivelä Mirja, Lehto Tapio, Sievilä Niilo ja Reino, Touronen Olav) Sotajoen sivupuro 1998–2002

HEINONEN HANNES

* Kaarrejoja, Miessijoki ja Sallivaara

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 196, 197, 223; Lemmenjoen kultasatu: 58, 64–65 kuvat, 72 Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 4

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 138; Kultakuumeen kuvat: 85, 87

HEINONEN HEIKKI (Helsinki)

* Kaarrejoja vuonna 1950

Heikki kaivoi Miessijoella Korhosenojan suulta noin puoli kilometriä ylävirtaan päin.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rikkaus" Miessijoki (entinen Etzellin valtaus) kaivospiiri 1952–53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 189

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13, 172

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

HEINONEN OSMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Morgami" Morgamoja (Lemmenjoki) 1990–95,

"Kultamorgam" Morgamoja 1998–2002,

"Kultapääsäsky" Kyläjoen alaosa (Ivalojoen) 2003–08,

"Putkinotko" Koierijärvenoja ja Tolosjoki 2006–10

HEINONEN PIRKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Eeva, Kivelä Mirja, Lehto Tapio, Sievilä Niilo ja Reino, Touronen Olav) Sotajoen sivupuro 1998–2002

HEINRICHSÈN G.

* (Lapin Kulta Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 163, 164

HEINZ RUDI (Saksa)

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0020 "Tolos Creek" (& van der Leest Louis, Jacobsen Nils Saksa, Heinz Rudi Saksa) Tolosjoen itärannalla, Pikku Hangasselkä, lapiokaivu, 2014–17.

HEINÄAHO HELI (entinen Heinäaho-Miettinen) (arkeologi) s. _1970

* Tankavaaran kultakylä

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 15

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 12

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 207

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 104

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 185

HEISKA JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jari Heiskan kaivosvaltaus" Huissi (Isokyrö) 1998–2002

HEISKARI EERO

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 206

HEISKARI MATTI elänyt 1800-luvulla

* (California)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 4

HEISKARI VEIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Majani" Lövgreninajan suulta 300 m Sotajokea ylävirtaan päin 2006–13, valtausoikeuden siirto 2013, uusi haltija Jorma Nevala.

"Ropedanger Gold" (& Riihimäki Mikko, Heiskari Veijo), Köysihaara, (Vuijeminhaara), konekaivu, 2011–15.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0036 "Ropedanger Gold" (& Riihimäki Mikko, Heiskari Veijo), Köysihaara, konekaivu, 2017–21.

HL2019:0008 "Ropedanger Gold 2" (& Riihimäki Mikko, Heiskari Veijo, Pietilä Janne) Kylälehdonajan latvaosalla, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33, uusi lupa-alueen nimi "Suolamänty".

HEKKALA MATTI (työmies, Oulu)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

HEKKALA REIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lätty Canyon" (& Jestoi Kauko, Peltoniemi Jusa, Peltoniemi Ossi) Köysihaaran latvat (Vuijemi) 1994–2001

HEKKANEN JYRI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0013 "Bankkaa" Ivalojoen, Palsinotsan kohdalla, lapiokaivu, 2025–29.

HELAJÄRVI RISTO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0025 "Helakulta" Rönkönoja, nelostien itäpuolella, lapiokaivu, 2022–26.

HELAKOSKI ANDERS (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Grönholmansuvanto, Merimieskoski) ja Palsioja 1870-luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 22" (puolikas huuhtomo) (& muut osakkaat) Sotajoensuu Kultalasta 5 km alavirtaan, Ivalojoen 1871

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 97; Ivalojoen: 94 kartta, 96

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 59

HELANDER ASLAK

Stigzelius Herman, Kultakuume: 93

HELBIG MATTHIAS (Berlin, Saksa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Helle" Porttinivan yläosa, Ivalojoiki 2004–11

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0030 "Helle" Kalaojan ja Porttikallion puolivälissä, Porttinivan yläosa, Ivalojoiki, lapiokaivu, 2012–14.

HELENIUS ARTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja, Palsioja 1997–2004

HELENIUS KARI (Vantaa) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rinne-Kari 1" (& Rinne Eero) Taimenjoki (Ivalojoiki) 1990–95,

"Rinne-Kari 2" Jomppastenoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1995–99

HELGREN JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Matin monttu" Auskotti, Eskottijoki 1995–2002,

"Hippukulta" Lauttaoja, Tankavaara 2009–13

HELIN JURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lyylin nytkäys" Lato-oja Tullinkurun yläosa, (Tolosjoki) 2000–2005

HELIN KALLE

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 52

HELIN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sota-Harri" (& Laulajainen Pertti), Sotajoki 1983–89

HELISTEN ILMO (Liperi) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mustikka" Maarestatunturi (Lemmenjoki) 1994–95,

"Nuottaperä 1" Tankapirtistä 1 km luoteeseen, Sodankylä 2000-05

HELISTEN JOHAN (rakennusmies, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

HELISTEN JUHAN ABRAHAM (rakennusmies, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

HELISTEN JUHAN LARSSON (renki, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

HELISTEN JUHO Lassinpoika (renki, Kemijärvi)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

HELISTEN K. A. (talonpoika, Kemijärvi)

* Luttojoki 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

HELISTEN KARL (Kemijärvi)

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

HELL ARI-MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kipin Kusema" Luttolompolo, Lutto 2005–09

HELL HEIKKI (Lempäälä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahonokan kulta" Rönkönoja, (Hangasoja) 1979–84,

"Ahonokan kulta" Rönkönoja, (Tolosjoki) 1993–98

HELLE HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Someron pojat" (& Luoto Pentti, Mikkola Matti, Virtanen Matti ja Seppo) Vuijeminhaara 1996–2003

HELLEMAA SAKARI (järjestysmies) s. 1898, k. 1945

* Ivalojoiki (Kultalan alue, Kultalan Kruunun Stationi), Louhioja ja Sotajoki

Sakari oli järjestysmiehenä kultamailla ja asui Louhiojalla Ivalojoiki Oy:n rakentamassa kämpässä vuodesta 1927 aina 1930-luvulle saakka.

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 98

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 40

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 61; Ivalojoiki erämainen kultajoki: 15, 21

Luukkola Pekka, Kultajoki: 64

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 58; Kultamaiden retkeilyopas: 68; Lapin kultamaat: 31, 39, 46, 47 kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 111, 112; Ivalojoiki: 111

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 54 kuva, 56

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 52; Povipullon kultaa: 163

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 120, 139, 148

Stigzelius Herman, Kultakuume: 146, 151, 161, 165, 167

HELLGREN JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Matin monttu" Eskottijoen yläosa 1995–2002,

"Hippukulta" Lauttaojan yläosalla, sivuoja, Tankavaara, 2009–12 valtauksen siirto Timo Räisäselle.

HELLMAN KAARLO (* HOLMA KAARLO)**HELLMAN VIKTOR (pankinjohtaja, Oulu)**

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105, 146

HELLSTEN HANNU

* Hipputiedosto

HELLSTEN ISMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Waltava" Palsioja 2010–14

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0043 "Waltava" Palsioja, Pulkkisenojan suulta 200 m alavirtaan, kahden kaakosta laskevan pikkuojan alueella, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29.

HELLSTRÖM

* Ivalojoki (Saunakoski 1870-luvulla)
Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 27 kartta

HELLSTRÖM KARL (Oulu)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

HELLSTRÖM L. (kauppa-asiamies)

* Ivaloki (Kolmoskoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 84; Ivalojoki: 89

HELLSTRÖM WERNER (konttoristi, Pietari)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 26; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 30

HELMINEN K. (kauppias, Tampere)

* (Ivalojoki Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

HEMMI JOHAN (työläinen, Oulu)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

HEMMING ELIAS

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

HEMMING KARL ROBERT

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

HEMMINKI PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Stalingrad Goldboys" Kettusuvanto, Tankajoki, Sodankylä 1993–98

HENTTINEN AATU

* (Palsioja)

HEPO-OJA JALMARI (kullankaivaja, Inari) "Miessin pankkiiri" tai "Jallu"

– s. 22.10.1913 Piippola, k. 1.10.1983 Inari

* Hipputiedosto, Hangasoja, Kuivakuru, Miessijoki ja Miessin pankki

Jalmarin vanha valtaus oli vuonna 1947 vajaa kilometri Kaarreojan suulta alavirtaan, rakensi maakorsun ja asui talven paikalla, ensimmäinen vakinainen asukas Miessillä. Jalmari ja M. Finni rakensivat hirsistä kämpän vuonna 1948 Miessin pohjoisrannalle noin kilometri Kaarreojasuusta alavirtaan (kartalla Hepo-oja).

Hepo-oja rakensi myös saunan, aitan ja vesivoimalla toimivan sähkölaitoksen. Hän rakensi myös vuonna 1951 vesivoimalla toimivan koneellisen kullanhuuhtontalaitoksen. Vesiratas kelasi vaijeria ja siirsi laatikon rännille (ks. Paavo Relilä).

Jalmari kaivoi Miessillä vuosina 1947–61 sekä 1973–74.

Kullervo Korhonen oli saannut lautoja ja Jalmari osti ne. Hän maksoi laudat kultahipulla. Jalmari takoi hipun rahan muotoiseksi ja kaiversi siihen "Miessin pankki". Hepo-ojan kaivospiiri siirtyi 1959 Matti Omenaiselle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hepo-oja" Miessijoki (Vaskojoki) 1948–1951 (kaivospiiri 1951-),
"Vasapalo" Miessijoki (Vaskojoki) 1949–1952 (kaivospiiri 1952–65),
"Miessijoki upa" Miessijoki 1967,
"Vasapalo" Miessijoki 1972–78,
"Upa" Miessijoki (Vaskojoki) 1979–82

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 75, 296
Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 56
Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 265, 266, 267; Lapin retkeilyopas: 91; Pohjoiset erämaat: 125
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 47–48
Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 23, 28, 42, 71 kuva
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 5
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 14, 27
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432
Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 244
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64, 143, 144, 197, 210, 211, 212, 213, 214, 215, 216, 240–241 kuvat; Lemmenjoen kultasatu: 56, 65, 74, 96–97 kuvat, 106, 107, 108, 109, 110, 111, 112
Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 2
Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 88; Uusi kullankaivajan käsikirja: 80 kuva
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 125, 145, 181, 197; Kultakuumeen kuvat: 74 kuva, 84, 85, 86, 87; Kultamaiden retkeilyopas: 63, 64, 66, 67, 68; Lapin kultamaat: 78, 83, 126; Lemmenjoen kultamaat: 12 kartta, 14, 15; Sankareita, veijareita ja huijareita: 10, 187, 188, 189, 195, 198, 238; Ivalojoen: 124
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 117
Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 90, 96–97 kuvat
Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 12
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 79–82, 82 kuva
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 19, 40, 66, 67, 77, 78, 128–129 kuvat, 193, 194, 195, 196, 200; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 36, 37, 38, 59, 60, 60 kuva; Povipullon kultaa: 7, 29, 31 kuva, (34), (35), 57, 208; Lemmenjoen kultamuistot: 18, 96 kuva, 109; Vuosi Sata: 94, 112, 122
Stigzelius Herman, Kultakuume: 204, 205 kuva, 208, 231
Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

HEPO-OJA KRISTIINA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hohto I" Kultaoja (Tolosjoki) 2008–12

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0093 "Hohto 1" Kultaoja, Kultaniemen paikkeilla, Tolosenhaara, konelupa, 2016–20. Jatkolupa, lapiokaivu, 2020–30.

HEPO-OJA LINNEA k. 30.12.2016 Inari

* Miessijoki

Linnea oli kokkina Lemmenjoella 1940-luvun lopulla. Siellä hän tapasi tulevan miehen-sä Jalmarin. Linnea asui Miessijoella vuosina 1953–56.

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 266, 267
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 213, 214, 215, 240–241 kuvat; Lemmenjoen kultasatu: 96–97 kuvat, 109, 110, 114
Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 67
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 117
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 80–82, 81 kuva, 82 kuva
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 194

HEPO-OJA TUULA s. 1954? Inari

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 266, 267
Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 96–97 kuvat, 110

HERNBERG GUSTAV RUD (nimismies, Rovaniemi)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

HERRANEN BERTIL (merimies, Tornio)

* Ivalojoen (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

HERUKKA PAAVO

* Hipputiedosto, (Hangasoja, Miessijoki, Puskuoja)

Paavo toimii Kari Merenluodon konemiehenä.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 185, 186, 187, 190, 191, 192, 194, 209, 210, 211, 276, 277, 278, 279, 283, 284, 287

HERVANIEMI

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

HETTA ANU

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 114 kuva

HETTA IISAKKI

* (Lemmenjoen alueella 1950-luvulla)

HETTA ISKO Jouninpoika (poromies)

* Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemi 1" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1888–93,

"Pahaoja 1" Paloriutta, Pahaoja (Sotajoki) 1888–90

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Stigzelius Herman, Kultakuume: 83

HETTA JOUNI "Hettapoika" s. 1925, k. 1989 *(Lauttaoja 1930-luvulla)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 165

HETTA LAURI s. 1928

* (Hopioja, Tankavaara)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166, 167

HETTA PIETARI

* (Hopioja)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166

HETTA VILLE (* Enontekiö Ville)

HETTA UULA (poromies, Inari)

* Siulakuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Siulokuru" Siulokuru (Miessijoki, Vaskojoki) 1951–54

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 25, 107

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 86

HIETA PAAVO

* Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippuhauta" Palsioja 1982–89

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 64

HIETALA ADOLF (itsellinen, Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

HIETALA HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuiva 3" Miessijoki (Vaskojoki) 1977–81

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 10 kuva

HIETALA HELENA "Hurja Helena"

* (Miessijoki, Casino)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta" (& Hjelt Jukka, Rapeli Martti, Lehtonen Timo, Ollila Lauri) Miessijoki kaivospiiri 1993-
KaivNro 4046 "Miessin kulta" kaivosoikeuden siirto (uudet haltijat: Hietala Helena, Ollila Kimmo, Hjelt
Jukka, Hjelt Tuula, Kangas Annikki, Kangas Juhani, Pekkala Juhani) 2011-

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 207

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 169

HIETALA JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J.,
Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja (Palsioja) 1997–2004

HIETALA MATTS (talollinen)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

HIETALA MAURI (Kokkola) s. _1948

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0020 "Kullanhuuhdonta EHAMA" (& Kaustinen Ensio, Hannuksela Hannu, Hietala Mauri, Vesala
Matti), Hangasjoen ja Valkiankallion alaosan, konekaivu, 2016–20. Jatkolupa 2022–32.

HIETALA SATU

* Hipputiedosto, (Miessijoki, Isola)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 32 kuva, 32, 167 kuva

Partanen Seppo J. J. & Niemelä Raimo; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19; Kullankaiva-
jan opas (täydennetty painos 2014): 19

HIETALA TAPPIO s. _1943

HIETALA TIMO

* (Miessijoki)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 207

HIETANEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaartopankki" Kultaoja, (Tolosjoki), 1990–95

HIETIKKO KAI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0047 "Midas" (& Hietikko Kai, Södelholm Karl)) Rönkönoja, Pikku Hangasselkä, 4-tien länsipuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17.

Luvan siirto 2014, luvan aikaisemmat haltijat olivat Tyni Markku ja Merja. Jatkolupa 2018–22.

HIETIKKO SAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0050 "Kultajäärät" (& Isojärvi Erkki, Ahlroth Kaj, Hietikko Sami, Kaunisto Juha) Tolosjoki, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36, Kaunisto Juha ei enää mukana, tilalle tullut Salminiemi Jesse.

HIHNAVAARA ALEKSANTERI "Mosku" (poromies, Korvasen kotirova)

– s. 21.11.1882 Savukoski, k. 9.1.1938 Sodankylä, Korvanen.

* Lokka ja Suomuniemi

Borg Pekka, Koilliskaira: 14, 15

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 437

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 57, 232, 233, 253, 254

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 120

Paasilinna, Petsamo, historian muistoja: 231 kuva, 303 kuva

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 129

Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 72, 73, 74, 75

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 32, (33), 219

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 39, 78

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 78, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 118, 142, 145, 146, 147, 198; Muuttuva Sompio: 84, 105, 109, 112, 122, 124, 125, 126, 127, 128, 130, 131, 133, 140, 204

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 55, (136), (169), 192–194

Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria I: 172, 178

HIikka JOHAN PETTER (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

HIILIAHO RAIMO (Tikkakoski) s. 15.3.1936

HIKKALA PENTTI

* (Miessijoki, yläosa)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 254

HILGREN NILS ABRAM (työmies, Raahe)

* Ivalojoen (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

HILL CHARLES (aikaisempi nimi Kalle Mäki ja Kaarlo Sjöblom)

– s. 14.3.1881 Tuusula, k. 30.4.1921 Toloskoski, Inari

* Ivalojoen (Ritakosken ala- ja yläosa) ja Röngän Kullanhuuhtomo

Charles omisti kultakaivoksia 1910-luvulla Alaskassa. Charles suoritti laajoja koeporauksia Nestor Toivosen valtauksilla mm. Ritakoskella vuosina 1919–21. Hän sai pahan tulehduksen käteensä, jota olisi pitänyt leikata verenmyrkytyksen takia. Hän lähti hevosella Ivalon sairaalaan mutta jää petti Toloskoskella. Hevonen selvisi vedestä ja palasi Ritakoskelle kotitalliin. Hillin ruumis saatiin ylös muutaman päivän sisällä.

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 73, 92

Olin K-G, Alaska, Guldrushen (del 2): 168, 249

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8, 19

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 31, 54; Lapin kultamaat: 44; Sankareita, veijareita ja huijareita: 64, 108–109; Ivalojoen: 31 kuva, 32 kuva, 58, 63, 102, 104, 105, 106, 106 kuva, 107, 128

Partanen Seppo J., Lukkarinen Hannu, Lapinmaan kuusi vuodenaikaa: 57

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 36, 66 kuva, 67–70, 69 kuva; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 72 kuva, 73–77, 75 kuvat
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 49
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 123, 124, 125
Stigzelius Herman, Kultakuume: 127, 128
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 186
Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

HILTUNEN ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pitsusjärvi" Pitsusjärvi (Enontekiö) 1993–97,
"Riimajärvi" Riimajärvi (Enontekiö) 1993–97

HILTUNEN HANNU (Rovaniemi)

* Ivalojoki (Korhosenkoski), Köysivaara ja (Pitkä lapio)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultala JR" (& Franssi Ari, Nielsen Ilkka) Korhosenkoski, Ivalojoki 1995–97,
"Petronella" (& Franssi Ari) Kyläjoen sivupuro, Kutturantien lähellä 1997–2005

HILTUNEN HEIKKI (Rovaniemi)

* Ivalojoki (Ruikanmutka 1870-luvulla)

HILTUNEN K. A. (johtaja, Rovaniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Loijakka" (Hiltunen K. A., Almonkari T., Postila A.) Loijakkokuru (Iso-oja, Tankajoki) 1949–50,
"Kuusikko" (Hiltunen K. A., Almonkari T., Postila A.) Hopiaoja (Tankajoki) 1949–1950

HILTUNEN LEENA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Minimani" (& Arola Markku, Halvari Jukka Pekka, Jokimäki Antti ja Leena, Kovalo Jouko, Pirttikoski Olavi) Lato-oja, Tullinkuru (Tolosjoki) 1998–2005

HILTUNEN PEHR (renki, Kemi)

* Ivalojoki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

HIMANEN JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jopen kulta" Ivalojoki 1990–95

HINGULA ISAK (työläinen, Liminka)

* (Palsioja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 129

HINKKA JOHAN ERIK (Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

HINKKULA MATTS (MATTI) (kirkkoherra) s. 26.9.1850

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 270

HIORTDAHL THORSTEN (norjalainen mineralogi) s. 1839, k. 1926

* Kultatietoa
Stigzelius Herman, Kultakuume: 24

HIRMU EDVARD (pankinjohtaja)

* Kemin Kullanetsintä Oy
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

HIRSIKALLIO PIRJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mania" Kuusioja (Palsioja) 1993–98

HIRSIMAA PETRI (Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakoto" Tolosjoen sivupuro, Iso-Hangasselän pohj. puolella, 2004–08,

"Kulta-Eskortti" Eskottijoki, yläosa 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0076 "Kulta-Eskortti", Eskottijoki, Paalupään ja Hangasjärven välillä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

HIRVA DANIEL (torppari, Alatornio)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

HIRVAS HEIKKI (geologi)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 60

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 236

HIRVASKARI ANTTI 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14; Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 35

HIRVASKARI SAMUEL J. (työläinen, Oulu)

* Ivalojoen (Penttilänskoski, Saarikorva 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 51, 52

HIRVASOJA JARMO

* (Lemmenjoki)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 224

HIRVASVUOPIO HEIKKI s. 1937, k. 2013

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos):194, 195, 226

HIRVASVUOPIO INGA (myöh. Pokka)

HIRVASVUOPIO LASSI

* (Sotajoki 1930-luvulla)

HIRVASVUOPIO NIILA "Hirvas-Niila" (poromies, kullankaivaja)

– s. 20.1.1895, k. 4.11.1984

* Hangasoja, Hipputiedosto, Lauttaoja, Prospektor Oy, Purnuoja, Sotajoki (Erkkilännie-mi, Ruotsalaispankki, Papinhamina), Tankavaaran Kultakylä ja Tolosjoen silta

Niila vuokrasi ja kunnosti Kerkelän rakennuttamia rakennuksia vuosina 1936–44. Niila rakensi paikalle uuden pirtin, navetan ja saunan. Saksalaiset polttivat Niilan rakennuk-set vuonna 1944. Niila kaivoi Sotajoella 1948.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purnuoja" Purnuoja, Iso-oja (Tankajoki) 1935–38,

"Purnuojan kaivospiiri 1" Purnuoja, Iso-oja (Tankajoki) 1938–43,

"Hangasoja" (Tolosjoki) 1941–44

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 95, 96 kuva, 99, 105, 106, 200
 Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 24
 Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 161, 190, 191, 196, 197, 205, 214; Lapin retkeilyopas: 105, 110
 Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 71, 71 kuva
 Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 8, 9, 10, 12, 23, 28, 41, 42
 Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 65
 Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 36
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 93, 95, 100, 112, 134, 135; Lapin kultaa: 160–161 kuvat, 163, 164, 183, 184, 185; Lemmenjoen kultasatu: s. 95
 Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoen 1981–83: 30
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 37, 66, 68, 93, 118; Kultakuumeen kuvat: 62, 84; Kultamaiden retkeilyopas: 9, 38; Kultamuseo 10 vuotta: 9; Lapin kultamaat: 36, 52, 53, 59 kartta, 74; Saariselkä: 55, 62, 112; Sankareita, veijareita ja huijareita: 121, 126, 153, 180
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40, 41; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 46
 Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 24–25 kuvat, 61, 62, 66, 67, 68, 69, 76, 78, 79, 82, 109, 110, 111, 114
 Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 21
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 20, 73, 105, 118, 133 kartta, 164, 165, 179, 191, 192, 223, 226, 227
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 103, 175, 177, 178 kartta, 179, 184
 Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 116

HIRVASVUOPIO NILO (Niilan poika) "Poika-Niila"

* Hipputiedosto, Lapin Kulta Oy, Sotajoki (Erkkilänniemi) ja Tankavaaran Kultakylä
 <>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
 "Purnuoja 2" Purnuoja Iso-oja (Tankajoki) 1936,
 "Ruotsalaisten pankki" Ruotsalaispankki, Sotajoki 1948–51

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 24, 51, 86, 91
 Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 175
 Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 75 kuva
 Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 14, 15
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 93
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 103, 157, 216, 216 kuva, 222

HIRVASVUOPIO NILO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
 "Tankamalla" Siikaselän eteläpuolella (Tankajoki) 1997–2005

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariselältä: 60

HIRVASVUOPIO OILI (Niilan tytär) k. 5.12.2016

* Tolosjoen silta
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 133

HIRVASVUOPIO OSMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
 "Kulta Palkinen" (& Magga Lauri) Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki) 1995–2003

HIRVELÄ "Mykkä-Hirvelä"

Hirvelä oli mykkä ja hänet pantiin käyttämään kovaa meteliä pitävää täryseulan moottoria Kuivakurussa vuonna 1926.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 146

HIRVELÄ PETRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
 "Darling" Vuijeminhaara 2004–08

HIRVELÄ VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hirvaslompolo" Hirvasjärvi ja Hirvasjoki, Lutto 2005–09

HIRVIKOSKI PETE

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0001 "Kaltokuru" (& Lindfors Juhani, Vesala Ville) Rajakaltionoja, Liikavaaran ja Kiimavaaran välillä, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat Soppi Antti ja Hirvikoski Pete.

HIRVO KARI

* Puskuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskun Pankki" (& Hirvo Ritva, Lehtimäki Tarja, Lehtimäki Veikko), Puskuoja, Lemmenjoki 1988–91

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 2

HIRVO RITVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskun Pankki" (& Hirvo Kari, Lehtimäki Tarja, Lehtimäki Veikko), Puskuoja, Lemmenjoki 1988–91

HIRVONEN ALEKS (kullankaivaja, Viitasaari, Inari) s. 1876 (tai 1875), k. 1949

* Ivalojoen (Ritakoski, Ruikanmutka) Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola, Lapin Kulta Oy ja Prospektor Oy

Aleks ja Johan Kiviniemi kaivoivat yhdessä Ruikanniemessä mutta menivät myöhemmin Kivekkään töihin rakentamaan patoa Ritakosken niskalle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Penttilänkoski 1" Penttilänkoski, Ivalojoen 1907

Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 13

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 109, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 144–145 kuvat, 174, 175, 176, 177

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26; Lapin kultamaat: 30

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 117, 124 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 121, 125

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 102

HIRVONEN SIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hirvola" Lemmenjoki 1984–89

HIRVOSNIEMI (työmies)

* (Prospektor Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

HIUKKA ERKKI (itsellinen, Sodankylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aneli 1-2" Kultalasta 4 km ylävirtaan, Ivalojoen 1890–92 (2 kpl)

HIUKKA MATTS (irtolainen, Sodankylä)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

HIUKKA SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toivo" Paalupään lounaispuolella, Eskottijoki 1998–2003

HJELM ERNEST "Ertso" (Klaukkala) k. 1992

* Puskuoja

Ernest opetteli kullankaivun taitoja Topi Heinon valtauksella Jäkälä-äytsillä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Keski-Kuru" Lemmenjoki 1980–84,

"Veteraani 2" Lemmenjoki 1986–89,

"Veteraani 2" Kivikkopuro (Miessijoki) 1990–97

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 31, 32

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 154; Sankareita, veijareita ja huijareita: 217

HJELT JUKKA (Rantatöysä) s. _1938

* Hipputiedosto (safiiri), (Lemmenjoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta" (& Rapeli Martti, Lehtonen Timo, Ollila Lauri, Hietala Helena) Miessijoki kaivospiiri 1993-, KaivNro 4046 "Miessin kulta" kaivosoikeuden siirto, siirron saajat Hjelt Jukka ja Hjelt Tuula (uudet haltijat: Hietala Helena, Ollila Kimmo, Hjelt Jukka, Hjelt Tuula, Kangas Annikki, Kangas Juhani, Pekkala Juhani) 2011-

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 243

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 324

HJELT TUULA (Rantatöysä) s. _1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta" Miessijoki kaivospiiri 1993-

"Miessin kulta" kaivosoikeuden siirto (& Rapeli Martti, Ollila Kimmo, Hietala Heleena, Hjelt Jukka, Kangas Annikki, Kangas Juhani, Pekkala Juhani) 2011-

HOBODOFF KRASMO (Pietari)

*(Luttojoki)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

HOFFMAN ERNST (venäläinen vuori-insinööri) s. 1801, k. 1871

* Kultatietoa

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 17; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21

Stigzelius Herman, Kultakuume: 14, 15

HOFFRÉN KEIJO "Keke" (Saariselkä) s. 4.5.1942 Kuopio, k. 19.7.2017 Rovaniemi

Keke kaivoi Pekka Turkan renkinä 1990-luvun alkupuolella Ylä-Miessillä ja myöhemmin Yrjö sekä Jalmari Korhosen konetyömaalla Jäkälä-äytsillä.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 186

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 54 kuva

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 16–17, 49, 52, 53, 85, 94, 151, 188, 189, 192, 198

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 89, 126

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

HOHVALL ANDERS (maalarikisälli, Oulu)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

HOIKKA (kirvesmies)

* Sotajoki (Pahaojan Kultala) ja Tankavaaran Kultakylä

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 75 kuva

HOikka JOHAN ABRAHAM (maakauppias, Rovaniemi)

* Sotajoki (Rovaniemenpankki, Moberginojasuu, Hoikanniemi, Erkkilänniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 1-3" G. Moberg, Sotajoki 1881 (3 kpl)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 36

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta; Ivalojoiki: 59 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 71, 73

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 133

HOikka LASSE (Rovaniemi) s. _1955 Koivu

* (Palsioja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja (Palsioja) 1997–2004,

"Kultasouvarit" Palsiojan sivupuro 2007–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0008 "Kulta-Souvarit" ((& Hoikka Lasse, Halonen Eero, Käsälä Hannu) Roivaisenoja ja Palsioja, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–21 ja 2021–31.

HOKKA MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsi" (& Penttilä Teemu, Pulakka Raimo) Palsioja 1989–96,

"Appis II" Jänkääjoiki (Vaskojoki) 1997–98,

"Pulteri" (& Kahela Esko, Lehtinen Ari, Lehtinen Jukka-Pekka, Länland Crister, Penttilä Teemu, Reini Raine) Lappalaisenoja (Ivalojoiki) 1993–2001,

"Tsaarin perintö" Palsiojan alaosa 1999–2003

HOKKANEN EINO (Mikkeli)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jokihaara" Sotajoki 1983–85,

"Hippula 2" (& Lautiainen Esko) Sotajoki 1985–89,

"Eikan kulta" Sotajoki 1990–95

HOKKANEN HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Utopia" Härkäselkä 1988–93

HOKKANEN JALO s. _1942

Heikki Korhosen paikka siirtyi Jalolle ja Voitto Muikulle vuonna 1987.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuusipalon Kulta" Kuusipalo (Palsioja) 1988–93,

"Jalokulta" Palopirtinoja (Palsioja) 1995–2003,

"Outotaika" (& Hokkanen Sinikka) Palopirtinoja (Palsioja) 2006–13

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

HOKKANEN OLLI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalon Helmi" (& Heino Tauno, Hokkanen Olli, Koski Lauri, Pentikäinen Harri) Ivalojoiki 1985–90

HOKKANEN SINIKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Outotaika" (& Hokkanen Jalo) Palopirtinoja (Palsioja) 2006–13

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2013:0061 "Outotaika" Alkaa Palsiojalta ja jatkuu Palopirtinojaa pitkin, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28.

HOLAPPA ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"RAPUIa" (& Holappa Pentti ja Reino) Puolikko-ojan latvaosat (Sotajoki, Sodankylä) 1999–2004,

"HoPe" Katramorostonoja, Sotajoen latvaosalla 2005–09

HOLAPPA PENTTI (Helsinki) s. _1945

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

RAPUIa" (& Holappa Erkki ja Reino) Puolikko-ojan latvaosat (Sotajoki, Sodankylä) 1999–2004

HOLAPPA REINO (Nakkila) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"RAPUIa" (& Holappa Erkki ja Pentti) Puolikko-ojan latvaosat (Sotajoki, Sodankylä) 1999–2004

HOLLA SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saivarit" (& Rinta-Könnö Reijo) Vuijeminhaara 1984–89

HOLM(A) MATTS (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Grönholmansuvanto, Merimieskoski) ja Palsioja 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 97, 129

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 59

HOLMA KAARLO V. (lakimies, entinen Hellman) s. 1893, k. 1949

* Ivalojoen Oy

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 143

Stigzelius Herman, Kultakuume: 135, 143, 146, 147, 151

HOLMAN LEONID (insinööri, Helsinki)

* Anterijoki, Kopsusjoki, Luirojoen, Saariselkä Oy, Suomuniemi, Suomen Ruoktu, Tuiskujoki, Vongovajoki ja Vuoksenniska Oy

Leonid aloitti tutkimukset kesällä 1935 ja talvella 1936 tehtiin jäähautoja Kopsusvan-kassa. Työt lopetettiin syksyllä 1936. Tutkimuskämppejä rakennettiin Vongovajoen suuosalle ja Suomujoelle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulasjoki" Kulasjoki, Luttojoki, Saariselkä Oy 1934,

"Muoravaarajoki" Muoravaarajoki, Saariselkä Oy 1934,

"Suomujoki" Suomujoki, Saariselkä Oy 1934,

"Sodankylä upa" Suomujoki ja Luirojoen ja Jaurijoki 1935,

"Suomujoki 1-17" Suomujoki (Lutto), Saariselkä Oy 1935–39 (17 kpl),

"Sodankylä J. 1-4 kaivospiiri" Suomujoki (Lutto), Saariselkä Oy 1935–1940 (4 kpl),

"Sodankylä V. 1 kaivospiiri" Suomujoki (Lutto), Saariselkä Oy 1935–1940,

"Suomujoki kaivospiiri 6-12" Suomujoki (Lutto), Saariselkä Oy 1939–1940 (7 kpl),

"Suomujoki kaivospiiri 14–17" Suomujoki (Lutto), Saariselkä Oy 1939–1940 (4 kpl),

"Kopsusvanhajoki 1-2" Kopsusvanhajoki (Kopsusjoki, Luiro) 1935–39 (2 kpl),

"Kopsusvanhajoki 1-2 kaivospiiri" Kopsusvanhajoki (Kopsusjoki, Luiro) 1939–40 (2 kpl),

"Suomujoki-Kopsusvanhajoki" Suomujoki, 19 valtausta, Salla 1935,

"Sodankylä upa" Alue Torvisesta ja Enisjärvestä itään Kemijokeen, Sodankylä, Kemijärvi 1936,

"Enontekiö upa" Käsivarsi Kelottijärveltä Norjan rajalle, Enontekiö 1936,

"Saariselkä upa" (& Holman L., Bruun Th.) Ivalojoen, Saariselän alue 1937,

"Sodankylä upa" (& Holman L., Bruun Th.) Tankajoki-Vuotso 1937,

"Sodankylä upa" (& Holman L., Komppa Gustaf, von Hueck Paul, Westren-Doll L.) Hopiajoen (Tankajoki) 1939–41,

"Sodankylä upa" alue Lohijoki-Viuvajoki-Kelujoki 1941,
"Sodankylä upa" alue Rajala-Poikela-Petkula 1941–42,
"Sodankylä upa" Hopiaoja (Tankajoki) 1941–42,
"Sodankylä upa" Hopiaoja (Tankajoki) 1943–45,
"Savukoski" Soklioja, Nuorttijoki 1953–54

Borg Pekka, Koilliskaira: 52

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 314

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 80

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 82; Saariselkä: 60; Sankareita, veijareita ja huijareita: 145

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 45

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 111

Stigzelius Herman, Kultakuume: 167, 170, 174

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 41, 43, 151; Itäkairan Prinsessa: 252, 260

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariselältä: 39, 51

HOLMBERG HENRIK JOHAN (vuorikonduktööri) s. 1818, k. 1864

* Geologiset kartat ja julkaisut, Kultatietoa

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 10; Kultamuseo 10 vuotta: 30; Lapin kultamaat: 19; Sankareita, veijareita ja huijareita: 17, 79

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 17; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21

Stigzelius Herman, Kultakuume: 17, 18 kuva, 19, 21, 22

HOLMBERG KARI (Helsinki) s. _1947

* (Lemmenjoki, Puskuoja)

Varpu ja Kari kaivoivat vuodesta 1984 alkaen Ernst Hjelmin valtauksella Puskuojalla ja myöhemmin omalla valtauksella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Masa III" Puskuojan sivupuro Lemmenjoki 2000–08,

"Masa III" Puskuoja ja sivupuro 2011–15

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0028 "Masa III", Puskuoja ja sivupuro (Lemmenjoki), lapiokaivu, jatkolupa 2017–27.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

HOLMBERG VARPU (Helsinki) s. _1941

* (Puskuoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mutka" Puskuoja, Puskun mutka 1999–2008

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

HOLMISTO PAAVO s. 1945

* Hipputiedosto, Laanioja ja Ylä-Lapin Kivikulta Oy

Paavo aloitti kultahommat vuonna 1978, omaa turistivaltausta kokeili Kaksilauttasessa vuonna 1988 ja Laaniojalle siirtyi vuonna 1993. Paavo opastaa kullankaivussa ja vuokraa välineitä. Sateenkaarenpäässä on neljä majaa, kelokammi, keittokatos ja sauna vuokrakaivajien käytettävissä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaojanmukka" Kultaoja (Tolosjoki) 1987–93,

"Kultaojan Mukka 2" & 3 Kultaoja (Tolosjoki) 1993–2002,

"Laanikuru" & 2 Laanioja 1993–2003,

"Kultaojan Mukka 2" (& Forss Matti, Ylä-Lapin kivikulta Oy) Kultaoja (Tolosjoki) 1993–2002,

"Luttokulta" Luttojoki, laskettelurinteen tiestä alkaen aina 1100 m ylävirtaan 1997–2004,

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 74; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 83

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 183

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 21 kuva

HOLOPAINEN PAAVO

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2

HOLSTAD ALEX

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggswood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylen Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarassta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

HOLSTI SINIKKA (harrastanut kullankaivua)

HONGISTO ILKKA (Köyliö) s. _1952

HONGISTO JARI (Kauhajoki)

HONGISTO PENTTI (Kauhajoki) s. _1949

* (Sotajoki)

Pentti meni vuonna 1983 Sotajoelle Jukka Ojanpään valtaukselle ja siitä alkoi kullanhuhdonta.

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 78, 88–89, 88 kuva, 98, 187

HONGISTO SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maijan Monttu" Kultaoja (Tolosjoki) 2006–15,

"Seutula" Kultaoja 2011–15

HONKA KALLE (nimismies, Inari) s. 1923, k. 31.5.1985

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Haara" Morgamoja (Lemmenjoki) 1951

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 68

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 31

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 433, 434

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 143

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 168, 193, 253, 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 96 kuvat, 121, 124, 125; Lemmenjoen kultasatu: 32–33 kuvat, 38, 39

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 97, 155

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 185

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 129

Stigzelius Herman, Kultakuume: 212

HONKA OLLI

* (Kuivakuru)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 49, 50

HONKANEN ERKKI "Golf-kenttä mies"

* (Rautaoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruotsalaisten pankki I" Sotajoki ja Rautaojan suuosa 1999–2009,

"Erkinvaara" Vuijeminhaara 2011–15

HOKKANEN SINIKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0061 "Outotaika" Palopirtinoja (pituudeltaan 800 m), (Palsioja), lapiokaivu, 2014–16. Jatkolupa 2018–28.

HONKANEN TIINA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mariannen Kulta" (& Vuorisalo Markus) Suolaoja (Tolosjoki) 1998–2002

HONKAVAARA HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kullankimallus" Tankavaara 1993–98

HOPEAVUORI TERHI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0081 "Pekka 1" Maailmanpankin kohdalla, Sotajoen itärannalla, lapiokaivu, 2013–17.

Luvan siirto 2014 Pekka Rouhiaiselta. Jatkolupa 2018–28 (Valtonen Liisa). Siirto 2025, siirron saajat Hopeavuori Terhi, Vuoti Jussi ja Koskela Jaakko.

HOPPU VÄINÖ KALERVO "Hoputon Hoppu" (kullankaivaja)

– s. 1.5.1923 Koivisto, k. 15.8.1979 Repojo, Inari

* Ivalojo, Miessijoki, Morgamoja ja Ruihtuäytsi

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 8, 107

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 92

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpystä koko maailman kultamuseoksi: 81

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 71

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 86, 89

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 240–241 kuvat, 254, 256, 257, 258, 259, 272–273 kuvat;

Lemmenjoen kultasatu: 64–64 kuvat, 80–81 kuvat, 93, 94, 95, 96

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 1, 3–7

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 155, 181; Kultamaiden retkeilyopas: 58, 59, 96; Kultamuseo

10 vuotta: 46; Lapin kultamaat: 84, 89, 89 kuva, 97, 107; Lemmenjoen kultamaat: 3, 9, 12 kartta, 19;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 210, 238

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 70

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 51, 66, 67, 77, 117, 128–129 kuvat, 148, 149, 150, 177; Kultaa

ja kohtaloita: 95–96; Kultahiekka ja tiimalasi: 36, 37, 39, 52, 61; Povipullon kultaa: 29, (30), 137, 139

kuva, 151, 207; Lemmenjoen kultamuistot: 57, 96 kuva, 109, 121; Vuosi Sata: 112

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 91; Kartan kanssa kairassa: 77

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

HORNAJÄRVI ERIK (itsellinen, Haapajärvi)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

HORNBORG EIRIK MIKAEL s. 29.9.1879 Helsinki

* (Ivalojo Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

HORNBORG HARALD

* (Ivalojo Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

HOTAKAINEN PENTTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliaho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

HOTTINEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gobra" Kuivaoja (Tolosjoki) 2005–09,

"Gobra 1" Kaita-Kotsamossa, Purnumukan kylästä 3,4 km pohjoiseen, Tulppo-ojan valuma-alueella joka laskee Tankajokeen (Sodankylä) 2011–15.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0034 "Gobra 2", (& Hottinen Ari, Lyytinen Markku, Suli Hannu), Kaita-Kotsamon luoteisreunassa olevassa kurussa, (Tulppaoja, Tankajoki, Sodankylä), konekaivu, 2017–21. Luvan siirto 3.2021, siirron saajat: Paavola Timo ja Rissanen Markku.

HL2018:0031 "KHR Tolonen", Tolosjoen itärantaa, Iso-Hangasselän ja Vihaisen Seppäsen maan välillä, konekaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat: Hottinen Ari ja Lyytinen Markku. Aikaisemmat haltijat: Kujala Pekka, Hannu Markku ja Ruohoniemi Kalervo. Luvan siirto 10.2022, luvan saaja SS-Metalli Oy.

HL2021:0048 "Gobra 3" (& Hottinen Ari, Lyytinen Markku) Kylälehdonjoja (Kyläjoki), konekaivu, 2022–26. Luvan siirto 10.2022, luvan saaja Hottinen Ari.

HOVI MARIA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0036 "Pikku-Harrijoen kulta" (& Hovi Maria, Kyllönen Marko), Pikku-Harrijoki (Tolosjoki), konekaivu, 2021–25. Siirto 9.2022, siirron saajat Vuorela Juho ja Hovi Maria. Jatkolupa 2026-36.

HOVILAINEN TARMO (Kaavi)

* (Palsiojalla 1980-luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin Kultalan Sydän" Palsioja 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0043 "Palsin Kultala" Palsioja, Raahenpirtin ja Palopirtinojan välillä, Palsiojan vasen puoli, lapiokaivu, 2017–20. Jatkolupa 2020–30.

HL2012:0054 "Palsin kultalan sydän" Raahenpirtin ja Palopirtinojan välillä, Palsiojan oikea puoli, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

HOVINMÄKI HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmonen" Olusjoja Tuntsajoki Salla 1996–98

von HUECK PAUL (johtaja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sodankylä upa" (& Holman L., Komppa Gustaf, von Hueck Paul, Westren-Doll L.) Hopiaoja (Tankajoki) 1939–41

HUGG RAUNO (geologi, maisteri) s. _1936

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Unssi" Kultaoja (Tolosjoki) 2000–05

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 50, 51, 52, 66, 86, 87, 105, 109

HUHTA JUHANI (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

HUHTA JUSSI (geologi) s. 1925

* Mäkärärova

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 62 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 192, 193 kuva

Vuorio Antero, Jokela Pekka, Rantala Jaakko, Er. Os. P:n tie: 45

HUHTA TUOMAS (talonpoika, Rovaniemi)
* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

HUHTAKALLIO PAAVO
* Hipputiedosto, (Sotajoki)
Paavo on "Kultatusinan" jäsen jonka perusti Pekka Mäkinen.

HUHTALA ARI (sotilaslentäjä, Rovaniemi)
* Loijakkokuru
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hukkamukka" (& Matikainen Seppo) Rönkönoja (Tolosjoki) 1987–92

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12

HUHTALA JAKOB (Siikajoki)
* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

HUHTALA KALERVO
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ha-Ka Kulta" (& Meriluoto Hannu) Vuijeminhaara 1999–2003

HUHTAMELLA
* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa v. 1935)
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10
Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 11

HUHTAMELLA ARNET s. 1878, k. 1958 (Huuhkaja)
* (Ritakosken yläosa, pohjoisranta vuoden 1920 paikkeilla)
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 126

HUHTAMELLA ARVID (talollisenpoika, Inari)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Palsioja 1" Zellberginojan suulla, Palsioja 1905

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235 kuva

HUHTAMELLA FRANS
* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Valtaus 1" Ritakoski, Ivalojoiki 1901–05

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 59

HUHTAMELLA JUHANI A. (kauppias, Inari) s. 1874, k. 1956
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Valtaus 1" Moberginojan suulla, Sotajoki 1899–1901

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 215

HUHTAMELLA K. A. (talollisenpoika, Inari)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Eskottijoki 1" Eskottijoki (Alajoki) 1903

HUHTAMELLA LYYLI (Kitee, Saariselkä)
* Kioski

Lyyli ja Marko Tiainen hoitivat Kutturin- ja Sotajoentien risteyksessä olevaa kioskia kesäisin vuosina 2005–15.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 41

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 17

HUHTAMELLA MIKKO JEREMIAS (talokas, Inari)

– s. 2.2.1837, k. 27.10.1923

* Ivalojoen (Ritakosken) ja Moberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1" Moberginojan suulta 300 m alavirtaan, Sotajoki 1901,

"Sotajoki 1-6" Pahaoja (Sotajoki) 1902 (6 kpl),

"Sotajoki 1" Moberginojan suulta 300 m alavirtaan, Sotajoki 1904,

"Ritakoski 1" Ritakoskensaari, Ivalojoen 1908

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 240

Luhta Vesa, Kullin Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 59, 75 kartta, 76; Ivalojoen erämainen kultajoki: 19

Partanen Seppo J., Kullin ja luonnon kutsu: 26; Lapin kultamaat: 30; Sankareita, veijareita ja huijareita: 146

Stigzelius Herman, Kultakuume: 123, 125

HUHTAMELLA MIKKO JEREMIAS (Törmänen) s. 1876, k. 1961

* Hangasojen ja (Kuivakuru 1930-luvulla), (Kolmoskoski, Ritakosken pohjoisranta, vuoden 1920 paikkeilla)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 38, 49, 110

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 11

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 126, 127, 156, 157

HUHTAMELLA REINO (lentäjä)

* (Miessijoki)

Reino toimi lentoyrittäjänä ja lensi myös kultamaille henkilö- ja rahtikuljetuksia Martin liskon palon ja Jäkäläpään erämaakentille.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 81, 113

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 187, 188

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 77

HUHTAMELLA ROBERT "Roope" (Törmänen) s. 1883, k. 1972

* (Kuivakuru 1930-luvulla, Pahaojan kämppä)

Roope oli rakentamassa Tuomas Tanhuan kanssa Pahaojan Kultalan uudempaa puolta 1920-luvun paikkeilla.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 38, 49, 110, 213 kuva, 214

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 142, 156, 157

HUHTANIEMI MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pitskun Kulta" Saariporttikoski, Ivalojoen 1998–2002

HUHTI HEIKKI HERMANNINPOIKA s. 12.5.1877 Ähtäri, k. 24.6.1960 Ivalo

* Ivalojoen Oy ja Sotajoki

Heikki oli ollut Kanadan ja Alaskan kulta-alueilla. Vuonna 1925 Heikki muutti Raja-Joosepin pihapiiriin. Vuosina 1927–39 Heikki asusteli Launijärven rannalla Petsamossa. Heikki oli helmenpyytäjänä yli 20 vuotta. Heikki kävi myymässä löytämiään helmiä Hollannissa ja Ranskassa, ulkomailla niistä sai paremman hinnan.

Borg Pekka, Koilliskaira: 53
Kempinen Kullervo, Poropolku kutsuu: 176
Luhta Vesa, Inarin Lapin luonto- ja lintukohdeopas: 58
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 82; Saariselkä: 60; Sankareita, veijareita ja huijareita: 146
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 64; Inarilaisia 2: 226, 250; Inarilaisia 3: 107; Inarilaisia 4: 109
Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 124
Stigzelius Herman, Kultakuume: 222
Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 142, 143
Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 63, 135, 146, 168, 176, 177–178

HUHTINEN JARI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0080 "Taivasten Valtakunta" (& Pispä Hannele, Huhtinen Jari, Ilmonen Hannu, Ilmonen Marika, Ilmonen Pirkko, Säilä Marjo) Zellberginojan latvaosalla, oijen haarassa, (Palsioja), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

HUJU KARI (kaivostarkastaja)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 49
Stigzelius Herman, Kultakuume: 231

HUKKANEN HENRIK (itsellinen, lisäalmi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisäalmenoja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

HUKKANEN JOHAN (itsellinen, lisäalmi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisäalmenoja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

HUKKANEN WILHELM (työläinen, Oulu)

* Ivalojoen (Penttilänkösken, Ritakosken yläosa, Saarikorva 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52, 107

HULKKO HENRY

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrijoki" Harrijoki (Sotajoki) 1985–91,
"Harrijoki II" Harrijoki (Sotajoki) 1990–96,
"Morosto" Harrijoki (Sotajoki) 1996–2000,
"Hulkko" Härkäseljäläjoen (Sotajoki) 2001–05

HULKKONEN PAAVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta kylä" (& Katajamaa Heikki, Rosensten Aulis, Varpamäki Pentti) Kyläjoen sivupuro (Ivalojoen) 1994–2000

HUMMARKOSKI YRJÖ "Hummeri" (sähköasentaja, Rovaniemi)

* Heikkiläläjoen, Hipputiedosto, Kotaoja, Lapin Kullankaivajain liitto, Morgamoja, Puskuojan latvaosalla ja Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hertta" (& Paldanius I.) Kotaoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1949–52,
"Pata" (& Paldanius I.) Morgamoja 1949–52,
"Risti" (& Paldanius I.) Morgamoja 1949–52,
"Ruutu" (& Paldanius I.) Morgamoja 1949–52,
"Yrjö" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Puskuja (Lemmenjoki) 1950–52,
"Napu" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Puskuja (Lemmenjoki) 1950–53,
"Eki" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Kotaoja, Morgamoja (Lemmenjoki) 1950,
"Erik" (& Ekman K., Hummarkoski Y., Koivisto A.) Latvakuru, Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1950–53

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 89
Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 71

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 69
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 69
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 13 kuva, 15, 20, 27, 167
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 170
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 115, 116, 121, 151; Kultakuumeen kuvat: 85, 86; Kultamaiden retkeilyopas: 89; Lapin kultamaat: 71, 72, 75; Sankareita, veijareita ja huijareita: 176, 178, 183, 186, 209, 210
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 288
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 38, 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 20, 21;
Povipullon kultaa: 57, 58; Lemmenjoen kultamuistot: 17, 19
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 182

HUMMASTI KALLE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Rommakko" (& Rajala Kalle) Luttojoki 1982–86

HUMMASTI KIMMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jakki" Annabellanoja (Sotajoki) 1993–98

HUMMELHOLM MILJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2012:0026 "Puhakan kulta" (& Salmelainen Hannu, Hummelholm Milja ja Tapio) Lauttaoja, nelostien länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2012–15.
HL2012:0026 "Puhakan kulta" (& Hummelholm Milja ja Tapio) Lauttaoja, nelostien länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu. Jatkolupa 2017–20.

HUMMELHOLM TAPIO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2012:0026 "Puhakan kulta" (& Salmelainen Hannu, Hummelholm Milja ja Tapio) Lauttaoja, nelostien länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–27.
HL2012:0026 "Puhakan kulta" (& Hummelholm Milja ja Tapio) Lauttaoja, nelostien länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu. Jatkolupa 2017–20.

HUMPAS AULIS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"KultaSora" Lato-oja Tullinkuru (Tolosjoki) 2000–05

HUOLMAN ARVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kota" (& Flinck Aatos) Kotaoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1969–74

HUOTARI (työmies)

* Prospektor Oy
Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

HUOTARI ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Candymans kultala" (& Huotari Heikki) Mainua (Kajaani) 1991–92

HUOTARI HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Candymans kultala" (& Huotari Erkki) Mainua (Kajaani) 1991–92

HUOTARI RAMI TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hujopin kulta" Sotajoen yläosan sivupuro 1997–2001

HUOTARI REIJO

* (Laanila)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huotarinpaikka" Härkäselkä, Uusihaara (Tolosjoki) 1980–85,

"Kulta-Kietsimä" Lemmenjoki 1985–90

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 105

HUOTARI VELI-MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Äimänkäki" Harrijoki (Sotajoki) 1997–2002

HUOTARI VELLU (Helsinki)

* (Härkäselkä, Suolaoja)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Ijetys 2: 99

HUOVI ERIK (konstaapeli, li)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23; Lapin kultamaat: 29; Sankareita, veijareita ja huijareita: 42, 63, 64; Ivalojoki: 58, 59

HUOVINEN AUNE (os. Virtanen)

* (Laanila)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: useilla sivuilla

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 87 kuva

HUOVINEN GUSTAF (työmies, Oulu)

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

HUOVINEN TUULA

HL2018:0010 "Kolmihaara" (& Haataja Erkki, Huovinen Tuula), Tolosjoki, Tolosjoen sillalta ylävirran suuntaan noin 400 m, lapiokaivu, 2019–23.

HUOVINEN VEIKKO

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 95

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

HURMANEN HENRIK (Raahe)

* Ivalojoki (Penttilänkoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

HURMASTI KALLE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kumpele" (& Hurmasti Kimmo, Makkonen Eero, Rajala Kalervo, Siniluoto Simo) Sotajoki 1987–92

HURMASTI KIMMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kumpele" (& Hurmasti Kalle, Makkonen Eero, Rajala Kalervo, Siniluoto Simo) Sotajoki 1987–92

HURMASTI SANNA (kokki, Raahe)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92; Ivalojoki: 61

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 18

Stigzelius Herman, Kultakuume: 55

HURTIG ISAK (työmies, Oulu)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

HURTIG JOHAN (ent. sotilas, Ylitornio)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

HURTTILA PASI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0016 "Mäkipuro" (& Heino Kari, Hurttila Pasi, Pitkänen Harri) Oja laskee Mattit Ravadasiin, Rahpesoavien eteläranteen puolella, lapiokaivu, 2013–16.

HURVASTI S. (Oulu)

* Ivalojoen (Penttilänkylä, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

HUTTU TIMO (Pyhäjärvi) taiteilija

Timo kuvaa, maalaa ja kerää tarinoita kullankaivajista.

HUTTULAMPI

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

HUTTUNEN ERKKI (Turku) s. _1946

* (Rönköjoen)

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönköjoen" (& Pulkkinen Kaija ja Eelis, Härkönen Ilkka, Manner Raimo, Takkinen Paavo, Lahti Jukka, Rahkola Hannu, Rahkola Pekka) Rönköjoen, nelostien länsipuolella (Hangasjoen, Tolosjoen) 1983–89

HUTTUNEN ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korundi" Lemmenjoen 1980–85

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 69

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 20

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 20; Lemmenjoen kultamuistot: 17

HUTTUNEN ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaojen" (& Heinonen Jouko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, Yli-Koski Matti) Tankavaaran kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaojen" Lauttaojen (Tankavaaran) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaojen" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

HUTTUNEN HANNES

- (Lauttaojen kaivospiiri)

HUTTUNEN HANNU

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaojen 3-norja" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaojen, Tankavaaran, lapijoen ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojen Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaojen 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaojen, Tankavaaran, lapijoen ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HUTTUNEN JAAKKO (Vikajärvi) s. _1941

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kansan Kulta" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1985–90,

"Häränniska" Tolospää (Tolosjoki) 1993–97,

"Ramsansinetti" Tolosjoen keskiosa 1997–2001,

"Ramsa" Ramsanojan latvat 2002–09

HUTTUNEN MARJA-LEENA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0009 "CapVerde" Vuijemahaara, Kutturantien pohjoispuolella n. 100 m, lapiokaivu, 2024–28.

HUTTUNEN ONNI (Lavajärvi) s. _1945

* Sotajoki (Papinhamina ja Haminankoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Onnen hippu" Papinhamina, Sotajoki 1993–2001

HUUHTANEN JONI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0031 "Ukkokulta" (& Huuhtanen Auli, Camilla, Kari ja Niina, Hyyryläinen Pietari), Ramsankuru, Ramsanpalo, Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–21.

HL2021:0037 "Kulta Akseli" Ramsankurun puolivälissä (Tolosjoki), lapiokaivu, 2022–26.

HUUHTANEN RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankero" Lauttaojan yläosa (Tankavaara, Tankajoki) 1997–2001

HUUKI JULLE VELI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0004 "Kultakirstu" (& Myllykangas Timo, Huuki Julle) Multatunturin pohj. puol., Pulkkisenojasaualta 550 m alavirran suuntaan Palsiojaa, lapiokaivu, 2012–17.

HL2011:0044 "Palsinsuora" Nenosenoja suulta Palsiojaa ylävirtaan 360 m, 2016–19. Kullanhuuhdonta-luvan siirto 2015, aikaisempi haltija oli Viljo Loikkanen.

HL2011:0019 "Suolakulta 1", Suolaaja, Tolosenhaara, Härkäselän kaakkoisreunalla, konekaivu, 2015–20.

HL2011:0020 "Suolakulta 2", Suolaaja, Tolosenhaara, Härkäselän kaakkoisreunalla, konekaivu, 2015–20. Jatkolupa 2023–29. Siirto 2025, saaja Ansamaa Markku.

HL2011:0044 "Palsinsuora" Nenosenojasaualta 350 m ylävirtaan, Palsioja, lapiokaivu, 2016–19.

HL2017:0003 "Kultakirstu" (& Huuki Julle, Sipponen Juha, Termonen Tapani) Palsioja, Multatunturin pohjoispuolella olevan nimettömän ojan suulta ylävirtaan, lapiokaivu, 2018–22.

HL2019:0012 "Palsinsuora" Palsioja, konekaivu, 2022–26.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

HUUMONEN HANNU

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0002 "Kulta-Aivi" Eskottijoki, Paalupään luoteispuolella, lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32.

HUURINAINEN M. (kauppias, Oulu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Peurapää 1" Pieni-Peurapään ja Kiskottimapään välissä, Kulasjoki, Lutto 1902,

"Peurapää 2" Pieni-Peurapään ja Kiskottimapään välissä, Kulasjoki 1902,

"Pieni-Vävyä 1-2" Pieni-Vävyä Laaniojan ja Kulasjoen latvoilla Rumakuru, Kiilopää 1902 (2 kpl)

"Peurapää 3-4" Pieni–Peurapää, Kulasjoki Lutto 1902 (2 kpl),
"Pieni Vävyä" Pieni-Vävyä, Kiilopää, (Tolosjoki) 1902

"Vävyä 5" Pieni -Vävyä

HUUSKO PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kyläjokisuu" (& Leinonen Timo) Kyläjoenniva, Ivalojoen 1995–2000

HUUSKO RAUNO

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2020:0042 "Kojarikuru" (& Haataja Niilo, Huusko Rauno, Leinonen Keijo, Jokelainen Jari, Kivioja Santeri), Eskottijoenkuru, tien eteläpuolella, lapiokaivu, 2021–25.

HUUSKONEN TANJA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 103, 107, 122, 145

HUUSKONEN TAPANI (Pyhäjärvi) s. _1959

* Hipputiedosto, (Köysivaara) ja Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kihukulta" (& Vesterinen Jukka) Vuijeminhaara 1997–2001

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0062 "UPA 3" Palsioja, Raahen pirtin paikkeilla, pituus 960 m, konekaivu, 2015-. Jatkolupa 2018–28 (Aalto Mikko). Siirto 2025, siirron saaja Huuskonen Tapani.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 103

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

HUUSKONEN AATU

* (Palsioja)

HUUSKONEN TAPIO (Keitele) s. _1956

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinhaara" Palsioja, lammen yläpuolella 2005–10

HUUTANEN JONI

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2021:0037 "Kulta Akseli" Ramsankurunoja, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2026-36.

HYRKÄS JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Hoikka" Sotajoki 1989–93,

"Kulta-Anna" Sotajoki 1995–2000

HYRKÄS TAISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suopankki" Ramsankuru (Tolosjoki) 2006–10

HYTINKOSKI JOHAN (Haapavesi)

* Ivalojoen (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

Ovatko ylä- ja alapuolen henkilöt samoja?

HYTINKOSKI JOHAN (Oulu)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

HYTTINEN KIRSTI (myöh. Jomppanen)

HYTÖNEN KAI

Stigzelius Herman, Kultakuume: 240

HYTÖNEN VALTO tai Valio (Helsinki)

* (Kuivakuru ja Laanila 1932–33)

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 150

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 155, 156

HYTÖNEN VILJO

* (Kopsusojan latvat)

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 23

HYVÄNEN

* (Lapin Kulta Oy)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 66; Lapin kultamaat: 52; Sankareita, veijareita ja huijareita: 122

HYVÄNEN PEHR (renki, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

HYVÄRILÄ PÅHL (Paavo) (itsellinen, Haapajärvi)

* Luttojoki 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

HYVÄRINEN HEIKKI (Vantaa) s. _1948

* Moberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Penttilä" Sotajoki 1983–85,

"Saunajänkä" Moberginoja (Sotajoki) 1986–94

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 78, 99, 102, 105

HYVÄRINEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin Silmä" (& Hanski Hannu, Kukkonen Erkki) Miessijoki (Vaskojoki) 1984–89

HYVÄRINEN PEKKA (Naantali)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Äidinkulta" (& Kunnari Väinö) Palsioja 1983–88

HYVÖNEN HANNU (Palokka) s. _1941

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jooseppi" Sompiohaara, Liikavaara (Sodankylä) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0027 "Jooseppi" Sompiohaara, Sakiatieva, lapiokaivu, 2012–14.

HYVÖNEN OSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0040 "Pay Palsi" Palsiojan itäreunalla, Jääskeläisenojan suulta ylä- ja alavirran suuntaan, konekaivu, 2022–26.

HYVÖNEN TAUNO

* (Lemmenjoki 1950-luvulla)

HYYPÄ AIMO

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 158 kuva

HYYPÄ ESA (professori) s. 1902, k. 1977

* Hyypänkumpu ja Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Kariniemi Annikki, Uuno Hannula – mies pohjoisesta: 159

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 8, 10

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 94

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 21

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 159, 300; Lemmenjoen kultasatu: 62, 180

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 38; Lapin kultamaat: 124

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 21; Kultahiekka ja tiimalasi: 12; Lemmenjoen kultamuistot: 14

Stigzelius Herman, Kultakuume: 187, 188 kuva, 189, 190, 192, 204, 212, 216, 217, 224

HYYPÄ JUSSI (geologi)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 224

HYRYLÄINEN PIETARI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0031 "Ukkokulta" (& Huuhtanen Auli, Camilla, Kari ja Niina, Hyryläinen Pietari), Ramsankuru, Ramsanpalo, Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–21.

HYTYÄINEN ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Altim" (& Manninen Tapani) Lemmenjoki 1988–93,

"Altim" (& Mahosenaho Sauli) Kotaoja, Morgamoja (Lemmenjoki) 1996–2005

HYÖDYNMAA MIKKO (lentomekaanikko evp., Ruovesi)

* (Lemmenjoki)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 31, 32, 176, 198

HYÖKKI SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin Pirun 3 K" Elsaioja (Palsioja) 1994–2001

HYÖVÄLTI ERKKI (Kurikka) s. _1944

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta Livohka" Sotajoki 1994–97

HÄGSTRÖM KAI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0022 "Lutakko" (& Koponen Matti, Carlsson Veronica, Hägström Kai, Koponen Eero, Koponen Marko, Koponen Mika, Koponen Raija) Rönkönoja, sähkölinjasta itään, (Tolosjoki), 2014–17, lapiokaivu.

HÄGGLUND KARL (kultaseppä)

* Ivalo Oy, muinaislöydöt ja (Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö)

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 25

Stigzelius Herman, Kultakuume: 119, 121, 122, 123

HÄGGLUND TOR-BJÖRN

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Syrjäoja" Ravadasjoki (Lemmenjoki) 1989–92

HÄGGMAN HENRI (torppari, Haapajärvi)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

HÄGGMAN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Urpulan kulta" Annabellanojan yläosa (Sotajoki) 1995–98,

"Erä-Kulta" Tulosjoen sillalta alavirtaan 2001–08

HÄKKINEN RISTO (Vaasa) s. 12.5.1943, k. 29.10.2023

* Hipputiedosto, (Köysivaara)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatuuli" Vuojeminhaara (Sotajoki) 1989–92,

"Eeva-Kulta" Kylälehdonjoja, heti Kutturantien eteläpuolella (Kyläjoji) 1993–2000,

"Paalupaikka" Köysihaaran latvaosalla 2002–06,

"Köysipuro" Köysihaara 2007–11

HÄLLSTRÖM ARVI

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 146, 151

HÄMÄLÄ ABRAM 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14; Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 35

HÄMÄLÄINEN EERO (Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Annabellanoja" (& Sääski Hannu) Annabellanoja (Sotajoki) 1987–88,

"Halvarin kulta" (& Sääski Hannu) Halvari (Sotajoki) 1989–94,

"Eeron kuru" Lutan latvaosa 1996–2000

HÄMÄLÄINEN HENRI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20. Jatkolupa 2020–30, (& Hämäläinen Tuomo, Alestalo Esa, Hämäläinen Henri, Katainen Jorma, Laine Timo, Varamäki Tapio).

HÄMÄLÄINEN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kairakas" Kahdentoistakattilanoja (Härkäselkä) 2011–15

HÄMÄLÄINEN RAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Soranhuuhtajat" Sivakko-oja, Kaksilauttanen 2001–05

HÄMÄLÄINEN SAIJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0018 "Nicolas 1" (& Väisänen Marko, Hämäläinen Saija), Kivikkopuro, Miessijoki, lapiokaivu, 2026–30.

HÄMÄLÄINEN SARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0028 "Siskokullat" (& Hämäläinen Sari, Kostiaisen Sirpa, Johansen Suvi) Palsioja, Zellberginojasuulta ylävirran suuntaan, lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32.

HL2017:0012 "Prospektorin uni" Zellberginojan alaosa, lapiokaivu, 2018–22. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat Kostiaisen Sirpa ja Hämäläinen Sari. Aikaisempi haltija Fiessinger Thomas. Jatkolupa 2022–32.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 19, 57, 73, 118, 134, 141

HÄMÄLÄINEN TUOMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0048 "Kessu" (& Nivala Reijo, Ekman Veikko, Hämäläinen Tuomo, Kaartinen Risto, Kinnunen Ari, Pekkala Lauri, Pihlman Mikko, Tammelin Kyösti) Nenosenojasuulta 760 m Palsiojaa ylävirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16.

HL2012:0042 "Kultavaara" (& Pöntinen Esko, Hartikainen Sulo, Hartikainen Veikko, Laine Timo, Suhonen Pekka) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20, mukaan tullut Hämäläinen Tuomo. Jatkolupa 2020–30, (& Hämäläinen Tuomo, Alestalo Esa, Hämäläinen Henri, Katainen Jorma, Laine Timo, Varamäki Tapio).

HÄMÄLÄINEN VILLE (geologi)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 227

HÄNNINEN

* Kaivoi 1980-luvulla Sotajoen sivupurolla

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 202

HÄNNINEN (pojat)

* Appistunturi, Hammastunturi, Pikku Kaarreoja ja Pikkuvuomajoki

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 15

HÄNNINEN JUKKA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huilijänkä" (& Järvelä Teppo, Järvelä Tony, Luukko Pekka) Multatunturi (Palsioja) 1989–95,

"Huilijänkä II" (& Luukko Pekka, Merenlinna Teuvo, Yli-Heikkilä Lasse) Saunaaja, Moberginoja 1997–2004

HÄNNINEN S.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen pankki" (& Jääskeläinen M., Ruotsalainen K.) Ivalojoki 1980–85

HÄNNINEN SEPPO s. 1942

* (Palsioja)

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 5-13, 11 kuva; Inarilaisia 4: 150

HÄRKÖNEN HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lyylin nytkäys" Tullinkuru, Lato-Oja (Tolosjoki) 2000–05,

"Lyylin nytkäys 2" Tullinkuru 2001–05

HÄRKÖNEN ILKKA PEKKA (geologi) s. 9.9.1949 Oulu, k. 20.12.2000 Oulu

* (Rönkönoja)

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönoja" (& Pulkkinen Kaija ja Eelis, Manner Raimo, Takkinen Paavo, Huttunen Erkki, Lahti Jukka, Rahkola Hannu, Rahkola Pekka) Rönkönoja, nelostien länsipuolella (Hangasoja, Tolosjoki) 1983–89

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 370

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 78 kuva; Lapin kultamaat: 2, 116, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 175 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 240

HÄRKÖNEN JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysinotko" (& Raitoo Pekka, Sirjola Esko) Köysihaara (Vuijemi) 1986–91,

"Köysilatva" (& Raitoo Pekka, Sirjola Esko) Köysivaara (Vuijemi) 1987–92

HÄRKÖNEN KALERVO

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 23

HÄRKÖNEN MATTI (Sonka) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Esmape" Tolosjoen keskiosa 1998–2006

HÄRKÖNEN M. V. (kauppias, Alavus)

* Harrimorosto, Härkäselkä ja Multatunturi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 1-6" (& Härkönen M. V., Kurikka J.) Rumanniemi, Ivalojoki 1917 (6 kpl),

"Ivalo 7-8" (& Härkönen M. V., Kurikka J.) Harrisuvanto (Sotajoki) 1917 (2 kpl),

"Harrimarasto 9-12" (& Härkönen M. V., Kurikka J.) Harrimarasto (Tolosjoki) 1917 (4 kpl),

"Ristiinamarasto 1-5" (& Härkönen M. V., Kurikka J.) Ristiinamarasto (Palsioja) 1917 (5 kpl),

"Patatunturi 2, 4, 6, 8 ja 10" (& Härkönen M. V., Kurikka J.) Patatunturin eteläsivu (Ivalojoki) 1917 (5 kpl),

"Härkäselkä 1-2" Härkäselkä (& Härkönen M. V., Kurikka J.) (Sotajoki) 1917 (2 kpl)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26; Lapin kultamaat: 30

HÄYHÄ PENTTI

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 83

HÖGLUND BROS s. 1915 Utsjoki

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

HÖGMAN JOHAN FREDRIK "Pikku-Jussi" (geotieteilijä, Utsjoki)

- s. 21.9.1925 Utsjoki Patoniva, k. 5.7.2018

Johan oli Lapin luonnon, maaperän ja kasvillisuuden asiantuntija.

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 47

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 90

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 292, 292 kuva; Tunturien yli Jäämerelle: 125, 130, 131 kuva, 133, 135

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 25

HÖGMAN TUIRE

* (Sotajoki)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 175

HÖLSÖ SEVERI

<> KULLANHUHDONTALLUPA:

HL2023:0024 "Seiska plus" (& Riihimäki Heikki, Hölsö Severi, Ollanketo Sanni, Ollanketo Jari, Nikula Mika), Hangasoja, Valkoisenkallionojan suuosalla, lapiokaivu, 2025–29.

HÖRKKÖ ABRAM (Rovaniemi)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

HÖYKKI PAAVO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2022:0008 "Kultaranta" (& Koivumäki Jari, Talka Teppo, Laine Tom, Rasilainen Reino, Koivumäki Jarno, Höytki Paavo, Suojanen Veli-Pekka, Haapanen Tuomas) Lauttaoja, heti sähkölinjan eteläpuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

HÖYKKI SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin Pirun 3K" Elsaaja Palsintien eteläpuolella 1995–2001

HÖYNÄLÄNMAA PEHR (Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

HÖYSNIEMI JUHA (Lohja) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Samovaari" Tolosjoki 2005–09,
"Samovaari II" Lato-ojanvaara (Tolosjoki) 2011–15

I

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

IGELSTRÖM LARS (malminetsijä)

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 18, 19

IGNATIUS HANNES FERDINAND (kenraalimajuri)

– 8.10.1871 Helsinki, k. 3.3.1941 Helsinki

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 135, 143, 146, 147, 150, 151

IISAKKILA LAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhkaja" (& Allonen Touko) Laanioja (Tolosjoki) 1988–93,

"Huuhkaja" (& Allonen Touko) Laanioja 1996–2001

IIVONEN EERO (littalala) s. _1942

* Hipputiedosto (rubiini), (Harrijoki, Sotajoki, Halvarinniemi ja Palsioja)

Eero tutustui 1980-luvulla Palsiojalla Heikki Korhosen valtauksella kullankaivukseen. Eero on "Kaamospallon" isä. Se on lasipallo jonka sisällä on kultahippuja. Pallon valmistukseen piti tehdä monenlaisia kokeiluja ja epäonnistumisia. Eeron valikoimassa on myös kultariipus "Kultamiehen kyynel", joka on tehty samalla tekniikalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultamiehen kyynel" (& Aalto Mikko) Halvarinniemi, Sotajoki 1998–2002,

"Wil-Man kultala IV" Harrijoki, Sotajoentiestä alavirtaan päin 2003–07,

"I-Kulta" Harrijoki (Sotajoki) 2004–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0063 "I-kulta 1" Harrijoen etelärannalla, rajoittuu Sotajoentiehen 2012–15, lapiokaivu. Jatkolupa 2016–19 ja 2019–29. Luvan siirto 2020, siirron saaja: Paavola Petri.

HL2016:0013 "I-kulta 2", (& Paavola Petri, Laine Usko, Iivonen Eero, Löflund Olli, Toivio Heikki, Kauppi Mikko), Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–21. Siirto, siirron saaja Paavola Timo.

IKONEN JOHAN (Liminka)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

IKONEN JOUNI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2026:0001 "Motivaatiomonttu" (& Junnila Sami, Kärki Jarkko, Ahomäki Mikko, Ikonen Jouni), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2026–30.

ILLIKAINEN GUSTAF (talollinen Pudasjärveltä)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

ILLIKAINEN KARL (talollinen, Pudasjärvi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

ILMEN TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Viekotteleva Hipun Läntti" Palsioja 1983–84,

"Juurakkomaan kulta" Juurakkomaanoja (Harrijoki, Sotajoki) 1996–2000,

"Röhö Rännilä" Ramsankuru (Tolosjoki) 1998–2003

ILMONEN HANNU

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0080 "Taivasten Valtakunta" (& Pispä Hannele, Huhtinen Jari, Ilmonen Hannu, Ilmonen Marika, Ilmonen Pirkko, Säilä Marjo) Zellberginojan latvaosalla, oijen haarassa, (Palsioja), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

ILMONEN MARIKA

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0080 "Taivasten Valtakunta" (& Pispä Hannele, Huhtinen Jari, Ilmonen Hannu, Ilmonen Marika, Ilmonen Pirkko, Säilä Marjo) Zellberginojan latvaosalla, oijen haarassa, (Palsioja), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

ILMONEN PIRKKO

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0080 "Taivasten Valtakunta" (& Pispä Hannele, Huhtinen Jari, Ilmonen Hannu, Ilmonen Marika, Ilmonen Pirkko, Säilä Marjo) Zellberginojan latvaosalla, oijen haarassa, (Palsioja), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

ILOLA PENTTI (geoteknikko)

* Hopiaoja Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 170

Stigzelius Herman, Kultakuume: 210

ILONEN RIKHARD "Riku" (insinööri ja opettaja, Raahe, Sodankylä) s. 27.1.1928
Karjala, Kivennapa, k. 28.11.2016 Sodankylä

* Kopsuoja, Miessijoki ja Puskuoja

Riku on pitkän linjan kaivaja. Hän tutustui ensimmäisen kerran kultahommiin vuonna 1952 Hummarkosken porukassa Lemmenjoella. Puskuojan latvoilta löytyi töitä Vihtori Kosken ja Veikko Nevalaisen valtaukselta. Riku oli poissa kultamailta 9 vuotta. Riku palasi Lemmenjoelle vuonna 1962 ja hänellä oli kaivospiiri Martti Koiviston kanssa. Riku oli töissä Puskuojalla Niilo Raumalan valtauksella. Riku oli Kopsusojalla vuonna 1972 ja rakensi kämpän Ville Keurulaisen kanssa. Riku tuli 1990-luvulla LKL:n Isolan paikalle Miessijoelle kolmeksi kesäksi. Yksi kesä kului Risto Mäläskän kaivospiirillä. Riku palasi takaisin Kopsusojalle, jossa hänellä oli valtaus Patalan Anitan kanssa. Kauko Matilainen kaivoi Rikun valtauksilla Miessijoella ja Kopsusojalla vuosina 1970–75.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kivijänkä" Miessijoki (Vaskojoki) 1969–71,

"Kultakuru" Kopsusjoki (Luiro) 1972–78,

"Kultakuru 2" Kopsusjoki (Luiro) 1980–80,

"Latvakuru" Kopsusojan itäisin latvahaara, Kopsusselän länsipuolella 2003–08

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 51

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 38 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 40 kuva

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 32

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 20, 24

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 38, 39, 80, 92, 110, 111, 168

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 18

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 101 kuva, 102, 135; Lapin kultamaat: 127; Lemmenjoen kultamaat: 3, 12 kartta, 15; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 36, 109; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 21, 23, 28–29, 31, 45, 125, 163 kuva, 166–167, 188

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 69, 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 23, 36, 39, 42; Povipullon kultaa: 67, 69, 167; Lemmenjoen kultamuistot: 21; Vuosi Sata: 111 kuva

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 56 kuva

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 23
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

ILTANEN JUHANI (Vatajankoski) s._1952

IMMOLA SAKARI

* (Ruihtuäytsi)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 254

IMMONEN JUKKA

* (Linja-auto-oja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Goldtrack" Uusihaara 1996–97,

"Kultajukka" Ramsanojan latvaosa (Tolosjoki) 2000–04

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0051 "Eldorado III" Linja-auto-oja, Haminanvaaran eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2014–17.

Hakijana Polarmurska Oy. Jatkolupa 2018–23. Huuhdontaluvan siirto Sirpa Alhoselle 2018.

IMMONEN VÄINÖ s. 6.2.1928, k. 24.6.1979

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 71

Ruonaniemi Arvo, Povipullon kultaa: 207; Vuosi Sata: 112

IMMONEN YRJÖ

* Kultahamina

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 33

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 149

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 182

IMPONEN TOINI (toimittaja) s. 16.7.1924 Kemijärvi, k. 17.1.2014 Kemijärvi (* Ruikanmutka)

Toini tuli Ruikanmutkaan syksyllä 1979 ja auttoi Unto Koivusta kaikenlaisissa töissä. Unto rakensi pienen kämpän Toinille.

Olimme leiriytyneet Ivalojoen varteen kesäkuulla 1989 ja Toini tuli huutelemaan Ivalojoen toiselta puolelta, halutaanko me tulla toiselle puolelle jokea.

INGELIUS ERNST (kirjapainonomistaja) s. 1887

* Postimerkki

INGERTTILÄ EINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulturi" Kuusiojan latvat (Palsioja) 1996–2001

INGERÖ JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta ja Koru" Ivalojoki 1985–90

INGERÖINEN JOHAN (renki, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Grönholmankoski), Tenojoki vuonna 1872 ja Vaskojoki vuonna 1873

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95, 96, 168

INGERÖINEN MICHEL (apumies, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

INGERÖINEN TUOMAS

* (Tenojoki 1870 – luvulla)

INKEROINEN

* Ivalojoiki (Ritakoski)

Inkeroinen lähti 1920-luvulla Ritakoskelta kultasaaliin kanssa kohti Laanilaa. Reitti oli miehelle tuttu, mutta hän katosi matkalla merkkiä jättämättä. Omaiset lupasivat myöhemmin suuren rahapalkkion tiedoista jotka auttaisivat asian selvittämiseksi.

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 120

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 58

INKILÄINEN KARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0014 "Vilma" Lismajoki, Lismapalo, Sodankylä, konekaivu, 2020–30, luvan haltija Ruotsalainen Juha. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja Inkiläinen Riku.

INKINEN

* Appisjoki

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 56

INKINEN JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lähde" Kuruoja (Sodankylä) 2011–15

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0031 "Altasar" Lismajoen sivuoja, Pöllimaa, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36.

INKINEN K. (kassanhoitaja)

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 149

INNA SAMI

KaivNro 4046 "Miessin kulta" Miessijoen yläosalla. Kaivosoikeuden siirto 2020, uudet haltijat: Raperi Martti, Kauppinen Markku, Inna Sami, Kangas Sanna-Mari, Junno Vesa, Ollila Kimmo.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0018 "Miessi Juommi" Miessijoki, Pihlajamäen pohjoispuolella, lapiokaivu, 2021–31.

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 234

INNANEN JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapulteri" Sotajoki 1992–97

INTO (konstaapeli)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi)

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23; Lapin kultamaat: 29; Sankareita, veijareita ja huijareita: 63; Ivalojoiki: 59

ISOJÄRVI ERKKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0050 "Kultajäärät" (& Isojärvi Erkki, Ahlroth Kaj, Hietikko Sami, Kaunisto Juha) Tolosjoki, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026-36, Kaunisto Juha ei enää mukana, tilalle tullut Salminiemi Jesse.

ISOKOSKI OUTI (Ylivieska)

* Morgamoja vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

ISOKOSKI VALMA (kokki, Ylivieska)

* Jäkälä-äytsi vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 64–65 kuvat

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 186, 221

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 159 kuva

ISOLA JAAKKO (kullankaivaja, Miessijoki)

– s. 10.1.1903 Kärämäki, k. 12.9.1978 Miessijoki, Inari

* Hipputiedosto, Kaarreoja, korundi, Kotaoja, Miessijoki, Moberginoja, Morgamoja, Morgamojan Kultala, Palsioja, rivinteeraus ja Sotajoki (Kokon kanava)

Jaakko aloitti kullankaivuun vuonna 1946 Sotajoella. Vuonna 1947 Heikki Kokko, Jukka Pellinen ja Jaakko Isola tulivat Sotajoelle Pahaojan alapuolelle ja räjäyttivät Sotajoelle uuden uoman. Rakensivat padon ja kaivoivat joen pohjaa. Seuraavana kesänä 1948 porukkaan tuli kaksi miestä lisää, Veikko Määttä ja Veikko Johansson. Elokuussa 1948 Jukka Pellinen ja Kullervo Korhonen kävivät tekemässä Morgamojalle 4 perättäistä valtausta ja yhden Kotaojalle. Osakkaina olivat Heikki Kokko, Jukka Pellinen, Jaakko Isola ja Kullervo Korhonen. Jaakko ja Jukka Pellinen rakensivat hirsikämpän Morgamojan rannalle 1949. Keväällä 1949 muut saapuivat Morgamojalle ja kaivoivat koekuoppia. Jaakko kaivoi Morgamojalla vuosina 1949–51. Jaakko kaivoi Miessijoella vuosina 1952–53. Jaakko muutti Miessijoen latvalta Kaarreojan suulle.

Jaakko rakensi hirsikämpän Kaarreojan suulle 1950-luvun puolivälissä, jossa asui pysyvästi ympäri vuoden. Marjut Telilä löysi Jaakon kuolleenä kämpästä. Jaakko eli säästeliäästi ja huhujen mukaan johonkin lähialueelle oli piilotettu kultaa kilokaupalla. Etsijöitä on ollut mutta mitään ei ole löytynyt.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pajumaa" Morgamoja (Lemmenjoki) 1948–50 (kaivospiiri 1950–52),

"Kotaojansuu" Kotaojansuu (Morgamoja) 1948–51 (kaivospiiri 1950–),

"Patsimo kaivospiiri" (& Isola J., Kokko H., Pellinen J.) Miessijoki (Vaskojoki) 1953–54,

"Latta" (& Kokko Heikki, Pellinen Jukka) Miessijoki 1951–54,

"Latta" Miessijoki (Vaskojoki) 1954–59 (kaivospiiri),

"Latta" Miessijoki 1966–74,

"Latta" Miessijoki (Vaskojoki) 1976–78,

"Latta" (Isolan perikunta) Miessijoki 1978–81

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 8, 9

Forsberg Pepe, Sorsa Mikko, Kansallispuistot tutuiksi, Pohjois-Suomi: 138

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 71

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 19

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16, 19, 20, 26

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 65, 69, 70, 71 kuva, 77, 78, 78 kuva, 79, 110, 296, 297, 304

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 63, 69

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 39, 56, 85, 120, 325

Kemppinen Kullervo, Eräretkeily: 468; Poropolku kutsuu: 201–204

Kojo Raimo, Heittien vaellus: 199, 200, 201, 205, 206, 209, 210, 212, 213, 214, 217, 221, 228, 230, 232, 233, 239, 245, 246, 253, 254, 256, 258, 259, 261, 262, 263, 264, 272, 280, 282; Lapin retkeilyopas: 92;

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 87–95, 96–97 kuvat, 121

Pohjoiset erämaat: 126, 145

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 72, 74

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 20

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 81

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 5, 164, 167

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 49, 74

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 51, 80, 81

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 12, 19, 32, 33, 36, 43, 51

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 28, 34 piirros, 59
 Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 20, 21, 48, 49, 50, 50 kuva, 51
 Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 12, 14, 17, 19 kuva, 20, 21, 48 kuva, 82, 89, 105, 149, 159, takakansi kuva
 Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432, 433, 436
 Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 210, 244
 Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 144–145 kuvat, 160, 161, 162
 Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 99
 Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 41, 75 kartta, 76
 Luukkola Pekka, Kultajoki: 44
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat, 80, 175, 195, 197, 199, 200, 202, 203, 204, 224, 240–241 kuvat, 256, 261, 285; Lapin kultaa: 48–49 kuvat, 59, 60, 160; Lemmenjoen kultasatu: 22, 25, 26, 32–33 kuvat, 40, 59, 64–65 kuvat, 70, 72, 73, 74, 83, 88, 148
 Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1984: 106, Lemmenjoki 1988: 2
 Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 72 kuva, 116
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: kannen tausta kuva, 63, 68, 115, 116, 117, 121, 122, 123, 131, 132, 137, 138, 141, 142 kuva, 143, 144, 144 kuva, 159, 165, 173, 181; Kultakuumeen kuvat: 65, 74 kuva, 84, 87; Kultamaiden retkeilyopas: 2, 38, 53, 54, 55 kuva, 65, 66, 66 kuva, 67, 69, 70, 103 kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 5, 41, 46, 49, 50, 54, 55, 56, 57; Lapin kultamaat: kansikuva, 2, 8, 13 kuva, 53, 54, 71, 72 kuva, 73, 75, 76, 79 kartta, 82, 83, 85, 91, 96, 97, 107, 114, 127; Lemmenjoen kultamaat: 3, 8, 9, 12 kartta, 15; Saariselkä: 63; Sankareita, veijareita ja huijareita: etukansi kuva, 118, 126, 177, 178, 180, 184, 185, 186, 191, 192, 193–195, 194 kuva, 197 kuva, 203, 204, 206, 222, 226, 238, 239, 244; Ivalojoen: 114
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 14 kuva, 49 kuva
 Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 8, 14, 70, 84, 108, 123; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 29
 Peltonen Milla, Erakot: 16, 17 kuva, 18–24, 29, 30, 34, 38, 39, 127
 Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 31, 32, 33, 36
 Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 73, 96–97 kuvat, 98, 100, 102, 120–121 kuvat, 123, 132, 135, 180
 Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 12
 Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 19, 23, 40, 42, 53, 54, 57, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 77, 117, 128–129 kuvat, 141, 142, 174, 177, 189; Kultaa ja kohtaloita: 89, 110–113, 125, 127, 138, 146; Kultahiekka ja tiimalasi: 13, 20, 21, 33 kuva, 34, 36, 37, 38, 61 kuva, 61, 62; Povipullon kultaa: 7, 10, 10 kuva, 26, 29, 30, 31, 32, 35, 39, 58, 60, 137, (146), (147), 148, 151, 164, 165, 207; Lemmenjoen kultamuistot: 13, 17, 18, 19, 62, 97 kuva, 109, 113, 121, 129; Vuosi Sata: 94, 101 piirros, 112, 122
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 172, 182
 Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 8
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 206, 207, 208 kuva, 210, 212, 222, 227
 Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 33
 Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 123, 160, 170
 Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 104; Uhkia & isommuksia: 186
 Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

ISOLA KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Isola Minerals" Saariselkä (Tolosjoki) 1994–97

ISOLA KYÖSTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Isola Minerals" Lutto, laskettelurinteestä alavirtaan 2000–04

ISOLA TAPIO

* Hipputiedosto, (Miessijoki, Isolan entisellä valtauksella vuokrakaivajana 2009)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 32, 33, 167 kuva

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19

ISOLA TARJA

* (Kaarreoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997–.

KaivNro 4887 "Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki.

Kaivosoikeuden siirto 2014, uudet haltijat: Kohtamäki Antti, Isola Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kurinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari.

Kaivosoikeuden siirto 2015, uudet haltijat: Isola Terho ja Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Madetoja Pentti, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari. Lakkauttamispäätös 3.2023.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0052 "Kaarrepankki" (& Madetoja Pentti, Isola Tarja, Isola Terho, Niinikoski Ulla) Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30.

ISOLA TERHO

"Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997-

Kaivosoikeuden siirto 2015, uudet haltijat: Isola Terho ja Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Madetoja Pentti, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari. Lakkauttamispäätös 3.2023.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0052 "Kaarrepankki" (& Madetoja Pentti, Isola Tarja, Isola Terho, Niinikoski Ulla) Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30.

ISOLA TIMO s. 1948

* (Hangasoja)

ISOMAA ZACHRIS (Oulu)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

ISOMETSÄ JOHAN (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53, 54

ISOMÄKI ELIAS (metsästäjä, Korttesjärvi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

ISOMÄKI PEKKA (Pilkanmaa) s. _1952

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koskenniska" Sotajoki ja sivupuro 2005–12,

KaivNro 7946 "Koskenniska" Pahaojan kämpän alapuolella, Sotajoki 2011–12, valtausoikeuden siirto ja siirron saajat: Isomäki Pekka, Kallioniemi Juhani, Kivimäki Pekka

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0068 "Koskenniska" (& Kallioniemi Juhani, Isomäki Pekka, Kivimäki Pekka) Kokon kanavan pohjoispuolella, Pahaojalta 530 m Sotajokea alavirtaan, lapiokaivu, 2013–16.

ISOPAHKALA TAPIO (Kalajoki, Kaavi) s. _1962

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Annabellanoja" (& Liias Timo) Annabellanoja tai Lövgreninoja (Sotajoki) 1998–2000,

"Kolomas" Palsioja, Nenosenojan yläpuolella 2003–12,

"Karkku II" Palsioja 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0063 "Kolomas" (& Isopahkala Tapio, Liias Timo, Penttilä Erkki) Palsiojan itäranta, Nenosenojan ja Zellberginojan välillä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

HL2012:0064 "Karkku 2" Palsioja, Nenosenojan ja Zellberginojan välillä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

ISOTALO JARI (Forssa) s. _1953

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

"Humu Kulta" (& Vuorela Jussi ja Matti) Elsaojan ja Palsiojan risteys 1996–2003, valtaus siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2002

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Kalliomäki Aarne) Tolosjoki (Pikku-Hangasselkä), lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Isotalo Jari) Tolosjoen itärannalla, Hangasojasuun eteläpuolella 550 m, lapiokaivu, 2016–19.

ISOTUPA A. E. (apteekkari, Kajaani)

* (Ivalojoen Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

ITKONEN JOUNI

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2017:0007 "Iida" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni) Lismanpalo, Roivainen, Sodankylä, konekaivu, 2021-25. Jatkolupa 2026-36.

HL2021:0023 "Goldfingers" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni, Sotkasiira Marko) Lismajoki, Riestovaaran länsirinteessä, lapiokaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Mäkinen Tommi.

ITKONEN LAURI ARVID (kappalainen) s.1888, k. 1972

* Inari, Nukkumajoki ja Muinaislöydöt

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 39, 40

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 25

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 8, 10, 11

ITKONEN OTTO VILHELM "Ville" (kirjailija, työnjohtaja, kielenkääntäjä, helmestäjä, Rovaniemi)

– s. 13.1.1889 Kuopio, k. 3.2.1967 Rovaniemi

* Hipputiedosto, Hopiaoja, Lapin Mineraali Oy, Loijakkokuru, Mutterikämpä, Purnuoja, Rautakeltaoja ja Tankavaara Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankavaara 1-5" Hopiaoja (Tankajoki) 1940–44 (5 kpl) (kaivospiiri 1946-),

"Hopiaoja 1-2" Hopiaoja (Tankajoki) 1940–44,

"Loijakkakuru 1-3" Loijakkakuru (Tankajoki) 1948–52 (3 kpl),

"Hopiaoja 1-6" Purnuojan sivuojat (Tankajoki) 1949–50 (2 kpl)

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 24

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 50, 218

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 15, 16

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 273, 274

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 80, 131; Lapin kultaa: 166

Oulun yliopisto (inventointityöt), Tankavaara, Laanioja, Kuivakuru 1983: 103A, 105C

Paasilinna, Petsamo, historian muistoja: 249

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 82, 94, 95, 96, 97; Kultakuumeen kuvat: 84; Kultamaiden retkeilyopas: 8; Lapin kultamaat: 100, 101; Saariselkä: 43, 60; Sankareita, veijareita ja huijareita: 146, 153, 154, 155, 157, 158, 158 kuva, 159

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40, 41, 42–44, 42 kuva; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 45 kartta, 46, 47

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 21, 22, 24, 27, 64; Kultamaan tyttäret: 102
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 99; Kultaa ja kohtaloita: 150; Lemmenjoen kultamuistot: 44

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166, 167

Stigzelius Herman, Kultakuume: 177, 179, 181, 182, 183, 184, 185, 187 kuva, 188, 190, 192, 210, 233, 234

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 91

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 186

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

ITKONEN PEKKA (Helsinki, viinuri) s. _1952 (puoliso Pirjo Lainesalo)

* Granaatti, (Heikkilänoja), Hipputiedosto ja Miessijoki (Pihlajamäki)

Pekka vaskasi ensimmäisen kerran Antti Jomppasen valtauksella Morganojalla kesällä 1974. Hän aloitti kultahommat Aatos Flinckin renkinä Kotaojalla vuonna 1977. Vuonna 1984 Pekat (Itkonen ja Salonen) kaivoivat lapiolla Miessijoella Pihlajamäen kohdalla. Kesäksi 1985 tekivät pienen kaivurin ja pesulaitoksen. Koneiden koko kasvoi vuosien

saatossa. Kesäksi 2006 he hankkivat 28 tonnin kaivukoneen. Pekka Salonen kuoli keväällä 2012. Tämän jälkeen Itkonen ja Lainesalo jäivät Pihlajamäen paikalle kaksistaan hallinnoivaan paikkaa. Konekaivun loppumisen myötä ovat Itkonen ja Lainesalo lopettamassa kaivuhommat Miessijoella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Klondyke" Miessijoki Vaskojoki) 1978–82,

"Klondyke 2" Morgamoja (Lemmenjoki) 1979–82,

"Klondyke" Heikkilänoja (Morgamoja) 1981–86,

"Klondyke 2" (& Hakulinen P., Vahtera A.) Morgamoja 1983–86,

"Klondyke IV" Heikkilänoja (Morgamoja) 1983–97 (kaivospiiri 1991-),

"Klondyke V" Heikkilänoja (Morgamoja) 1989–97 (kaivospiiri 1991-),

KaivNro 4849/1 "Pihlajamäki-Klondyke" (& Itkonen Pekka, Salonen Pekka, myöhemmin Salosen kuolinpesä) Miessijoki (Pihlajamäki) kaivospiiri 1997-. Kaivosoikeuden siirto tammikuu 2020, uudet haltijat: Lapin Kullankaivajain Liitto ry, Pekka Itkonen. Kaivospiirin lakkautus 9.2024.

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0055 "Pihlajamäki" (& Lapin Kullankaivajain Liitto ry, Itkonen Pekka) Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30.

HL2019:0057 "Klondyke IV" Miessijoki, Pihlajamäen alapuolella, lapiokaivu, 2020–30. Luvan siirto 1.2024, luvan saaja Ruohonen Marko.

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 20

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 68, 82 kuva, 109, 113, 117, 252, 328

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 325 kuva

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 139

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 48, 71 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 99–107

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 49

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Mineralia 2/2019: 4 – 8, kuvat 5, 6, 7 ja 8

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 76, 76 kuva, 77 kuva, 79; Uusi kullankaivajan käsikirja: 7

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 129, 140; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 191, 198, 204, 205, 240

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15, 169; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 21, 62, 63, 68, 74, 90, 92, 93, 112; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 149

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 66, 74, 96, 112, 137, 185, 221, 232, 233, 234, 236

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 14, 15, 16, 20

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 13 kuva, 39 kuva, 40 kuva, 41, 149 kuva

ITKONEN TOIVO IMMANUEL s. 20.1.1891 Pukkila, k. 1968

* (Ivalojoen Oy)

Paasilinna, Petsamo, historian muistoja: 35, 47, 173, 327, 443

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 8

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

ITÄINEN TERO (Vantaa)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0053 "Näälä" Rönkönoja, nelostien itäpuolella, Lato-ojanvaaran itäreunassa, lapiokaivu, 2013–17.

IVALO EERIKKI

* Ivalon Eerikki

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 17, 20, 29, 31

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 7, 15; Lapin kultamaat: 17, 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 62; Ivalojoen: 8

Stigzelius Herman, Kultakuume: 40

IVALO JUSSI "Ivalon Juntti tai Eiran Jussi"

* Ivalon Matti

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 131

IVALO MATTI s. 1844

* Ivalon Matti

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 280

Kemppinen Kullervo, Eräretkeily: 472

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 101, 296

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 28

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 18, 128

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 7; Lapin kultamaat: 17; Lemmenjoen kultamaat: 5;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 36, Ivalojoki: 8, 17, 19, 45

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 50

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 46; Kultaa ja kohtaloita: 26

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 63, 64

IVALO-SOTAJOKI kullanhuuhdontayhtiö

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1-2" Sotajoki (M. Waenerbergin Sotajoki 1889–90 (2 kpl)

[A](#) [B](#) [C](#) [D](#) [E](#) [F](#) [G](#) [H](#) [I](#)

Tämä aineisto on julkaistu www.kultahippu.fi –sivustolla.